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Juraj Droba 

Raz, dva, tri, raz, dva, tri, dobre, fungujeme. Dámy a páni prosím, zaujmite svoje miesta, 

začneme. Ak budeme šikovní, tak budeme aj rýchli. Program je navrhnutý tak, lebo je potrebná 

trojpätinová väčšina na viaceré body, preto sme ho štrukturovali tak, ako sme ho štrukturovali. 

Pán Buocik, poslanec, prosím ťa, zaujmite svoje miesta a začíname. Dobre? Ďakujem. Vážené 

panie, vážené dámy, dovoľte aby sme začali tak ako vždy. Otváram pätnáste pracovné 

zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja a na úvod vás poprosím 

o štátnu hymnu (zaznie štátna hymna). Ďakujem, dovoľte mi na úvod privítať medzi nami 

zástupcov našich sociálnych zariadení, ktorí k nám prišli v predvianočnom čase prezentovať 

svoju činnosť do vestibulu. Dnes tu máme klientov z Domova sociálnych služieb Kampino 

a tiež klientov z Domova sociálnych služieb Rozsutec. Priniesli nám vlastnoručne vyrobené 

tematické výrobky a ak budete vedieť minúť pár drobných zo svojho vrecka, tak budem rád 

keď ich podporíme tým, že si ich zakúpime. Zároveň medzi nami vítam žiakov našich stredných 

škôl a to Strednej odbornej školy obchodu a služieb zo Sklenárovej ulice v Bratislave, ktorí tiež 

prišli s vianočnými dekoráciami. Rovnako vítam žiakov Strednej odbornej školy podnikania 

a služieb z Myslenickej v Pezinku, tí sa nám predstavia flambovaním ovocia a podávaním 

vianočného punču, ako aj ponukou vianočného pečiva. A v rokovacej sále dnes s nami sedia 

aj žiaci Spojenej školy na Tokajíckej ulici 24. Všetkých vás vítam. O občerstvenie sa starajú 

žiaci Strednej odbornej školy hotelových služieb a obchodu na Pántoch 9 z Bratislavy. Takže 

vitajte aj vy. Na stoloch pred sebou dnes máte dve nové brožúry. Prvá má názov Dva roky na 

župe. Je to sumár a naše spoločné výsledky práce za dva roky v oblastiach školstva, dopravy, 

životného prostredia, kultúry, cestovného ruchu, sociálnej a zdravotnej starostlivosti. Sami 

dobre viete, že práca na župe sa skladá z množstva veľkých projektov, ale aj takých 

každodenných drobností. Ako môžete vidieť v tejto brožúre, po dvoch rokoch prichádzame 

s konkrétnymi výsledkami. Nebolo by možné ich dosiahnuť bez zodpovedných zamestnancov 

nášho úradu, v spolupráci s vami poslancami a taktiež s našimi zariadeniami. Takže je to 

publikácia, na ktorú môžeme byť všetci rovnako hrdí a je to váš úspech rovnako ako úspech 

celého úradu. Druhá veľmi užitočná brožúra je sprievodca sociálnymi službami v regióne BSK. 

Tá poskytuje komplexnú pomoc pri výbere vhodnej sociálnej služby pre rôzne životné situácie. 

Sprievodcu prehľadne dopĺňajú kontakty na poskytovateľov sociálnych služieb v Bratislave. 

Vašej pozornosti určite neunikol ani symbolický vianočný darček, ktorý máte na stole. 

Pripravili, pripravili ho ako pochúťky študenti našich stredných škôl. Ak sa pýtate čo je 

v sklenom poháriku, je to pečený čaj. Prvýkrát počujem, ale možno aj vy. Vianočné ozdoby sú 

zase z dielne klientov našich zariadení sociálnych služieb. Skôr ako začneme oficiálnu časť 

nášho rokovania, už len doplním, že dnes sa stretávame na poslednom rokovaní 

zastupiteľstva v tomto kalendárnom roku. Predmetom bude aj schvaľovanie rozpočtu BSK. 

Návrh rozpočtu na roky 22, 20 až 22 ste si mohli nájsť na stoloch aj v papierovej forme, keďže 

sme sa pri zavádzaní elektronizácie úradu dohodli, že tento dokument bude distribuovaný aj 

v tejto forme. Okrem rozpočtu máme dnes na programe viacero dôležitých bodov, ktoré si 

vyžaduje schválenie troch pätín všetkých hlasov. Preto vás veľmi pekne poprosím, aby ste na 

dnešné rokovanie mimoriadne zotrvali až do jeho konca, aby príspevky do rozpravy boli vecné 

a aby sme sa hýbali čim skôr dopredu. Úplne na záver, dnes má meniny Lucia, takže pani 

poslankyňa Vidanová všetko najlepšie. Aj ja mám doma Luciu. (potlesk v sále) A poďme už 

teraz k oficiálnej časti dnešného zasadnutia. Ospravedlnil sa pán poslanec Borguľa, pani 

poslankyňa Oráčová avizovala neskorší príchod. Konštatujem, že podľa prezenčnej listiny je 

z celkového počtu 50 poslancov zastupiteľstva, prítomných 40 poslankýň a poslancov. 

Predpokladám, že ostatní sú na ceste. V súlade s touto informáciou je zrejmé, že 



zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať a uznášať sa v zmysle článku 5 bodu 12 platného 

rokovacieho poriadku. Zastupiteľstvo bude voliť troch poslancov, ktorí budú overovateľmi 

zápisnice. Prikročme teda teraz k tejto voľbe. Predkladám návrh poslancov. Ide o pani 

poslankyňu Líviu Poláchovú, o pána poslanca Istvána Pomichala a o pána poslanca Juraja 

Káčera. Má niekto iný návrh? Neevidujem žiadny iný návrh, takže prosím, aby ste sa 

prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č.1 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov a poslankýň, PROTI nebol nikto, nikto sa 

NEZDRŽAL. Za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení pani poslankyňa 

Poláchová, páni  poslanci Pomichal a Káčer.  

Juraj Droba 

V prípade nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia určujem za skrutátorov 

v  zmysle článku 5 bod 13 našich technikov. Prikročme teraz k voľbe návrhovej komisie. 

Predkladám návrhy na nasledovných poslancov do návrhovej komisie. Pani poslankyňa 

Zuzana Aufrichtová, pani poslankyňa Lucia Vidanová a pán poslanec Marek Machata. Má 

niekto iný návrh? Iný návrh neevidujem, takže dovoľte mi, aby sme pristúpili k hlasovaniu. 

Prezentujte sa a hlasujte teraz. 

Hlasovanie č.2 

Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Návrhová komisia bola zvolená v zložení pani poslankyňa Aufrichtová, pani 

poslankyňa Vidanová a pán poslanec Machata. Chcem vás poprosiť, aby ste zaujali svoje 

miesta za pracovným stolom a aby ste si vzali so sebou aj hlasovacie karty. Prejdeme 

k  schvaľovaniu programu zasadnutia. Tretieho decembra vám bola do vašich elektronických 

schránok doručená pozvánka s navrhovaným programom na dnešné rokovanie v súlade so 

zákonom. V stredu 11. decembra sa uskutočnilo pracovné stretnutie predsedov poslaneckých 

klubov a predsedov komisií zastupiteľstva. Z tohto stretnutia vyplynula zhoda na doplneniach 

a zmenách v niektorých materiáloch určených na dnešné rokovanie. Aby som bol presnejší, 

požadované doplnenia a úpravy od poslancov boli akceptované v nasledujúcich bodoch 

z  pozvánky, to sú 20, 22, 23 a 26. V úvodnom slove každého z bodov bude o všetkých 

zmenách dôsledne poskytnutá informácia. Všetky zmeny boli zapracované, úpravy boli 

doručené elektronicky a sú aktualizované aj v materiáloch v elektronickom zastupiteľstve a tiež 

na webovej stránke úradu. Má ešte niekto z poslancov iné návrhy k programu rokovania? 

Evidujem požiadavku pána poslanca Pekára, nech sa páči.  

Dušan Pekár  

Ďakujem za slovo pán predseda. Ja dávam do pozornosti a teda ak si osvojíš autoremedúrou 

návrh uznesenia z 20. septembra tohto roku, kedy sme schválili voľbu, alebo vyhlásili voľbu 

kontrolóra na dnešný deň, ale na deviatu hodinu a upozorňujem, že už je mierne meškanie pri 

plnení tohto uznesenia, tak posunúť bod číslo 24 ako bod číslo jedna alebo dva. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Neviem, asi dám slovo Matúšovi. Z môjho pohľadu je to naplánované ako jeden z posledných 

bodov programu a tak sú aj pripravení kandidáti, ktorí sa chcú prezentovať, takže nie som si 

istý, či vieme zabezpečiť ich skoršiu prítomnosť. Matúš, nech sa páči.  



Matúš Šaray 

Takto, ten termín je vždy dávaný podľa harmonogramu ako je zastupiteľstvo, pretože o tej 

deviatej štandardne zastupiteľstvo je zvolané s tým, že vy schvaľujete program. Bol takto 

navrhnutý, tak isto tá komunikácia tam odznela. To znamená, ja by som to momentálne 

nemenil, ako tá hodina deviata v tomto nemá takú relevanciu z toho pohľadu, že je to toto 

zastupiteľstvo, ale má nejaký priebeh, je to navrhnuté v určitom bode programu, to znamená 

ak sa to tak schváli, tak to bude v tom poradí. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Dobre, pristúpime teda k hlasovaniu o programe tak, ako bol predložený, prosím aby ste sa 

prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 3 

Ďakujem. Konštatujem, že program bol schválený štyridsiatimi štyrmi hlasmi. Nikto nebol 

PROTI, nikto sa NEZDRŽAL.  

Juraj Droba  

Skôr ako pristúpime k jednotlivým bodom rokovania, ešte v rýchlosti niekoľko technických 

upozornení. Tak ako vždy na stôl vám boli rozdané tlačivá na písomne znenie navrhovaného 

nového uznesenia a zároveň tlačivá na písomne znenie interpelácii. Pripomínam, že návrh 

znenia nového uznesenia ako aj interpelácia sa predkladá podľa platného rokovacieho 

poriadku písomne návrhovej komisii a zároveň ju treba prečítať z vášho miesta do mikrofónu. 

Teraz prikročíme k jednotlivým bodom rokovania podľa schváleného programu.  

Bod č. 1 

Bod číslo 1 je Informácia o plnení uznesení zastupiteľstva BSK s termínom plnenia 19. október 

až 22. november. Pred sebou máte predmetný materiál a poprosím pani riaditeľku úradu 

Patríciu Mešťan, aby nám materiál krátko uviedla. 

Patrícia Mešťan 

Ďakujem pekne pán predseda, dobrý deň vám všetkým, vážené pani poslankyne, vážení páni 

poslanci. Máme pred sebou pravidelný materiál týkajúci sa prehľadu plnenia uznesení 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja, v tomto prípade s termínom plnenia 

19.  október 2019 až 22. november 2019. V prvej časti materiálu splnené uznesenia je sumár 

celkovo troch splnených uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. 

V  druhej časti materiálu dlhodobo plnené uznesenia zastupiteľstva BSK a uznesenia 

s  neskorším termínom plnenia, nájdete odpočet plnenia celkovo 44 uznesení. V poslednej 

tretej časti materiálu sa nachádzajú celkovo tri uznesenia so zmeneným termínom plnenia. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu, nech sa páči. Neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže prejdime prosím k vyjadreniu návrhovej komisie, ktorá nám predloží návrh 

uznesenia.  

 

 



Lucia Vidanová  

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie 

uznesenie tak, ako bolo doručené spolu s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 4 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA tento návrh hlasovalo 42 poslankýň a poslancov, nikto sa 

NEZDRŽAL, nikto nebol PROTI. Uznesenie k bodu číslo 1 programu bolo schválené. 

Ukončujem bod číslo 1 a pristupujeme k rokovaniu o bode číslo 2. 

Bod č. 2 

Je to plnenie akčného plánu úradu BSK pre implementáciu programu hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja BSK na roky 2014 až 2020. S úvodným slovom k predkladanému 

materiálu vystúpi riaditeľka odboru stratégie pani Barbora Lukáčová. Nech sa páči.  

Barbora Lukáčová  

Ďakujem veľmi pekne pán predseda, dobrý deň. Akčný plán a jeho aktualizácia ako aj odpočet 

sú v podstate každým rokom na programe vo chvíli kedy sa schvaľuje rozpočet, respektíve 

najneskôr ku schvaľovaniu rozpočtu. Dôležité je povedať, že východiskovým materiálom pre 

tvorbu rozpočtu a zároveň spája v sebe investičný plán, plán verejného obstarávania 

a  samotný rozpočet. Rovnako by som upozornila na fakt, že spolu s pani riaditeľkou sme 

prerokovali aktualizáciu akčného plánu počas mesiacov október a november so všetkými 

politickými klubmi ako aj so zástupcami nezávislých poslancov s tým, že na základe ich 

požiadaviek sa aj potom upravoval investičný plán a zároveň teda sa dávali aj priority do 

rozpočtu. Nutné je povedať, že sme splnili 44 kľúčových krokov. Niektoré projekty sa úplne 

splnili, naopak niektoré kľúčové kroky sa z technických dôvodov, ako napríklad dotačný 

systém, respektíve vyhlasovanie dotačných systémov vyradili, keďže je to ako keby bežná 

prax a právo zastupiteľstvom každým rokom vyhlásiť systém BRDS. Z tých asi dôležitých 

projektov, ktoré boli posilnené aj z finančnej stránky na žiadosť politických klubov, určite je to 

Karloveská poliklinika, kde sa pripravuje významná rekonštrukcia. Rovnako sa posilnili aktivity 

pod kódom a nachádzate ich v oblasti školstva. To sú známe ihriská, či zateplenie jednotlivých 

škôl a rovnako významným spôsobom bola posilnená kapitola a časť, ktorá sa týka životného 

prostredia. Či už adaptačný plán na zmenu klímy v extraviláne, alebo aktivity, ktoré sa vôbec 

týkajú na ochranu vôd a potom plnenia ochrany lesov a adaptačného plánu. Samozrejme nech 

sa páči, keďže ten materiál je veľmi hĺbkový, veľmi podrobný, som pripravená na akékoľvek 

vaše otázky. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne pani riaditeľke Lukáčovej a dovoľte aby som teraz otvoril rozpravu 

k  tomuto bodu programu. Do rozpravy sa prihlásil ako prvý pán poslanec Říha, nech sa páči.  

Juraj Říha 

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Pani riaditeľka, prešli sme si, prerokovali akčný plán. 

Tých cieľov, ktorých tam je neúrekom, ma veľmi teší, že odkrajujeme z toho postupne. Dovoľte 

mi, aby som poďakoval nielen vášmu útvaru, ale celému tímu, ktorý pracuje na jednotlivých 



veciach. Najmä my starostovia, primátori, vieme ako náročné je dostať sa k tomu výsledku. Že 

nie je všetko len prestrihnutie pásky, ale koľko sprievodných prekážok a dielčích vecí sa musí 

vyriešiť aj počas samotnej stavby. Toho dôkazom je aj brožúrka Dva roky na župe, kde za 

každým jedným projektom sú hodiny, týždne a mesiace príprav a realizácie. Ďakujem pekne 

za to a pani riaditeľka úradu dovoľ mi, aby som prostredníctvom teba poďakoval aj 

sprostredkovateľskému orgánu SORO, pretože SORO je jeden z tých dielikov, ktorý 

zabezpečuje spojenie BSK s nami starostami a primátormi, aby sme aj my v našich mestách 

a obciach dotiahli implementáciu do konca a mohli vydať podobné brožúrky vždy na konci 

roka. A asi pani riaditeľka vie, že ja každý raz na zastupiteľstve som vyzýval k tomu, aby SORO 

pracovalo, posúvalo sa a musím povedať, že aj z posledných výstupov, ktoré som videl aj 

kontrol na mieste, robia pracovníci pod vedením pána Rajčáka maximálne ústretovo, 

profesionálne. A musím povedať, že som veľmi spokojný aj po tých posledných činoch, ktoré 

som videl, že sa tie procesy naštartovali. Je to len dobre, pretože to pomôže všetkým nám na 

župe. Takže veľké ocenenie SORO a prácu, ktorú odviedlo, pretože mnohé veci, ktoré dokázali 

vybaviť veľmi jednoducho a niektorí by sa chytali, točili, tak SORO to zvládlo myslím že 

v  maximálnej ústretovosti k nám žiadateľom a implementáciu. Takže ďakujem vám pekne 

celému tímu.  

Juraj Droba 

Veľmi pekne ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková.  

Mária Hudáková 

Takže za náš klub sme absolvovali teda stretnutie s pani Lukáčovou, kde sme jej prezentovali 

naše požiadavky. Chcela by som ju poprosiť, keby nabudúce toto stretnutie urobila trebárs 

skôr a bolo na to viacej času, pretože v podstate my sme nemohli na tom stretnutí ovplyvniť, 

čo by mohlo ísť do toho akčného plánu. V podstate bolo to také informatívne stretnutie, kde 

nám povedala, čo sa bude robiť, ako, vysvetlili sme si niektoré veci, ale keď sme tam už chceli 

niečo zmeniť, alebo pridať, tak už sa to nedalo reflektovať. Takže k tomu celkovému procesu 

rozhodovania asi toľko. Trebalo by naozaj akceptovať keď poslanec, ktorý pozná svoj región 

a jeho potreby, aby to mohol vložiť do toho akčného plánu a nebol postavený pred hotovú vec, 

že takto to je pripravené, takto to musí byť a už nie je čas nič meniť. Dobre? Chcela by som aj 

poprosiť aby sa priebežne kontrolovalo plnenie akčného plánu. Konkrétne mám na mysli, už 

je druhý rok v akčnom pláne kruhový objazd v Senci - Pezinská a v podstate pri rokovaní na 

RCB, kde nám boli predstavené nejaké úpravy semaforu na diaľničnej ceste, ktorý vôbec zase 

nebol v akčnom pláne, tak som sa dozvedela, že na tomto kruhovom objazde nebudú 

vyčerpané prostriedky, ktoré tam boli vyčlenené v akčnom pláne aj rozpočte na tento rok, že 

sa všetko presúva na budúci rok a tým pádom dochádza k veľkému sklzu. Nemyslím si, že je 

to taká ťažká vec začať robiť túto kruhovú križovatku, žeby tam boli nie z dôvodu viny BSK, 

ale nejakých iných úradov prieťahy a podobne, ktoré prídu asi neskôr, ale v podstate tento 

začiatok bol čisto na pracovníkoch BSK a na ich zodpovednosti a v podstate počas roka sa 

neurobilo skoro nič. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou pani poslankyňa Pätoprstá. 

 

 



Elena Pätoprstá 

Ja by som možno doplnila teda vaše vystúpenie. Škoda, že tu neni pán Šibl, lebo práve za 

oblasť životného prostredia som dostala poďakovanie za zapracovanie všetkých pripomienok, 

ktoré boli práve v tejto kategórii. Mrzí ma, že tu nie je, pretože to chcel osobne povedať aj 

verejne na zastupiteľstve. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. S ďalšou faktickou poznámkou pani poslankyňa Aufrichtová. 

Zuzana Aufrichtová 

Ja chcem tiež veľmi poďakovať akým spôsobom župa pristupuje k tomu, že sme si schválili 

nejaký program a keď má byť napĺňaný, je k tomu akčný plán, ten sa odpočítava každé jedno 

zastupiteľstvo, myslím si, že toto je ten systém práce, ktorý je dobrý a naozaj doba je rýchla 

a  myslím si, že zákonom predpísané lehoty na to ako sa vlastne informuje zastupiteľstvo. Ja 

to totiž bojujem s tým, na svojej pôde, kde všetko je vždy neskoro predložené, pritom je to 

mesiac dopredu. Takže iba hovorím, že naozaj niekedy sa to, tá predstava míňa potom tej 

efektívnosti. Ale je mi ľúto, ak v nejakom konkrétnom projekte možno došlo k nejakým 

posunom. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Švaral. 

Peter Švaral 

Ďakujem pekne. (problém s mikrofónom) 

Juraj Droba 

Ani vizuálne. Zatiaľ na margo tohto dám takú humornú príhodu z Národnej rady Slovenskej 

republiky. Kaníkovi nešla hlasovacia karta, tak zakričal do pléna, že nejde mi karta a niekto 

mu odpovedal, že už dva roky.  

Peter Švaral 

Ďakujem pekne, paráda. Mohol som skúsiť aj bez toho, ale potom by to asi chýbalo v zázname. 

Ja som chcel, asi toto je vhodná príležitosť, lebo doteraz som tú možnosť nemal, poďakovať 

za tie roky práce, ktoré finalizovali v poslednom roku, ktoré majú na svedomí to, že môžem 

ísť, keď to poviem takto, do Malaciek pozrieť Juraja Říhu na futbal a on môže prísť na futbal 

k  nám priamo a nemusíme ísť dookola. Je pravda, že prvý raz v histórii nás tento rok Malacky 

porazili, ale nevadí. Takže to je také moje poďakovanie za tú prácu, ktorá bola v tom akčnom 

pláne a kde sa dá už urobiť tá fajka, že vybavené, aspoň z veľkej časti. Ja viem, že čo všetko 

okolo toho bolo, že aký to bol pôrod a viem, že to nie je len tak, že šak len tak sa dá začať. 

A akčný plán je dokument, ktorý sme prijali, keď sme začínali tuna na župe. Je to dlhodobý 

dokument, ktorý sa nemení na počkanie alebo počas rokovaní. Keď sa má meniť tak v tom, že 

k tomu sú rokovania nie jedno nie dve, ale ako je dlhodobá príprava, takže naozaj ďakujem za 

všetko, čo tam bolo. Ja som trpezlivý a mám tam tie svoje riadky v tom investičnom pláne ešte 

a verím, že takisto ako ja, aj ľudia v našom regióne sa dočkajú tých pokračovaní, ktoré boli 

povedané a sľúbené a sú očakávané, sú potrebné. Takže len toľko som chcel. Ďakujem pekne. 

 



Juraj Droba 

Ďakujem, ukončujem rozpravu k tomuto bodu. Ešte dám záverečné slovo pani riaditeľke 

Lukáčovej.  

Barbora Lukáčová 

Ďakujem, ďakujem veľmi pekne. Povedal to za mňa predrečník pán poslanec Švaral, ale po 

technickej stránke by som chcela upriamiť pozornosť pani Hudákovej na uznesenie, ktoré je 

k  akčnému plánu. Akčný plán sa odpočtuje a prichádza pred vás každého štvrťroka, takže 

akčný plán sa kontroluje a kontrola je na úrovni pléna zastupiteľstva. Samozrejme odpočet ide 

vždy aj do komisií. Takže máme to viac ako šiestym rokom v uznesení. Ďalšia vec je moja 

reakcia smerom, že nebolo možné doplniť nové aktivity. Povedala to pani vicežupanka 

Pätoprstá. Upriamim vašu pozornosť práve vášho klubu na časť životného prostredia, alebo 

respektíve pod aktualizáciu akčného plánu odboru územného plánu, GIS a životného 

prostredia, kde sme doplnili šesť nových kľúčových krokov na prianie a museli sme nájsť na 

ne aj vhodné finančné krytie. Čiže nie je pravdou, že sa nedalo doplniť a nie je pravdou, že 

sme práve preto nemenili finančné toky. Čiže len toľko, ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem za záverečné slovo a dovoľte, aby som teraz odovzdal slovo návrhovej komisii.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 5 

Ďakujem, konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov, PROTI nebol nik, nikto sa NEZDRŽAL. 

Uznesenie bolo prijaté, NEHLASOVALI traja poslanci. 

Juraj Droba 

Konštatujem, že zastupiteľstvo schválilo uznesenie k bodu číslo 2 programu. Ukončujem ho 

a  otváram bod číslo 3. 

Bod č. 3 

Tým je návrh poriadku odmeňovania zamestnancov BSK. S úvodným slovom poprosím aby 

predstúpil pán Matúš Šaray.  

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne pán predseda, pekné predpoludnie prajem, vážené pani poslankyne, vážení 

pani poslanci. Toto je materiál, ktorý v podstate je materiálom, ktorý musí schváliť 

zastupiteľstvo. V zmysle Zákona o samosprávnych krajoch, poriadok odmeňovania schvaľuje 

zastupiteľstvo samosprávneho kraja. Máme pôvodný alebo schválený poriadok odmeňovania, 

ktorý sme prijímali ešte za funkčného obdobia pána predsedu Bajana. Takže v podstate bol to 

taký prvý produkt, ktorý sme spolu realizovali. Bolo to hneď na začiatku toho funkčného 



obdobia. V dnešnej situácii vznikla požiadavka a potreba vyriešiť trošku systém odmeňovania, 

aby sme do toho vložili aj určitý stupeň variability a aj motivácie zamestnancov. Jediná zmena, 

ktorá nastáva v tomto modeli je, že sa zavádzajú, nazvem to že dvojzložkové platy. Bude tam 

priznaný osobný príplatok a tento osobný príplatok bude realizovaný formou valorizácie miezd. 

A valorizácia miezd je schválená vo vyššej kolektívnej zmluve, potvrdená aj v našej podnikovej 

kolektívnej zmluve. To znamená nie je to žiadny nápor na peniaze navyše, je to len 

prerozdelenie toho modelu. To znamená valorizácia, ktorá sa k 1.1. 2020 vykoná, tak tá suma 

bude tvoriť osobný príplatok zamestnancov. Všetky ostatné podstatné záležitosti toho poriadku 

odmeňovania zostávajú nezmenené. S tým, že samozrejme tento systém bol prerokovaný aj 

v rámci odborovej organizácie tu na úrade. Takže poprosím o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne pánovi Šarayovi ako predkladateľovi a otváram teraz rozpravu k tomuto 

bodu programu. Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Pekár.  

Dušan Pekár 

Ďakujem za slovo pán župan. Ja sa chcem opýtať, že či som to dobre pochopil. Tá 

10  percentná pohyblivá čiastka je zo súčasného platu zamestnanca, alebo sa navyšuje 

súčasný plat zamestnanca o 10 percent? Ďakujem. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. Áno, momentálne máme každý jeden zmluvný plat s tým, že je podľa vyššej 

kolektívnej zmluvy k 1.1. 2020 priznaná valorizácia. Táto valorizácia sa vypočíta ako 

10  percent, lebo tak je schválená a tých 10 percent vytvorí ten osobný príplatok. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem, neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže rozpravu ukončujem 

a  odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem pekne za slovo. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

doručené spolu s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem, prosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 6 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 

Uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo prezentované.  

Bod č. 4 

Dovoľte aby sme teraz ukončili bod programu číslo 3 a otváram bod číslo 4, ktorým je Návrh 

na udelenie ocenení Bratislavského samosprávneho kraja. 

Juraj Droba 

Vážené panie poslankyne, páni poslanci, BSK každoročne udeľuje ocenenia osobnostiam 

regiónu a som veľmi rád, že v našom kraji je toľko významných osobností, ktoré prispievajú 



svojou prácou či už k rozvoju zdravotníctva, kultúry, školstva, sociálnej starostlivosti, ale aj 

mnohých ďalších oblastí. A celkovo bolo doručených 36 návrhov na udelenie ocenení 

Bratislavského samosprávneho kraja. Výberová komisia pre ocenenia BSK v súlade so 

štatútom ocenení posúdila doručené návrhy a spoločným konsenzom odporučila 

zastupiteľstvu udeliť 14 výročných cien Samuela Zocha. Zároveň mne ako predsedovi BSK 

odporučila udeliť 14 pamätných listov predsedu BSK a na titul osobnosť regiónu som navrhol 

legendárneho hokejového brankára Vlada Dzurillu. Žiadna z nominácii za osobnosť roka 

2019 nespĺňala kritéria na udelenie čestného občianstva Bratislavského samosprávneho 

kraja. Touto cestou by som vás zároveň rád pozval na slávnostné odovzdávanie cien, ktoré sa 

bude konať 13.  2.  2020 v Divadle Aréna. Pozvánky budú včas doručené a budem 

samozrejme veľmi rád ak sa pozvania, ak sa podujatia zúčastnite. Dovoľte, aby som teraz 

otvoril rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči. Pani poslankyňa Poláchová, po nej nasleduje 

pán poslanec Štekláč.  

Lívia Poláchová 

Ďakujem za slovo. Vážení prítomní, v Karlovej Vsi si veľmi vážime pána Matúša Šramka, jeho 

zanietenie pre históriu Karlovej Vsi a preto vítam, že je navrhnutý na ocenenie pamätný list 

predsedu BSK. V posledných rokoch pán Šrámek organizuje prednášky Historické prechádzky 

po Karlovej Vsi, napísal knihu Karlovu Ves, taká bola. Nedávno objavil tiež prvú písomnú 

zmienku o dedine Karlova Ves a tá siaha do roku 1780 a je symbolické, že to ocenenie 

prichádza práve v čase 240-teho výročia tejto písomnej zmienky o Karlovej Vsi. A aj v čase 

blížiaceho sa životného jubilea pána Matúša Šrámka. Tak ďakujem veľmi pekne za tú 

nomináciu aj za to navrhnutie. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem, nech sa páči pán poslanec Štekláč.  

Juraj Štekláč 

Ďakujem pekne za slovo. Ja mám česť byť členom tejto komisie a chcel by som povedať, že 

práca v tejto komisii bola veľmi veľmi korektná, také pracovné nasadenie tam bolo a veľmi 

príjemná a prebrali sme skutočne všetky mená všetkých kandidátov podrobne a pevne verím, 

že sme vybrali tých správnych. Takže aj ja vás poprosím o podporu tohto materiálu. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Veľmi pekne ďakujem. Ja len dodám, že naozaj to bol taký mix všeobecne známych ľudí, ktorí 

čosi dosiahli za svojho života. A viaceré nominácie priniesli takých tých skrytých hrdinov. 

A  ambíciou tejto ceny je vyzdvihnúť naozaj možno aj tých, ktorých si celý život nikto nevšimol 

a  pri nejakom životnom jubileu, alebo pri nejakom veľkom pracovnom úspechu im toto 

ocenenie dať. Nerozdávame nobelovky, ale myslím si, že mnohých z tých ľudí to naozaj poteší 

a sú radi, že si niekto všimne, že robia niečo dobré pre tento kraj. Ďakujem veľmi pekne, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Keďže ide o takú veľmi vážnu a významnú vec, 

tak so svojimi kolegami sme sa dohodli na tom, že prečítam tie mená. Zastupiteľstvo 

Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu po A berie na vedomie 

udelenie pamätných listov predsedu Bratislavského samosprávneho kraja nominovaným: 



Marcela Nemčeková, Juraj Peržo, Marta Kurčík-Potančoková, Alina Prigancová, doktorka 

Oľga Čerbaničová, Janka Kesek-Štefková, Mária Sklárová, Mária Marta Kupkovičová, 

magister Marián Biľačič, doktorka Judita Kopáčiková, Kamil Brunovský, docent Vojtech 

Potočný, Phd. a Mária Potočná, inžinier Matúš Šrámek a Martin Vorodáč. Po B schvaľujem, 

B 1 udelenie výročných Samuela Zocha nominovaným: inžinier Ladislav Nagy, doktor 

František Žernovický, Csc., profesor doktor Andrej Tušer, CSc., František Šebej PhDr., CSc., 

magister Art Ľubo Roman, magister Štefan Šimák, inžinier Ladislav Cingeľ, inžinier Norbert 

Kyndl, Michal Uher Dr. Sc., profesor doktor Oskar Elschek, Dr. Sc, PhDr. Alica Elscheková 

CSc., docentka inžinierka architektúry Ľubica Vitková PhD., Daniel Hevier, Jana a Tomáš 

Kuťkovci, Igor Bázlik. B2 udelenie titulu historická osobnosť regiónu, nominovanému Vladimír 

Dzurilla.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby sme teraz pristúpili k hlasovaniu o tomto bode programu. 

Hlasovanie č. 7 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení.  

Bod č. 5 

Ukončujem bod číslo 4 programu a pristupujem k bodu číslo 5. Tým je Návrh zámeru 

majetkoprávneho vysporiadania časti areálu bývalého Stredného učilišťa odborného učilišťa 

teda na Starej Vajnorskej 14, katastrálne územie Nové Mesto. Materiál nám bližšie predstaví 

pán Matúš Šaray.  

Matúš Šaray  

Ďakujem pekne. Pani poslankyne, páni poslanci, v tomto prípade, tak ako sme sa stretli už na 

komisiách, ide o pomerne komplikovaný majetkovoprávny materiál s tým, že z diskusií na 

predchádzajúcich komisiách vzišla práve vaša požiadavka aby úrad predložil komplexný návrh 

riešenia celého tohto areálu. V predchádzajúcom období bol predložený materiál, ktorý mal 

riešiť len odpredaj časti areálu. Vzišla takáto požiadavka. Úrad si ju v podstate splnil s tým, že 

sme pripravili a materiál takto máte daný formou zámeru. To znamená dnes, neschvaľujeme 

žiadny záväzný právny úkon, je to len vymedzenie určitých mantinelov, ako máme ďalej 

pokračovať ako úrad s tým, že konečné definitívne riešenie samozrejme príde k vám na stôl 

a  budete ho schvaľovať na niektorom z ďalších zastupiteľstiev. Poprosil by som tú krátku 

prezentáciu. Tak ako si pamätáte aj na samotných komisiách, v podstate toto je tá budova. 

Dovolil som si tú prezentáciu tu dať práve kvôli tej komplikovanosti tých vzťahov. V tom prvom 

prejednaní toho materiálu vznikali určité pochybnosti o hraniciach pozemkov a vôbec 

vlastníctve tej budovy, to znamená tu na tomto, na tejto prezentácii tak ako ju máte aj 

v  elektronickej podobe, máte presne znázornené hranice. Kde je právna hranica budovy, to 

znamená to je tá oranžovo žltá čiara, na ktorej máme my dve tretiny budovy podiel 

a  spoločnosť Oberbank Leasing má tam podiel jednu tretinu. Tá hranica je vyznačená tou 

bledomodrou čiarou zvislá, to znamená to by bola časť budovy, ktorú by sme získali, keby sme 

tú budovu chceli fyzicky rozdeliť. Tu máme v grafickom znázornení tú komplikovanosť tých 

spoluvlastníckych vzťahov. Vidíme tam budovu, ktorá je žltozelená, pardon, v tejto časti my to 

asi, aha toto, táto časť, to je v podstate budova bývalého učilišťa a internátu, kde máme my 

dve tretiny a spoločnosť Oberbank Leasing jednu tretinu. Potom máme dlhú budovu v tejto 



časti, kde sme dokonca traja spoluvlastníci. Je to budova na dvoch pozemkoch, jeden 

pozemok je náš, jeden patrí spoločnosti Oberbank Leasing. Na základe toho tu je grafické 

znázornenie pozemkov, žlté sú vo vlastníctve BSK, zelené sú vo vlastníctve spoločnosti 

Oberbank Leasing a tu je grafické znázornenie toho zámeru ako úrad pripravil a splnil, alebo 

snažil sa splniť vašu požiadavku z komisií. Návrh tak, ako keby som prechádzal jednotlivými 

časťami tohto uznesenia, rieši odpredaj spoluvlastníckeho podielu na tejto budove s tým, že 

v  ďalšej časti máme telocvičňu, to je táto parcela 11ka, ktorá je v dlhodobom nájme. 

Komunikovali sme aj s tým nájomcom, komunikovali sme aj s podielovým spoluvlastníkom na 

tých ostatných nehnuteľnostiach a je tu nazvem to kompromisný návrh, ktorý je odsúhlasený 

a je predrokovaný so všetkými zúčastnenými. To znamená , tá žltá parcela jedenástka, ktorá 

je telocvičňa, tak nájomca by si ďalej zobral do nájmu časti, ktoré sú vyfarbené tou 

bledohnedou alebo oranžovohnedou farbou. Tieto by si zobral do prenájmu za účelom 

využívania na športové účely a tie bledomodré by získaval do nájmu spoločnosť Oberbank 

Leasing ako príslušenstvo k tej budove, kde by vytváral určité zelené opatrenia. S týmto sú 

uzrozumení aj ten nájomca, aj podielový spoluvlastník. Zároveň riešime týmto materiálom aj 

vysporiadanie vecných bremien, pretože nemáme právo prechodu ku všetkým našim 

pozemkom. Týmto materiálom sú vytvorené podmienky na zriadenie práva prechodu, práva 

napojenie na inžinierske siete. Myslím si, že na komisiách prešlo to, alebo bolo to rokované 

na všetkých komisiách, vysvetlili sme si to, v podstate všetky komisie, ktoré boli uznášania 

schopné, k tomuto prijali záver, aby sme to ďalej posunuli. Takže ak môžem poprosiť o vašu 

podporu ďakujem, ak sú otázky, sme pripravení zodpovedať.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím, ak má niekto záujem diskutovať, tak diskusiu otváram teraz. 

Prešlo to komisiami, prvým diskutujúcim bude pán poslanec Buzáš, po ňom nasleduje pán 

poslanec Pekár, nech sa páči. Nefunguje ani ten prenosný? 

Peter Buzáš 

Už funguje. Ďakujem za technickú podporu aj za udelenie slova pán predseda. Som si vedomý 

toho, že úrad vynaložil značnú dávku energie, času, úsilia a tento návrh je podstatne lepší čo 

sa týka Bratislavského samosprávneho kraja, ako bol ten pôvodný nástrel, ale som 

presvedčený, že každá samospráva by mala svoj majetok zveľaďovať a nie rozpredávať. Aj 

z toho dôvodu, že po nás nekončí svet a prídu ďalšie generácie. To, čo sa zdá dnes nevýhodné 

a prebytočné, môže v horizonte niekoľkých rokov úplne ale úplne zmeniť význam. K tejto 

nehnuteľnosti, respektíve k tomu časti vlastníckeho podielu možno ľahko prišlo, ale nemalo by 

tak ľahko odísť. Viem, že daňové príjmy do rozpočtu sú veľmi neistá záležitosť a z hľadiska 

budúcnosti možno najviac pochybné a tak nám ostávajú nedaňové príjmy, kde by mal 

významnú časť tvoriť príjem z vlastníctva majetku. Som presvedčený, že prenajímaním a nie 

predávaním majetku zabezpečíme jednorázovú nižšiu čiastku, ale z dlhodobého hľadiska 

stabilnú a predvídateľnú. Je mi úplne jasné, že toto je ešte náročnejší proces aj čo sa týka 

vynaloženej energie, časového hľadiska ale aj úsilia, napriek tomu by som si dovolil dať úradu 

túto možnosť do pozornosti, do zreteľu a ak by sa ňou vedeli zapodievať, alebo ju dokonca 

zdarne doviesť k nejakému riešeniu, myslím, že by to bolo len a len na prospech. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Pätoprstá.  

 



Elena Pätoprstá 

Pán poslanec, určite ma poznáte ako dlhoročnú protikorupčnú aktivistku, ktorá veľmi ostro 

sleduje nakladanie s majetkom. Práve pri tomto, pri tejto spracovaní tohto materiálu bola 

hospodárnosť a zachovanie ucelenia, ucelených pozemkov, čiže celistvosť našich pozemkov 

ako jeden z prvoradých vecí. A ďalšia vec, asi z toho materiálu viete, že sme vlastne získali 

pre našich učiteľov vecné bremeno na 36 bytov, čo naozaj je veľmi pozitívna dohoda s ľuďmi, 

s ktorými predávame tieto pozemky. Naozaj sme každý krok veľmi zvažovali a myslím si, že 

výhodnejší, ak sa teda podarí samozrejme, bude to ešte predmetom rokovaní, teda na to, ak 

to teraz schválite a dohodneme sa s partnermi, tak to bude naozaj pre župu veľmi významné. 

Pretože nie je to v nedohľadne, partneri sú veľmi solídni a je celkom možné, že sa do roka 

dožijeme naozaj týchto bytov, čo nie je v nedohľadne. Čiže verte mi, že je to naozaj pod veľmi 

ostrou kontrolou. 

Juraj Droba  

Ďakujem, ďalším v poradí do diskusie pán poslanec Pekár, nech sa páči.  

Dušan Pekár 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda, ja nadviažem na predrečníka a vôbec sme sa 

nedohodli. Tento areál veľmi dobre poznám, ja som tam nastúpil do výskumného ústavu pre 

fabrikácie v osemdesiatom siedmom, ôsmom roku a opustil som tento výskumák po Nežnej 

revolúcii, kedy sa všetko rozpadávalo a mne je veľmi ľúto ako tento areál skončil. Ako vlastne 

vedľajšia ZIP-ka už nie je ZIP-ka, internát a škola už nie je školou a teraz tu ideme hovoriť, 

alebo budeme hlasovať o zámere majetkoprávneho vysporiadania. No tie vízie môžu byť 

stredno, krátko a dlhodobé. Pani vicežupanka hovorila, ja si myslím o takom strednodobom, 

strednodobej vízii, že dostaneme pár bytov. Ale ja mám tiež skúsenosti, že podnikateľ si 

prenajme pozemok ako stavebný dvor a potom zrazu už tento stavebný dvor nie je stavebným 

dvorom, ale stavebným pozemkom a na tých parcelách sa bude stavať. Málo bolo zdôraznené, 

že my predávame dvojtretinové, dvojtretinový podiel a že sme tam podľa mňa dosť výrazným 

vlastníkom pozemkov. A tá dlhodobá vízia z môjho pohľadu skončí tak, ak teda teraz schválime 

zámer, po nejakom čase predaj a my scudzíme nielen budovu, alebo časť budovy, ten podiel, 

ktorý má samosprávny kraj, ale tí naši nasledovníci budú hromžiť na zastupiteľstvo, ktorého 

možnože súčasťou sme teraz my, prečo sme predali väčšinový podiel a teraz oni musia 

predávať pozemky. Aj z tohto dlhodobého, dlhodobej vízie a z predchádzajúcich diskusií, kedy 

poslanci hovorili o tom, že naozaj sme majiteľmi pozemkov a ak stratíme kontrolu nad tým 

územím čo tam je, tak už potom budú konať len mestské časti a stavebné úrady. Nemôžem 

podporiť tento návrh, alebo tento bod aj z toho pohľadu, lebo zámer sa mi zdá, že len taký, 

taká jednosmerná cesta a nie je tam viac možností ako budeme zveľaďovať majetok, ktorý 

patrí župe a ktorý by sme mali spravovať a sa oň starať. A takisto môže z pohľadu dlhodobého 

priniesť viac úžitku a možnože aj peňazí ako jednoduchý a rýchly predaj. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Pätoprstá, nech sa páči.  

Elena Pätoprstá  

Pán poslanec, ja som aj urbanista a architekt a to znamená, že naše vízie a stratégie sú 

dlhodobé. Ja viem, ten materiál je veľmi komplikovaný, farebný, rôznorodý, veľmi ťažko sa 

v ňom dá zorientovať, ale ak sa podarí to, čo chceme, tak sa nám scelia pozemky tak, že 



športová hala, ktorá nám stále patrí, ktorá bola mimoriadne kvalitne, neviem či ste videli tú 

rekonštrukciu, do nej bolo asi milión vložených, tam sú byty pre športovcov, sú tam 

medzinárodné súťaže, to bola športová hala, ktorá bola už na spadnutie. Zároveň s touto halou 

sa scelia celé pozemky. Zachová sa tam prístupová cesta, investor nám vybuduje bezplatne 

kanalizáciu a prípojky. Toto je dlhodobá dlhodobá stratégia, ktorá nám zvýhodní pozíciu. Ak 

by sme to niekedy chceli predať, tak to bude mimoriadne lukratívne oproti súčasnosti. 

Samozrejme aj tým, že sa skultivuje to územie, tak tá cena sa zdvihne. To je z hľadiska toho 

dlhodobého. Z  hľadiska toho dlhodobejšieho, z hľadiska enviromentálneho, dohodli sme sa 

na tom, že investor napriek tomu, že to už bude jeho budova, urobí zelenú strechu. Je to aj 

finančne aj energeticky veľmi úsporné, čiže bude na to hľadať zdroje v spolupráci s druhým 

partnerom. Dali sme si tam aj požiadavku na zelené parkovisko a na detské ihrisko, ktoré bude 

prislúchať tým rodinám, alebo učiteľom, ktorí tam sa nasťahujú. To bola tá vízia skultivovania 

toho územia. Čiže mysleli sme aj na to, aby to malo aj práve tieto strategické a dlhodobé 

hodnoty. Ten krátkodobý je naozaj ten, že dostaneme za rok 36 bytov, máte pravdu, ale nie je 

to koniec. Znamená to vynikajúce zhodnotenie našich pozemkov aj majetku. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Ďalšou v poradí bude pani poslankyňa Lucia Vidanová. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne. Tak vicežupanka Elenka Pätoprstá povedala aj to, čo som ja chcela 

zdôrazniť. Veľmi kvitujem to, že na našej komisii bol aj potenciálny investor, zástupca 

spoločnosti Oberbank Leasing s. r. o. a naozaj na mňa jeho vystúpenie spravilo dojem aj po 

takej ľudskej stránke. Zdôrazňoval to, že im ide aj o nejaký sociálny rozmer, alebo vrátiť nejakú 

hodnotu. Tým, že sa im darí v podnikaní, tak teda chcú aj tým vybudovaním bytov pre našich 

učiteľov a zároveň aj nejakých priestorov pre študentov, tak chcú tú hodnotu teda posunúť 

niekam inam ako do tej finančnej roviny. Takže mňa to oslovilo, ja to podporujem, bolo tu 

mnoho povedané, rovnako som pozorne počúvala aj svojho kolegu na komisii Juraja Pátka, 

ktorý teda má bohaté skúsenosti so spravovaním budov a naozaj tá kanalizácia, ktorá tu bola 

spomínaná je taká časovaná bomba. Takže my naozaj máme čo zhodnocovať aj iné budovy 

vo vlastníctve, do ktorých potom môžeme vložiť prípadné finančné prostriedky, tak tu by som 

podporila to, že sa tu nachádza seriózny partner do diskusie, ktorý naozaj vyrieši mnoho 

problémov, ktoré tu môžu vzniknúť v budúcnosti. Ďakujem. 

Juraj Droba  

Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Solga. 

Oliver Solga 

Pán predseda, dámy a páni, ja by som chcel len podporiť ten návrh, ktorý teraz veľmi podrobne 

aj Lucia rozšírila. My sme na komisii majetkovej do detailu, takže vôbec nie je pravda, že je to 

zložité. Je to veľmi veľmi jednoduché, len treba byť pozorný, treba si to naštudovať. My sme 

nielen, že rozprávali s investorom, ktorého sme vyzvŕtali svojimi otázkami, ale my sme sa ešte 

pýtali aj zástupcu právneho, zástupcu stolnotenisového klubu, či je to v poriadku, či nevzniknú 

do budúcnosti nejaké problémy. Žiadne problémy nevzniknú a ja dvadsať rokov na mieste 

primátora som hovoril, po česky povedané Co je doma to se počíta, ale sú situácie, kedy 

jednoznačne treba urobiť krok, ktorý sa javí nie len dnes, ale aj do budúcnosti pozitívny. Takže 

prosím vás, tento návrh podporme, lebo zbytočne si skomplikujeme život. Nakoniec sa nám 



môže stať aj to, že ten rozvoj investor ďalej nepotiahne, že urobí len to, čo je preňho dnes 

výhodné a na svojom. Takže poprosil by som, keďže naozaj jeden deň som bol dokonca na 

troch komisiách a som si to znovu a znovu vypočul. Mali sme dostatočný materiál, naozaj 

dostatočný. Takže by som poprosil, aby sme tento návrh podporili. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba  

Ďakujem. Ďalšou v poradí je pani poslankyňa Aufrichtová.  

Zuzana Aufrichtová 

V podstate pán Solga povedal to, čo som chcela povedať aj ja na kultúrnej komisii, kde sme 

naozaj nešetrili ani predkladateľa a pýtali sme sa na všetky možné riziká. Je to úloha poslancov 

strážiť, aby boli zachované teda majetok a tie veci, ktoré župa musí zabezpečovať. V tomto 

zmysle naozaj podporujem tento návrh. Ale je to návrh zámeru, tam sme trvali na tom, že to 

podchytenie v rámci tých zmlúv vysporiadania musí chrániť BSK pred tým, aby sa nestalo, že 

za desať rokov, alebo aj kratšiu dobu dôjde k nejakému teda zneužitiu, že by nebolo zlé možno 

nejaké predkupné právo tam podchytiť v tých, alebo zabezpečiť, naozaj právne bezpečie pre 

župu.  

Juraj Droba  

Ďakujem, ďalším v poradí pán poslanec Štekláč. 

Juraj Štekláč 

Ďakujem pekne. Ja by som upriamil pozornosť na jednu vec a to, že úrad vlastne pred istým 

časom pozval vlastne všetkých poslancov na toto miesto, aby si konkrétne mali možnosť 

obzrieť ako tento areál vyzerá. A vyzerá, keby som povedal, že vyzerá nedobre, tak by to bolo 

slabé slovo, lebo on vyzerá zle. Vyžadoval by ďalšie investície a problémom sú vlastne 

komplikované vlastnícke vzťahy. A pri komplikovaných vlastníckych vzťahoch majetok nemusí 

na hodnote získavať, ale môže veľmi jednoducho hodnotu stratiť. Čiže keď my to nebudeme 

zavčasu riešiť, tak takisto môže nastať situácia, že ten majetok stratí na hodnote. Ja si myslím, 

že ono sa to tu v niektorých príspevkoch tak nejako podsúva, že to vyzerá ako by si úrad teraz 

za tri minúty zvolil nejaké riešenie. Ale pravda je taká, že som presvedčený, že úrad zvážil 

všetky možné najlepšie riešenia a toto vyšlo ako skutočne to najlepšie a preto ho predkladá. 

Takže ja si osobne myslím, že by sme ho mali podporiť a ja osobne tak urobím. Ďakujem 

pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším v poradí je pán poslanec Vlačiky.  

Martin Vlačiky 

Ďakujem pekne za slovo. Ja v prvom rade teda chcem poďakovať, že tento návrh toho zámeru 

je teda podstatne na míle lepší ako to, čo bolo predložené predtým. Tak za to teda srdečne 

ďakujem, ale mám otázku, lebo prišiel nám včera email, viacerým poslancom, neviem či 

všetkým, ale ja som si všimol, že tam boli zase len vybratí poslanci, neviem prečo. Že teda 

spoločnosť DIMSUM s. r. o, Hviezdoslavovo námestie 14, Bratislava, podpísaný je tam 

Branislav Zeman, konateľ. Tak ten nám ponúka za odkúpenie týchto nehnuteľností milión eur. 

Že teda dal túto svoju ponuku do podateľne s dátumom 12. 12., tak sa chcem spýtať, že či je 

to pravda, že či také niečo teda bolo podané a teda oni nás žiadajú v tom maile, že teda 



neschváliť ten zámer s tým, že aby mali rovnakú šancu spravodlivého konkurenčného boja pri 

získaní týchto pozemkov. Tak sa ja len potrebujem pre to hlasovanie teda vedieť, že či keď 

schválime ten zámer, či naozaj k ponuke tejto spoločnosti, ak to teda myslia vážne, bude 

pristupované rovnako a že či bude s nimi nejakým spôsobom rokované, že či oni nám 

povedzme nevedia zabezpečiť podobné podmienky ako pri dohode s touto spoločnosťou, tou 

Oberbank. Ďakujem za odpoveď.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Predtým než odovzdám slovo pánovi poslancovi Buočikovi, Buocikovi, pardon, 

prepáč. 

Ján Buocik 

Ja tu nemusím byť. 

Juraj Droba 

Chcem iba upozorniť, že spoločnosť DIMSUM s. r. o. bola založená 22.6.2019. Čo samo 

o  sebe ešte nemusí nič hovoriť, určite sa bude v ďalšom kole rokovať s každým serióznym 

záujemcom. Ale to, že firma existuje štyri alebo päť mesiacov, vo mne nevzbudzuje veľkú 

dôveru. Možno nás presvedčia. Ďakujem. Ďalšie slovo pán poslanec Buocik.  

Ján Buocik 

Ďakujem pekne. Ja som sa chcel opýtať na tú štruktúru toho materiálu, pretože ja už som aj 

na dopravnej komisii aj na finančnej komisii avizoval teda, že mne sa tá cena stále javí byť 

nízka, aj keď áno, reflektujem to, že tie podmienky sú významne iné, ako boli v septembri, keď 

sa ten materiál sťahoval. Naozaj za to klobúk dole. Ale chcem sa opýtať, že ak dnes my 

schválime tento materiál s týmito číslami, ktoré sú tu uvedené. To znamená 410 tisíc za budovu 

a 60 tisíc euro za pozemky, bude ešte príležitosť na to, aby sa táto kúpna cena vo vzťahu ku 

kupujúcemu upravovala? A ak teda nie, tak v takom prípade by som už dnes podal návrh na 

pozmeňovací návrh, aby tá cena bola o 100 tisíc euro vyššia. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou prihlásenou do rozpravy je pani poslankyňa Hudáková a na záver dám slovo 

Matúšovi Šarayovi.  

Mária Hudáková 

Raz, dva, dobre. Áno, preberali sme tento materiál do detailov na majetkovej komisii a moji 

predrečníci to už v podstate povedali. Tam sme odhadovali cenu hrubej stavby, koľko stojí na 

trhu a aké sú tam teda náklady a vychádza nám, že by mala byť o cca 100 tisíc vyššia, takže 

chcela by som podporiť pána poslanca Buocika, toto sme naozaj akože prešli. Ďalej tá 

prípojka, ktorá je nejakou našou vynútenou investíciou, tam sa cena pohybovala od 100 do 

30  tisíc, takže tam by som chcela dať nejak do popredia, že či to musí zaplatiť ten náš 

nájomník, tá športová hala, alebo ako mu vieme s týmto pomôcť, prípadne tento nový investor, 

pretože je to vynútená investícia. No a vo svetle toho mailu včerajšieho, ktorý je pre mňa dosť 

taký áno zmätočný aj podozrivý. Chcem sa opýtať, či teda ak schválime tento zámer, župa 

bude ďalej môcť jednať s ďalšími prípadnými záujemcami a keď sa teda tá ich ponuka ukáže 

ako nejaká seriózna a výhodnejšia, či teda budeme môcť zrušiť tento zámer. Ešte tam mám 

k  tomu jednu poznámku, takže cena vynútenej investície a samozrejme chcem dať do 



popredia a poďakovať sa tomu tímu, že pracoval na tom ďalej a sami vidíme, keď sa 

vyjednáva, keď sa v podstate nedávajú veci do nejakého časového stresu, tak vieme vyjednať 

podstatne lepšie podmienky, ako na prvý šup. Takže možno by sme mohli aj trochu viacej 

času tomu venovať, aby sme vyjednali ešte lepšie podmienky, ako máme momentálne. Ešte 

jedna vec ma napadla, pri tej diskusii padlo, že pred niekoľkými rokmi sme mali iný znalecký 

posudok alebo teda starší znalecký posudok a tam bola cena teda vyššia. Ja som si ho aj 

vypýtala od pána Šaraya, ale nejak nemôže ho nájsť. Chcela by som vedieť, aký tam bol 

cenový rozdiel v tých znaleckých posudkoch. Teraz máme nový, kde je nejakých tých 450 tisíc, 

ale aká bola cena predtým. Možnože by sme sa vedeli pri tých vyjednávaniach odraziť aj od 

tejto ceny. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Vlačiky. 

Martin Vlačiky 

Ďakujem. Ja som chcel len upozorniť, že na stránke BSK pri tom bode číslo 5 nám chýba ten 

materiál samotný, je tam len materiál s prílohami. Nie je tam samotný materiál, teda návrh 

uznesenia. Tak je tam, sú tam len obrazové prílohy, takže to treba tam doplniť. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším v poradí je prihlásený do rozpravy pán poslanec Greksa. 

Marian Greksa  

Ďakujem za slovo. Vážení kolegovia nerozumiem niektorým z vás, pretože mám pocit, že 

všetci sme to preberali na komisiách. A myslím, že kolegovia, čo sú so mnou dokonca na 

kultúrnej komisii, môžu dosvedčiť, že som sa veľmi podrobne pýtal na tento prípad. Dosť dlho 

sme o tom diskutovali a preberali sme všetky možné možnosti. Čiže nerozumiem tejto diskusii, 

čo tu teraz prebieha. Zároveň nerozumiem tým návrhom o sto tisíc vyššie, lebo to mi vychádza 

potom tak, že vlastne obviňujem potom úrad, že podstrelil nejakú cenu z nejakého podvodu, 

alebo neviem si to predstaviť. Nerozumiem tejto diskusii naozaj. Ja si myslím, že diskutovať 

hlavne by sa malo na komisiách. Napríklad keď niekto chce, aby ešte sme to nejak preberali 

dlhšie a dali tomu čas, no tak nech to včas oznámi úradu a ten úrad ten bod nemusí dávať ani 

dneska na zastupiteľstvo, aby bol naozaj čas. Nerozumiem tomu, tejto diskusii naozaj. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Predtým než odovzdám slovo Matúšovi, tak poviem niečo aj ja. Pán poslanec Pekár, 

ja mám tiež k tomu územiu veľmi citlivý vzťah. Viete, že ste boli kolegom môjho otca, takže 

som tam chodieval aj na Mikuláša a podobne. Pamätám si ten areál, teda omnoho krajší v tom 

čase a zveľadenejší. Myslím si, že úrad si dal strašne veľa námahy na to, aby preskúmal 

všetky možnosti a ja som skôr ten, ktorému až tak nezáleží na tom, že urobím tu svoje štyri 

päť rokov a potom si oprášim ruky a idem ďalej, ale chcem aby po nás zostali dobré veci. 

Zároveň dodávam jedným dychom, že župa nemá toľko peňazí, aby každý jeden zo svojich 

sto objektov mohla zveľaďovať a fungovať ďalej. Takže niektoré treba predať na to, aby sme 

mohli zveľadiť tie, na ktorých sa dohodneme spolu, že sú strategické a chceme s nimi pracovať 

ďalej. No a čo sa týka tohto dnes lepšieho scenára, ako bol pred dvomi mesiacmi na 

zastupiteľstve, tak rovnako ako dnes máme na stole lepší deal, tak sme mohli mať na stole aj 



žiadny deal alebo horší deal. Takže nie vždy je to len svedomitosť práce, ktorú odvediete, ale 

niekedy je to aj šťastie, že sa stretne ponuka s dopytom. Ono to niekedy tak funguje, čiže 

dneska sme fakt kľudne mohli byť v situácii, kde by už došiel niekto, kto by už nedal za ten 

objekt ani 300 tisíc, nie to 500 a odovzdávam slovo Matúšovi.  

Matúš Šaray 

Ďakujem pekne. Ja nadviažem na to, čo povedal teraz pán predseda. Naozaj, veď my ako 

úrad, z pohľadu úradu, my sa s týmto majetkom zapodievame od samého začiatku, odkedy 

k  nám prišiel formou delimitácie. Bolo tam pôvodné učilište, to sa zlúčilo s iným, objekt zostal 

voľný. V 2010-tom je to celé uvedené v dôvodovej správe, to bolo vyhlásené za prebytočné 

a  vaši predchodcovia v tomto zastupiteľstve vyhlasovali opakovane obchodnú verejnú súťaž, 

kde sme sa to snažili celé unblock predať s tými našimi spoluvlastníckymi vzťahmi. Možno 

práve preto, že tam bola tá cena privysoká vzhľadom na komplikovanosť vzťahov, pretože 

naozaj podielové spoluvlastníctvo, neexistencia inžinierskych sietí, je jednoznačne, každý 

jeden z vás niekde bývate, v rodinnom dome, činžiaku, akonáhle ste bez sietí, totálne strácate 

na hodnote svojej nehnuteľnosti. To znamená, toto nie je vec, ktorú by sme tu riešili týždeň, 

dva alebo mesiac, je to niekoľkoročná práca, samozrejme s určitými prestávkami. Čo sa týka 

tohto materiálu tak, ako to bolo diskutované na komisiách, toto je zámer. V tom 

predchádzajúcom, pri tých predchádzajúcich komisiách ste žiadali predložte niečo iné. 

Neriešme len čiastkovo predaj jednej budovy. Znova sa k tomu vraciam a zdôrazňujem to, aká 

bola požiadavka z komisií. Túto úlohu si úrad splnil a zobral ten objekt unblock so všetkými 

tými pozemkami, stavbami, ktoré tam sú. Preto je tam navrhnutý, ale je to stále len a len zámer, 

týmto zastupiteľstvom a hlasovaním o tomto bode dávate úradu, vymedzujete nám mantinely, 

kde sa máme hýbať. Ale nerobíme žiadny záväzný právny úkon ani k predaju ani 

k  nehnuteľnosti. To znamená, všetko je otvorené, je to samozrejme na otázke predkladania 

tohto materiálu do ďalšieho zastupiteľstva, kde vy za to budete musieť zdvihnúť ruku, pretože 

sa to bude robiť predpokladám, že buď ako osobitný zreteľ ak tam bude jeden záujemca, ak 

by boli viacerí a budú indikovaní, tak povieme áno, predkladáme, predložíme vyhlásenie 

OVS - ky, to už bude zase na vás. To znamená, máme všetko otvorené, tu sme chceli na 

základe vašej požiadavky predložiť návrh riešenia. Myslím si, aspoň taký som mal ja 

subjektívny pocit z komisií, že sme si tu úlohu splnili a na všetkých tých komisiách, aspoň tam 

bol som na všetkých, tá zhoda bola. Boli sme, poviem to tak, že teda pochválení, že je to 

komplexný návrh riešenia. To znamená, že s cenou samozrejme dá sa hýbať s cenou, dá sa 

hýbať s rozsahom riešenia a tak ďalej. Dnes si neuväzujeme žiadnu guľu na nohu, takže 

s  cenou sa dá hýbať. A k tej ponuke áno, ona prišla. Len znova je to na dlhšie vysvetlenie 

z  toho titulu, že táto ponuka sa nedá celkom porovnávať s tým, čo máme na stole. Pretože 

my v tom našom návrhu v tom zámere máme riešenie, že predávame len jednu časť, ostatné 

pozemky sceľujeme, nechávame si ich vo vlastníctve a diktujeme tým nájomcom čo tam 

chceme v najbližších rokoch mať, diktujeme im čo tam majú urobiť. Tento záujemca chce 

práveže vytiahnuť, nazvem to hrozienko z koláča podľa tej ponuky, kúpiť budovu, kúpiť 

pozemok pred a za, áno, za cenu podľa de facto z nášho znaleckého posudku zaokrúhlenú na 

nejaký najbližšiu sumu hore, ale nám by v takom prípade zostali ďalšie pozemky odstrihnuté 

bez prístupu. Pretože k tým zvyšným pozemkom, ktoré sa v tejto ponuke neriešia, nemáme 

momentálne právny prístup. My ho navrhujeme riešiť v tomto materiáli, v dohode s tým 

podielovým spoluvlastníkom, ktorému patria tie okolité pozemky, cez ktoré ideme riešiť prístup. 

Takže naozaj toto je komplexné riešenie a keď bude ponuka, samozrejme tak ako povedal pán 

predseda, budeme sa ňou zaoberať. Ďakujem. 



Juraj Droba 

Ďakujem, ešte s faktickou pán Buocik a potom už uzavrieme rozpravu. Nech sa páči. 

Ján Buocik 

Ďakujem pekne pán predseda. To znamená len pre úplné ujasnenie. V situácii keď to pôjde, 

sa to bude predávať ako prípad hodný osobitého zreteľa, vtedy je priestor na to, aby sa 

nejakým spôsobom modifikovala cena. Dnes sa bavíme o zámere. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Presne tak. Pani poslankyňa Hudáková? 

Mária Hudáková 

Pán Šaray, neodpovedal ste na moje otázky, či teda hoci odsúhlasíme tento zámer, je možné 

ďalej jednať s novými záujemcami, ktorí sa a či teda ten zámer pána Buocika zvýšiť tú cenu 

o  sto tisíc, prípadne podložiť ju tým starým znaleckým posudkom, či sa dá o tomto jednať.  

Matúš Šaray 

Ja si myslím, že som to úplne jasne povedal, neviem ak nie, tak ma opravte kolegovia, ale 

myslím, že presne toto sme si potvrdili a teraz to zhrnul aj pán poslanec Buocik, že áno je to 

tak, toto nie je nič fixné, všetko je otvorené.  

Juraj Droba 

Ďakujem, uzatváram debatu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Ja sa chcem opýtať, keďže tu v diskusii odznel 

aj nejaký návrh na zmenu, či pán poslanec Buocik, kolega má písomne pripravený, alebo teda 

budeme hlasovať o materiáli a o uznesení tak ako. Takže považujem, že to bolo len 

vypovedané, ale v diskusii. Tak návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako 

bolo doručené spolu s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 8  

Ďakujem pekne za vaše hlasovanie. Konštatujem, že ZA hlasovalo 41 poslancov a poslankýň, 

jeden bol PROTI, traja Sa ZDRŽALI. Uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predložené. 

Ukončujem bod číslo 5 programu, pokračujeme s bodom číslo 6. 

Bod č. 6 

Je to Návrh na schválenie zámeny pozemkov v areáli školy pre mimoriadne nadané deti 

a  gymnázia na Skalickej ulici v Bratislave ako prípad hodný osobitného zreteľa a poprosím 

pána kolegu Šaraya, aby nám materiál priblížil.  

 

 



Matúš Šaray 

Ďakujem. Tak ako je v názve, ide o zámenu pozemkov, ktoré sú momentálne v užívaní našej 

školy, Školy pre mimoriadne nadané deti na Skalickej ulici. Tak ako materiál bol prerokovaný 

vo všetkých komisiách s tým, že tam sme si podrobne graficky vysvetlili a znázornili, že 

zamieňame 221 metrov za presne 221 metrov. My dávame do zámeny pozemok, ktorý je mimo 

nášho areálu, ale patrí nám. Získavame pozemky, na ktorých je časť nášho areálu vrátane 

športoviska a následne získavame k tomu aj doplatok zo strany toho záujemcu vo výške 

75  tisíc euro. S tým, že je tam aj džentlmenská dohoda vyjadrená v liste pani riaditeľky školy 

na budúcom podieľaní sa tohto záujemcu o zámenu na revitalizácii existujúceho ihriska 

v  škole. Hovorím, materiál prešiel komisiami, bol podporený, takže poprosím aj tu o jeho 

podporu. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Evidujem dve prihlášky do 

rozpravy. Pani poslankyňa Vidanová, nech sa páči.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja chcem len povedať, že pôsobím v rade školy, na tejto škole 

pre mimoriadne nadané deti a gymnáziu a naozaj je to veľmi žiaduce. Preto poprosím aj 

kolegov o podporu tohto materiálu, pretože škola tie peniažky dokáže veľmi dobre využiť 

v  prospech zlepšenia tých podmienok, v ktorých sa deti vzdelávajú. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, pán poslanec Vlačiky, nech sa páči. 

Martin Vlačiky 

Ja sa iba pridám ku kolegynke Lucke, ktorej teda všetko najlepšie prajem, lebo tiež som tam 

v rade školy a naozaj škola to potrebuje, takže poprosím všetkých kolegov o podporu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Veľmi pekne ďakujem. Uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa 

páči. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov hlasovať teraz.  

Hlasovanie č. 9 

Ďakujem. Konštatujem, že materiál bol prijatý 41 hlasmi ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uzatváram bod číslo 6 programu a prechádzame k bodu číslo 7.  

 



Bod č. 7 

Tým je Návrh na schválenie zámeny pozemkov v areáli synagógy v Senci, z dôvodu potreby 

úpravy hranice pozemku ako prípad hodný osobitného zreteľa. Poprosím o stručné uvedenie 

pána Šaraya. 

Matúš Šaray  

Ďakujem. Materiál opäť ako osobitný zreteľ prerokovaný vo všetkých komisiách. V tomto 

prípade dokonca zamieňame len 9 m2 za 9 m2. Výmery pozemkov zostávajú rovnaké aj u nás, 

aj u fyzickej osoby s ktorou zamieňame. Je to len za účelom zarovnania tej hranice 

a  vybudovania oplotenia. Materiál prešiel komisiami, bol podporený. Poprosím aj tu 

o  podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram diskusiu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu 

prihlášku do diskusie. Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba  

Ďakujem, poprosím aby ste hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 10 

Ďakujem, konštatujem, že uznesenie bolo prijaté 42 hlasmi, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uzatváram bod číslo 7 programu a pristupujeme k bodu číslo 8.  

Bod č. 8 

Tým je Návrh na predĺženie nájmu pozemku parcely registra C číslo 17330/15 v katastrálnom 

území Rača, obec Bratislava - Rača, okres Bratislava III, ako prípad hodný osobitného zreteľa. 

Matúš poprosím uviesť tento materiál.  

Matúš Šaray 

Ďakujem. V tomto prípade sme v areáli nášho gymnázia na Hubeného ulici, kde za samotnou 

budovou je predmetný pozemok, na ktorom je momentálne vybudované multifunkčné ihrisko. 

Tento pozemok mala doteraz v nájme mestská časť Rača, ktorá aj požiadala o predĺženie 

tohto nájmu práve z dôvodu, že to multifunkčné ihrisko s umelým trávnikom už potrebuje určitú 

revitalizáciu a má tu mestská časť možnosť získať externé zdroje práve za vytvorením 

právneho vzťahu k tomu pozemku. Realizujeme alebo dávame tento materiál na schválenie 

ako prípad osobitného zreteľa. Materiál prešiel komisiami, bol podporený, takže poprosím aj 

tu o jeho podporu. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram diskusiu k tomuto bodu programu. Evidujem prihláseného jedného pána 

poslanca, Bajana. Nech sa páči.  

 



Vladimír Bajan 

Mňa napadá jedna vec, či to nie je jednoduchšie naozaj pre budúcnosť zveriť za euro mestskej 

časti, keď je tam takáto, takéto využitie tohto pozemku a mohli by sme mať o starosť menej.  

Juraj Droba 

Prosím? Aha. Poprosím majiteľa vozidla s EČV SC560ES červená Škoda Kodiaq, má otvorené 

auto, aby si ho uzamkla. Ďakujem. Pán poslanec Bajan prepáčte, mimoriadna udalosť musela 

byť oznámená, nech sa páči pokračujte. 

Vladimír Bajan 

Nie, to bola iba taká poznámka pre budúcnosť, takže to nebolo aktuálne k tomuto. 

Juraj Droba  

Ďakujem, neevidujem žiadne ďalšie prihlásenie sa do rozpravy. Uzatváram rozpravu, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne pán župan. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, 

ako bolo doručené spolu s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem, poprosím aby sme hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 11 

Ďakujem, konštatujem, že návrh bol schválený 43 hlasmi ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uzatváram tento bod programu a prechádzame k bodu číslo 9. 

Bod č. 9 

Tým je návrh zámeny pozemkov a stavieb medzi BSK a hlavným mestom Bratislavou, ako 

prípad hodný osobitného zreteľa. Pán Šaray prosím o úvodné slovo. 

Matúš Šaray  

Ďakujem. Opäť materiál prešiel všetkými komisiami. Je to pilotný projekt, kedy s mestom 

zamieňame na časť našich pozemkov za pozemky vo vlastníctve mesta, na ktorých sú naše 

budovy. Prešiel všetkými komisiami, bol uvítaný s podporou, takže poprosím aj tu o jeho 

schválenie. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Je to niečo, čo sa dlhé roky nedialo. Konečne sa to začína diať. Otváram diskusiu k tomuto 

bodu programu. Pán poslanec Vlačiky, nech sa páči.  

Martin Vlačiky 

Ďakujem pekne. Ja by som teda chcel pochváliť a poďakovať. Toto sme už schválili na meste, 

jedná sa o tie muničné sklady. Je to veľmi dobrá vec, takže poprosím o podporu. Ďakujem.  

 



Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. Nech sa 

páči. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

doručené spolu s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 12 

Ďakujem, konštatujem, že ZA bolo 42 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Uzatváram bod číslo 

9  programu a prechádzame k bodu číslo 10.  

Bod č. 10 

Piatok trinásteho neoklameme, proste samé divné veci sa dejú. Bod číslo 10, Návrh na zmenu 

časti uznesenia zastupiteľstva BSK zo dňa 14. 6. 2019, ktorým bol schválený návrh zámeru 

na zriadenie Spojenej školy so sídlom Senecká 2 v Pezinku a schválenie prenájmu časti 

budovy na Komenského 27, ktorá je v správe Strednej odbornej školy podnikania a služieb 

Myslenická 1, Pezinok ako prípad hodný osobitného zreteľa. Pán Šaray, slovo je opäť vaše, 

nech sa páči. 

Matúš Šaray 

Ďakujem. Veľmi v krátkosti, materiál bol schválený s tým, že predpokladal harmonogram vznik 

prenájmu rok 2019, zriadenie základnej školy 20 a spojená škola 21. Týmto uznesením na 

základe žiadosti samotného mesta posúvame celý tento harmonogram o jeden rok. Materiál 

prešiel komisiami, poprosím o jeho podporu, ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu, prihlásil sa pán poslanec Juraj Pátek. 

Juraj Pátek 

Ďakujem pekne, vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia. Ja by som chcel len veľmi pekne 

poďakovať právnemu oddeleniu a oddeleniu školstva za promptné riešenie tohto problému. 

Vlastne sme to uznesenie my schválili už v júni, len z časovej tiesne sme ho museli pozmeniť 

a tie dátumy predĺžiť o rok. Ďakujem za skutočne veľmi promptnú prácu a chcem vás poprosiť 

o podporu tohto uznesenia. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Veľmi pekne ďakujem aj za kolegov, ktorí boli pochválení za svoju prácu. Uzatváram diskusiu, 

odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

 

 



Lucia Vidanová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Teraz vás poprosím aby ste o predloženom uznesení hlasovali, nech sa páči.  

Hlasovanie č. 13 

Konštatujem, že uznesenie získalo 44 hlasov ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 

Uznesenie bolo prijaté v predloženom znení. Uzatváram bod rokovania číslo 9 a ukončujem 

ho, pardon bod číslo 10 a prechádzame k bodu číslo 11. 

Bod č. 11 

Tým je Návrh na vyhlásenie prebytočnosti dvoch bytov v katastrálnom území Pezinok a zámer 

ich predaja. Opäť odovzdávam slovo pánovi Šarayovi.  

Matúš Šaray  

Ďakujem pekne. Materiál prešiel komisiami, vysvetlili sme si, že ide o transformáciu DSS 

Merema. Je potrebné tieto kúpené byty vyhlásiť za prebytočné. Navrhli sme spôsob ich 

budúceho odpredaja. To znamená vrátime sa s tým materiálom opäť do zastupiteľstva. 

Vyčlenené prostriedky budú následne potom použité na dokončenie procesu zmien v rámci 

DSS Merema, tak ako boli odsúhlasené. Materiál prešiel komisiami, vysvetlili sme si to, bola 

získaná podpora, poprosím aj tu o jeho schválenie. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku do 

rozpravy, takže uzatváram rozpravu a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová  

Ďakujem pekne za slovo. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo 

doručené spolu s materiálom.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím, aby ste teraz panie poslankyne a páni poslanci hlasovali.  

Hlasovanie č. 14 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 44 poslancov a poslankýň, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie sme prijali tak, ako bolo predložené. Uzatváram bod číslo 11 nášho 

programu a prechádzame na bod číslo 12. 

Bod č. 12 

Tým je Návrh zámeru na zriadenie Spojenej školy so sídlom na Vazovovej ulici v Bratislave. 

O úvodné slovo k tomuto materiálu poprosím pani riaditeľku odboru školstva Zápalovú. 

 

 



Jana Zápalová 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, v súlade so strategickými 

cieľmi v oblasti školstva a vzdelávania si vám dovoľujeme predložiť materiál, ktorým je návrh 

zámeru na zriadenie Spojenej školy so sídlom na Vazovovej ulici číslo 6. Na tomto materiáli 

spolupracujeme spolu so zriaďovateľom areálu na Vazovovej ulici, ktorým je mestská časť 

Bratislava - Staré Mesto. A ten zámer sleduje cieľ vytvoriť spojenú školu s organizačnými 

zložkami Gymnázium Jána Papanka, ktoré je v našej zriaďovateľskej pôsobnosti a Základná 

škola na Vazovovej ulici. Cieľom takéhoto spojenia týchto dvoch škôl by malo byť zvýšenie 

kvality poskytovaného vzdelávania, najmä v oblasti jazykového vzdelávania, pretože na 

gymnáziu Jána Papánka od 1. septembra 2020 začne bilingválne vyučovanie v anglickom 

jazyku. A taktiež aj Základná škola na Vazovovej ulici má rozšírené vyučovanie cudzích 

jazykov. Taktiež máme zámer urobiť z tejto školy takú modelovú školu, ktorá bude podporovať 

inkluzívne vzdelávanie. Teda, ktorá bude vlastne to inkluzívne vzdelávanie realizovať od 

prvého ročníka základnej školy až po ukončenie strednej školy. Tento zámer bol prerokovaný 

aj s rodičmi a so zamestnancami obidvoch škôl. Bol prerokovaný na zastupiteľstve Starého 

Mesta a keďže ide len o zámer, všetky ďalšie kroky, ktoré sa budú v tejto veci realizovať, to 

znamená dohoda o zriaďovateľovi a usporiadanie vzťahov medzi Starým Mestom 

a  Bratislavou vo vzťahu k budovám, budú následne taktiež schvaľované v zastupiteľstve. 

Juraj Droba  

Ďakujem veľmi pekne. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu a podľa očakávania sa do 

rozpravy prihlásila pani poslankyňa Aufrichtová. 

Zuzana Aufrichtová 

Chcem informovať všetkých poslancov Bratislavského samosprávneho kraja, že spoločný 

zámer spojenia Základnej školy Vazovova s Gymnáziom na Vazovovej ulici, ktoré sídlia 

v  jednej budove, je veľmi logickým krokom. Postupovali sme v rámci toho prerokovania veľmi 

participatívne aj s rodičmi. Bolo to na spoločnom kmeťovaní, to je taká akcia ľudí z okolia, teda 

akože zo spádovej oblasti, kde bola hojná účasť rodičov, dokonca zastúpenie aj kritikov. Došlo 

tam ku konsenzu. Takisto sa robil prieskum dotazníkový. Vyhodnocoval sa normálne 

metódami, že akým spôsobom sú rodičia, učitelia a tí, ktorí vlastne vstupujú do tohto procesu 

zasiahnutí a nakoľko teda fandia tomuto. Výsledok je veľmi pozitívny. V Starom Meste na 

zastupiteľstve sme to museli teda veľmi veľmi obhajovať, pretože bola naozaj aj nejaká z tejto 

strany, teda zo strany poslancov množstvo otázok. A zaviazali sme sa, že schválením zámeru 

spracujeme jednu serióznu analýzu, ktorá pomôže určite obidvom stranám a vlastne 

vyradenie, alebo teda žiadosť o vyradenie zo siete škôl a potom teda vznik novej školy, bude 

naozaj po serióznej príprave aj zo strany Starého Mesta aj župy. Chcem veľmi pochváliť 

spoluprácu bývalého vedúceho oddelenia školstva Igora Urbančíka a takisto vlastne novej 

vedúcej, že veľmi seriózne fakt k tomu pristupujeme. A žiadam teda o podporu. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Pomichal.  

István Pomichal 

Ja by som chcel podporiť túto myšlienku. Nevidím tú predsedu školskej komisii. Táto diskusia 

prebiehala tu už na odborných fórach niekoľkokrát a skutočne súčasne financovanie školstva 

veľmi napomôže nárastu počtom detí, nárastu príjmu financií a jednak rozdeleniu tých úloh 



medzi pedagógmi a nepedagogickými pracovníkmi. Je to cesta ekonomickej prosperity našich 

škôl. Je to niekedy bolestivé na začiatku, ale potom ten úspech sa dostaví. Podporíme tento 

materiál. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy, týmto ju uzatváram 

a  odovzdávam slovo návrhovej komisii.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu po 

A  schvaľuje Návrh zámeru zriadenia Spojenej školy so sídlom na Vazovovej ulici v Bratislave. 

Po B poveruje riaditeľku Úradu Bratislavského samosprávneho kraja realizovať kroky potrebné 

k zaradeniu Spojenej školy so sídlom Vazovová 6, Bratislava do siete škôl a školských 

zariadení a jej následného zriadeniu. Termín k 1. 9. 2021. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím vás, aby ste hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 15 

Ďakujem. Konštatujem, že 41 z vás hlasovalo ZA uznesenie, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. Uzatváram bod číslo 12 a prechádzame na bod číslo 

13.  Je to Návrh na tretiu zmenu účelového určenia časti majetku vo vlastníctve Bratislavského 

samosprávneho kraja zapísaného na LV číslo 3223, katastrálne územie Rača, okres Bratislava 

III. Vážené pani poslankyne, pani poslanci, tento materiál nám bližšie priblíži pani riaditeľka 

odboru sociálnych vecí, pani Marica Šiková. Nech sa páči.  

Marica Šiková 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, ako už povedal pán predseda, máte 

pred sebou návrh materiálu na tretiu zmenu určenia časti majetku vo vlastníctve 

Bratislavského samosprávneho kraja zapísaného na liste vlastníctva číslo 3223 v katastrálnom 

území Rača. Bratislavský samosprávny kraj zveril predmetný majetok do správy Domovu 

sociálnych služieb a zriadeniu pre seniorov Rača, ktorý je v zriaďovateľskej pôsobnosti 

Bratislavského samosprávneho kraja. V uvedenom objekte bola do roku 2008 poskytovaná 

sociálna služba v domove penzióne pre dôchodcov. Od prvého januára 2009 zmenou 

legislatívy ide o zariadenie pre seniorov. Priestorová dispozícia v korelácii s cieľovou skupinou 

zariadenia pre seniorov stanovenom zákonom o sociálnych službách znížila záujem 

o  poskytovanie sociálnych služieb v tomto objekte. Preto je už doposiaľ časť týchto bytových 

priestorov využívaná na ubytovanie zamestnancov všetkých zariadení sociálnych služieb 

v  zriaďovateľskej pôsobnosti. Schválením tohto návrhu dôjde ku zmene účelového určenia 

u  ďalších 19 bytových jednotiek. Pri celkovej kapacite budovy 100 bytových jednotiek, sa bude 

v 48 bytových jednotkách naďalej poskytovať sociálna služba a 52 bytových jednotiek bude 

slúžiť na ubytovanie zamestnancov. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, dovoľujem sa 

uchádzať o podporu tohto materiálu, nakoľko práve rozšírenie kapacity ubytovne pre 

zamestnancov v zariadení sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského 

samosprávneho kraja, predstavuje významný benefit pri ich zamestnávaní a stabilizácii. 

Ďakujem pekne.  

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu, neevidujem žiadnu prihlášku do rozpravy. A evidujem pána Petra 

Pilinského, nech sa páči pán poslanec. 

Peter Pilinský 

Ďakujem. Ja by som sa teda len chcel uistiť, je to myslím že uvedené aj v materiáli, ale vy ste 

to teraz tiež tak spomenuli, tak že to je ten to je ten spodný, to sú tie spodné ubytovne, kde jar, 

leto, jeseň, zima, ktoré boli budované ešte niekedy na začiatku tohto storočia, ak sa teda 

nemýlim a proste tou zmenou legislatívy nespĺňajú podmienky na to, aby tam teda bola 

poskytovaná tá služba na takej úrovni, ako sa dneska vyžaduje podľa platnej legislatívy. Takže 

my nejdeme znižovať miesta pre seniorov na úkor ubytovania pracovníkov v týchto sociálnych 

službách. A ak je to teda tak, tak ďakujem a zároveň aj teda oceňujem, že toto je určite jeden 

z taký z možných benefitov, ktorých by sme tých pracovníkov, ktorých teda nie je určite 

nadbytok a je aj značný odliv do zahraničia, mohli motivovať k tomu, aby ostávali u nás a aby 

sme ich mohli zaplatiť v našich zariadeniach, aby teda k tomuto mali ešte takýto benefit. 

Ďakujem, takže len poprosím si potvrdiť tú moju otázku, či je to skutočne tak. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Maricka, nechal by som reagovať úplne na záver. Ešte dám zatiaľ slovo s faktickou poznámkou 

pánovi vicežupanovi Krippelovi.  

Mikuláš Krippel 

Áno pán poslanec, je to presne tak, ako ste povedali. V podstate je to dané tým, že zmenou 

zákona, ale ešte od prvého januára 2008 de facto nám tá klientela, ktorá tam bola pôvodne, 

čo boli seniori, tak zmenou zákona my sme síce dostali povinnosť naďalej sa ako keby o túto 

klientelu starať, ale už noví seniori nie sú prijímaní do tohto zariadenia, ale už sú to ľudia 

s  ťažkým zdravotným postihnutím, ale len do roku, do 62 rokov. Čiže už nie v dôchodkovom 

veku. A pre túto cieľovú, novú cieľovú skupinu už tie objekty, tie byty vhodné nie sú. Lebo sú 

bariérové. Ale sú naozaj veľmi vhodné pre zamestnancov. Čiže naozaj je to presne tak, ako 

ste povedali. Veľmi to pomôže stabilizácii, bude to významný benefit, je o tie byty záujem. 

Aj  medzi zamestnancami aj potencionálnymi zamestnancami.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Pani Šiková treba k tomu niečo dodať? 

Marica Šiková 

Nie, nie, to bolo všetko povedané. 

Juraj Droba  

Dobre. Uzatváram diskusiu a dávam slovo návrhovej komisii. Nech sa páči. 

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s  materiálom.  

 



Juraj Droba  

Ďakujem, nech sa páči prosím prezentujte sa a hlasujte teraz.  

Hlasovanie č. 16 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 40 poslankýň a poslancov. Nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 

13  nášho rokovania a otváram bod číslo 14.  

Bod č. 14 

Je to návrh VZN BSK číslo 8/2019 o bližších podmienkach poskytovania sociálnych služieb, 

o  spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobu platenia úhrady za sociálne služby, ktoré 

sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. 

Predkladaný návrh nám opäť priblíži pani riaditeľka Šiková. 

Marica Šiková 

Ďakujem pekne. Vážené pani poslankyne, páni poslanci, máte pred sebou návrh všeobecne 

záväzného nariadenia Bratislavského samosprávneho kraja o bližších podmienkach 

poskytovania sociálnych služieb, o spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia 

úhrady za sociálne služby, ktoré sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb 

v  zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského samosprávneho kraja. Bratislavský samosprávny 

kraj ako viete má vo svojej zriaďovateľskej pôsobnosti 14 zariadení sociálnych služieb, 

v  ktorých sa poskytuje sociálna služba. Podľa zákona o sociálnych službách verejný 

poskytovateľ sociálnej služby určuje sumu úhrady za sociálnu službu, spôsob jej určenia 

a  platenia zmluvou v súlade so všeobecne záväzným nariadením obce alebo vyššieho 

územného celku. V súčasnosti je suma úhrady a spôsob jej určenia a platenia za poskytované 

sociálne služby určená všeobecne záväzným nariadením ešte z roku 2009, ktoré sa viackrát 

novelizovalo. Týmito novelizáciami sa postupne sťažila jeho prehľadnosť a zrozumiteľnosť, 

ktorá je dôležitá pre prijímateľov sociálnej služby, ale aj pre občanov, ktorí sa chcú informovať 

o druhoch a formách sociálnych služieb. To je vlastne aj jeden z dôvodov, prečo sme pripravili 

návrh všeobecne záväzného nariadenia, ktorý okrem toho, že je jasnejší, precizuje aj niektoré 

ustanovenia týkajúce sa podmienok poskytovania odborných a obslužných činností v zariadení 

podporovaného bývania. Navrhnuté všeobecne záväzné nariadenie nezvyšuje sumy úhrady, 

ani spôsob prepočtu úhrady za poskytovanie sociálnych služieb. Bol prerokovaný 

s  poskytovateľmi sociálnych služieb v zmysle zákona o samospráve vyšších územných 

celkov, bol vyvesený na pripomienkovanie verejnosti, pričom neboli v lehote ani po lehote 

doručené žiadne pripomienky ani od právnických, ani od fyzických osôb. Taktiež návrh prešiel 

bez pripomienok aj v rámci jednotlivých komisií Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja. Vážené dámy, vážení páni, dovoľte mi uchádzať sa o podporu tohto materiálu. Ďakujem 

pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem otváram rozpravu. Chcem upozorniť, že pri hlasovaní bude potrebná trojpätinová 

väčšina k tomuto bodu. Nech sa páči, prvý pán poslanec Štekláč, nasledujú páni poslanci 

Vidanová a vicežupan Krippel, nech sa páči.  

 

 



Juraj Štekláč 

Ďakujem pekne za slovo, ja by som len chcel povedať, že Komisia zdravotníctva a sociálnych 

vecí prerokovala navrhované VZN a plne sa s ním stotožnila, takže aj ja poprosím o podporu. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem, nasleduje pani poslankyňa Vidanová. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne. Ja som teda hľadala nejaký vhodný čas, kedy budem môcť poďakovať 

odboru sociálnemu a pani riaditeľke Marici Šikovej a celému jej tímu za výbornú prácu, ktorú 

odvádzajú. Dôkazom je aj toto VZN-ko, ktoré naozaj sprehľadňuje pre prijímateľov alebo teda 

nejakých záujemcov o sociálnu službu tie podmienky v ňom nastavené. A mala som možnosť 

v utorok sa zúčastniť aj vianočného večierku určeného pre sociálnych pracovníkov našich 

14  zariadení a bol to teda veľký zážitok. Naozaj sú to ľudia s veľkým srdcom, ktorí si zaslúžia 

naše uznanie a z tohto miesta ja vzdávam hold všetkým, ktorí v tých sociálnych službách 

pôsobia a aj tým, ktorí vytvárajú podmienky, aby sa im dobre pracovalo a tiež požiadam 

o  podporu tohto VZN-ka, pretože je to veľmi fajn.  

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani vicežupanka Pätoprstá. 

Elena Pätoprstá 

Ja by som chcela doplniť Luciu. Chcela by som upozorniť na materiál, ktorý máte na laviciach, 

Sprievodca sociálnymi službami a mimoriadne sa poďakovať pani riaditeľke odboru, ale aj 

vedeniu župy, že umožnila vydanie tohto sprievodcu. Je to mimoriadne kultivovane 

spracované aj dizajnovo. Ja si myslím, že keby každý obyvateľ župy dostal tento materiál do 

ruky, tak už sa naozaj nestretneme s nikým, kto povie, že nevie, čo robí vlastne župa. Toto je 

naozaj veľmi, veľmi kvalitný materiál a dúfam, že sa dostane k čo najviac ľuďom. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. To sú presne tie publikácie, ktoré si myslím, že by župa mala vydávať 

a nie všetci sú na internete. Špeciálne pri sociálnych službách je dôležité, aby to dostali ľudia 

aj v tlačenej forme. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán vicežupan Krippel, nech sa páči.  

Mikuláš Krippel 

Ja len veľmi krátko chcem z tohto miesta zdôrazniť opätovne, že sa nemení výška úhrady pre 

prijímateľov, že naozaj nám ide o to, aby to VZN-ko po tých mnohých novelizáciách bolo 

prehľadné, jasné, zrozumiteľné a tiež chcem povedať, že zatiaľ Bratislavský samosprávny kraj 

naozaj je veľmi sociálny a solidárny smerom práve k ľudom so zdravotným postihnutím aj 

v našich zariadeniach, lebo naozaj tie úhrady sa nemenili od roku 2011 aj keď samozrejme tá 

ekonomika, tá cena tých  priemerných bežných výdavkov na jedného prijímateľa rastie 

a v súčasnosti je to 20-30 percent, maximálne sumy sa podieľa prijímateľ na cene služby. Čiže 

toľko by som chcel povedať, že cena úhrady pre prijímateľov sa nemení a samozrejme takisto 

sa chcem poďakovať pani riaditeľke odboru sociálnych vecí za skvelú prácu a celému, takisto 

celému jej tímu. A naozaj dôkazom je, alebo bola aj v utorok plné divadlo Aréna. Som si hovoril, 

že to je možno taká, skoro som si pripadal rovnako ako na udeľovaní ceny Samuela Zocha, 



ale bolo to plné teda zamestnancami sociálnych služieb našich a bola tam skvela atmosféra. 

Takže ešte raz veľké ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka pani vicežupanka Ožvaldová. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja sa chcem poďakovať aj pánovi županovi ako aj 

pracovníkom úradu, lebo nezabudli na týchto našich pracovníkov v sociálnej oblasti, každý 

mal pridelené 100 euro pred Vianocami, takže ďakujem veľmi pekne, odmenu.  

Juraj Droba 

Ďakujem, ďalšou do rozpravy prihlásenou je pani poslankyňa Lívia Poláchová, nech sa páči.  

Lívia Poláchová 

Ďakujem. Všetko čo som chcela povedať mi vytrhli z úst, aj Lucka Vidanová, aj pani Ožvaldová 

aj pán Krippel, takže veľké ďakujem patrí naozaj celému oddeleniu sociálnych služieb a pani 

riaditeľke Šikovej za tú celoročnú prácu, aj za tú brožúrku, ktorá dúfam, že sa dostane naozaj 

k čo najväčšiemu počtu ľudí. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ja tiež budem chváliť mnohých ľudí z nášho úradu a odbor sociálnych vecí bude 

tiež medzi prvými. Nech sa páči, ďalšou prihlásenou, ďalším prihláseným do rozpravy je pán 

poslanec Drotován. 

Michal Drotován 

Ďakujem pekne. Ja sa chcem opýtať, tú brožúrku som si ju pozrel, je veľmi dobrá naozaj 

musím tiež pochváliť, ale chcem sa opýtať či budú nejak distribuované na mestské časti a na 

obce, aby sme to mohli dať, budú hej? Ďakujem. 

Marica Šiková 

Áno, do každej mestskej časti, do každej obce. Máme plán, máme dostatočný počet kusov, 

takže urobíme to ešte pred Vianocami. 

Juraj Droba 

Uzatváram rozpravu a ešte odovzdávam záverečné slovo pani Marici Šikovej, ak by chcela 

niečo povedať. 

Marica Šiková 

Áno, ďakujem pekne pán predseda. Ja by som, keďže idú Vianoce a už sa nestretneme na 

komisii, chcela by som poďakovať veľmi pekne všetkým členom našej Komisie zdravotníctva 

a sociálnych vecí za veľmi dobrú spoluprácu a teším sa na podnetné návrhy v budúcom roku. 

Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Dovoľte aby som teraz ukončil rozpravu, odovzdal slovo návrhovej komisii.  



Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne. Som rada, že to slovíčko ďakujem tu veľakrát zaznieva, lebo je to 

dôležité. A teda prečítam návrh uznesenia. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho 

kraja po prerokovaní materiálu schvaľuje všeobecne záväzné nariadenie Bratislavského 

samosprávneho kraja číslo 8/2019 o bližších podmienkach poskytovania sociálnych služieb, 

o  spôsobe určenia úhrady, výške úhrady a spôsobe platenia úhrady za sociálne služby, ktoré 

sú poskytované zariadeniami sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Bratislavského 

samosprávneho kraja.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Dovoľte, aby som teraz vyzval poslancov a poslankyne, aby hlasovali za toto 

uznesenie. 

Hlasovanie č. 17 

Konštatujem, že uznesenie schválilo naše zastupiteľstvo počtom 44 hlasov ZA, nikto nebol 

PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že bolo prijaté, uzatváram bod číslo 14 programu 

a otváram bod číslo 15.  

Bod č. 15 

Tým je Návrh na vymenovanie členov odbornej hodnotiacej komisie BSK, pre BRDS teda, na 

podporu kultúry na rok 2020 z dôvodu doplnenia chýbajúcich členov hodnotiacej komisie pre 

oblasť divadla a oblasť audiovízie. Dovoľte, aby som slovo odovzdal pani Agáte Mikulovej, 

riaditeľke odboru cestovného ruchu a kultúry.  

Agáta Mikulová  

Ďakujem za slovo, dobrý deň, ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážené panie poslankyne, 

vážení pani poslanci, predkladáme materiál, kde navrhujeme vymenovať troch chýbajúcich 

členov za oblasť divadla. Navrhujeme schváliť Martinu Mašlárovú, divadelnú kritičku, 

redaktorku a vysokoškolskú pedagogičku, ktorá sa aktívne podieľa aj na manažmente 

kultúrneho spolku a rôznych odborných článkov a časopisov. Zároveň dramaticky spolupracuje 

aj pri tvorbe festivalov, inscenácii a je zároveň aj odbornou porotkyňou rôznych divadelných 

festivalov a prehliadok profesionálneho a neprofesionálneho divadla. A ďalší dvaja členovia, 

ktorých navrhujeme, sú za oblasť audiovizuálneho umenia. Je to pán Robert Kirchhoff, ktorý 

má už skúsenosti aj s Bratislavskou regionálnou dotačnou schémou, pretože 

v predchádzajúcich rokoch bol členom odbornej  hodnotiacej komisie. Je to režisér 

a producent, zároveň koprodukoval a produkoval viaceré slovenské a české dokumentárne 

filmy posledného desaťročia, kde získal aj významné ocenenia. Napríklad na festivale 

v  Cannes, či v rámci Vyšehradského fondu. A zároveň je aj členom Európskej filmovej 

akadémie a momentálne pôsobí aj ako pedagóg na Vysokej škole múzických umení, kde 

okrem výučby vedie aj ateliér. Takže významný odborník. A druhý odborník za audiovizuálne 

umenie je pán Zmeček, ktorý je organizátorom, tvorcom a producentom v oblasti 

elektronických médií a reklamy. Zároveň  je aj vydavateľom a predkladateľom. Viacero rokov 

pôsobil ako hodnotiteľ v odborných komisiách a takisto aj v našej odbornej komisii 

a v komisiách audiovizuálneho fondu. Reprezentoval Slovensko v profesionálnych, 

audiovizuálnych, mediálnych a kultúrnych inštitúciách. Bol vlastne aj vo výboroch 

a pracovných skupinách Európskej vysielacej únie, Rady Európy a Európskej komisie. 

Zároveň je hlavným autorom Koncepcie stratégie štátnej kultúrnej politiky Slovenskej republiky 



a je zároveň spoluzakladateľom a prezidentom Mediálneho inštitútu na Slovensku. Čiže 

významní odborníci a preto by sme boli veľmi radi, keby sa stali členmi a boli vymenovaní do 

našej odbornej hodnotiacej komisie. Tento materiál, ktorý predkladáme prešiel komisiami bez 

pripomienok a uchádzame sa o podporu. Ďakujem veľmi pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Dovoľte, aby som otvoril rozpravu k tomuto bodu programu. Keďže 

neevidujem nikoho prihláseného do rozpravy, odovzdávam, uzatváram rozpravu 

a odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem, poprosím vás aby ste hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 18 

Ďakujem. Konštatujem, že uznesenie bolo prijaté štyridsiatimi hlasmi poslankýň a poslancov. 

Nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania. Uzatváram tento bod programu 

a prechádzam na bod číslo 16. 

Juraj Droba  

S procedurálnym návrhom sa hlási pán poslanec Chren. 

Martin Chren 

Ďakujem veľmi pekne vážený pán predseda. Dávam procedurálny návrh, aby sme o bodoch 

16, 17, 18, 19 a 20, rokovali v zlúčenej rozprave. To znamená rozprava, ktorá bude, bude ku 

všetkým týmto bodom a po jej skončení sa bude zaradom hlasovať o každom samostatne. 

Dôvod je, že sú vecne prepojené. Ďakujem. 

Juraj Droba  

Ďakujem. Existuje všeobecný súhlas na tento návrh? Neevidujem nikoho, kto by bol proti, 

takže považujem ho. Alebo dobre, pre istotu zahlasujme za tento procedurálny návrh. Takže 

odovzdávam slovo, hlasujeme priamo za návrh pána poslanca Chrena. Nech sa páči hlasujte 

teraz. 

Hlasovanie č. 19 

Ďakujem. Konštatujem, že návrh bol prijatý štyridsiatimi dvomi hlasmi ZA, nikto nebol PROTI, 

nikto sa NEZDRŽAL. Pokračujeme teda po uvedení bodov v zlúčenej rozprave a odovzdávam 

teraz slovo opäť pani Agáte Mikulovej, ktorá nám poskytne informáciu o návrhu výzvy na 

predkladanie žiadostí o poskytovanie dotácii v rámci BRDS na podporu kultúry na rok 2020. 

A ostatné body teda. 

Agáta Mikulová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo ešte raz. Takže predkladáme návrh výzvy na podporu kultúry 

na rok 2020 s tým, že vlastne na tejto výzve sme pracovali počas leta a jesene. Aj z tohto 



miesta sa chcem veľmi pekne poďakovať členom kultúrnej komisie, ktorí si našli čas a priestor 

a veľmi sme diskutovali a konštruktívne predkladali vlastne návrhy na doplnenie tejto výzvy, 

ktoré sme akceptovali. Takže ešte raz veľmi pekne ďakujem. Čo sa týka samotnej výzvy, ona 

reflektuje aj vlastne na skúsenosti z predchádzajúcich ročníkov. Zároveň sme ju upravili podľa 

cielene a strategických dokumentov, ktoré sú platné. Komunikovali sme aj s hodnotiteľmi aj so 

žiadateľmi a celý tento návrh vlastne predkladáme v tejto výzve na rok 2020. Materiál prešiel 

komisiami bez pripomienok a uchádzame sa o podporu. Ďakujem veľmi pekne ešte raz.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Teraz odovzdávam slovo pani riaditeľke školstva, pani Zápalovej. 

Jana Zápalová  

Ďakujem pekne. Vážené panie poslankyne, vážení pani poslanci. My za náš odbor 

predkladáme teda výzvu na predkladanie žiadosti o poskytovanie dotácii z Bratislavskej 

regionálnej dotačnej schémy na podporu športu na rok 2020 aj pre budúci rok. Táto výzva 

obsahuje dve oblasti podpory. Je to podpora zameraná na organizovanie pravidelných 

pohybových aktivít detí a mládeže a podpora organizovania športových aktivít a podujatí, 

športových akcií a podujatí. Na túto výzvu navrhujeme alokovať z celkovej sumy určenej na 

šport a mládež 85 percent prostriedkov. Z toho pre prvú oblasť 55 percent a pre oblasť 

organizovania športových akcií a podujatí 30 percent. Pri podpore organizovania pravidelných 

pohybových aktivít detí a mládeže navrhujeme zvýšiť maximálnu sumu dotácie na 4000 eur 

pri zachovaní spolufinancovania 25 percent. A pri podpore športových podujatí zachovávame 

systém ich rozdelenia podľa významnosti a veľkosti. To znamená, pri lokálnych športových 

podujatiach môžu organizátori žiadať podporu do výšky 4000 eur so spolufinancovaním vo 

výške 25 percent. Pri významných krajských alebo národných aktivitách je to maximálna výška 

podpory 4000 eur a spolufinancovanie 50 percent. A pri športových podujatiach európskeho 

a medzinárodného významu je výška dotácie maximálne 8000 eur a spolufinancovanie 

75 percent. Neviem, či už mám rovno aj mládež teda odprezentovať. Takže v oblasti mládeže 

sa zameriavame pre budúci rok na štyri oblasti podpory. Je to rozvoj informačnej, digitálnej 

a mediálnej gramotnosti a rozvoj kritického myslenia v záplave informácii, respektíve 

dezinformácii. Druhou oblasťou je boj proti extrémizmu a radikalizmu a podpora aktivít 

vedúcich k tolerancii. Treťou oblasťou je podpora participácie mládeže a jej rôznych foriem. 

A štvrtou oblasťou je podpora organizovania pravidelných preventívnych a nízkoprahových 

aktivít pre mládež na území BSK. Na túto výzvu navrhujeme alokovať 15 percent z celkovej 

sumy prostriedkov na oblasť športu a mládeže. Minimálnou požadovanou výškou dotácie je 

tisíc a maximálnou osemtisíc eur. Taktiež závisí suma pridelenej dotácie od rozsahu, alebo od 

veľkosti aktivity, respektíve od počtu zapojených mladých ľudí do týchto aktivít. Navrhujeme 

zachovať teda to členenie, záber do 50 osôb, maximálna žiadaná suma 3000 eur, do 200 osôb 

maximálne suma 4000 eur a nad dvesto osôb je to suma až do výšky 8000 eur. Pri všetkých 

kategóriách navrhujeme spolufinancovanie vo výške minimálne 25 percent. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba  

Ďakujem veľmi pekne. Do tretice odovzdávam slovo pani riaditeľke Lukáčovej  

Barbora Lukáčová 

Ďakujem veľmi pekne. My sme sa rozhodli na obmedzený objem finančných prostriedkov 

naozaj zacieliť a zúžiť našu podporu, preto sme po aj naozaj veľmi, veľmi aktuálnej a hĺbkovej 



diskusii s poslancami a príslušnými komisiami, ako aj s pani vicežupankou pristúpili k návrhu, 

ktorý vám predkladáme. Oblasť podpory jedna, do ktorej ide gro finančných prostriedkov 

životné prostredie, pričom sa rozdeľuje na rozvoj zelenej infraštruktúry, vodozádržných 

opatrení v mestách a obciach. Oprávnené je celé územie kraja. Vo všetkých opatreniach je 

oprávnené celé územie kraja, to je naša novinka. Pod opatrením 1.2 drobná infraštruktúra ide 

o revitalizáciu, modernizáciu verejných priestranstiev, ale musí tam byť povinná kombinácia 

so zeleným opatrením, nemôže existovať samostatne. Druhá oblasť podpory je oblasť nová. 

Nová oblasť podpory, ale vychádzame z akútnej potreby, ktorá vznikla minulého roku, kedy 

my sa snažíme motivovať mestá, respektíve obce pozdĺž povodia rieky Moravy na základe 

našej stratégie a chceme ich podporiť aj finančne tak, aby boli motivovaní používať biologickú 

reguláciu komárov, nie chemickú. Tam je opatrenie monitorovanie a regulácia počtu komárov 

s tým, že samozrejme vo výzve viete bližšie sa zoznámiť s pravidlami. Tretia oblasť bola práve 

doplnená na základe diskusie, tak komisie životného prostredie ako aj s pani vicežupankou 

a je to enviromentálna výchova a vzdelávanie, kde aj preto, že tá diskusia prebiehala ešte do 

posledných dní, tak máte na cilozáciu po tomto kompromisného návrhu aj materiál vytlačený 

pred sebou. Nešlo nič, žeby bolo pridávané z pohľadu obsahu alebo oprávnených aktivít. Skôr 

išlo o ich vysvetlenie  a zacielenie. Máte definované v tom zacielení naozaj oblasti, ktoré majú 

byť predmetom environmentálnej výchovy tak, aby bola aj posudzovaná a rovnako sme sa 

zhodli aj na minimálnych počtoch tak, aby boli deklarované a naša, naše financovanie bolo 

naozaj aj vydokladovateľné z pohľadu výstupov. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba  

Ďakujem veľmi pekne. Ak som správne pochopil, tak ideme teraz diskutovať a máme rozpravu 

zlúčenú k bodom 16 až 20. Týmto ju otváram, nech sa páči. Do rozpravy sa ako prvý prihlásil 

pán poslanec Říha. 

Juraj Říha 

Veľmi stručne mi dovoľte otázku. V nadväznosti aj na minuloročné rozdeľovanie, aj  tohtoročné 

rozdeľovanie k dotácii. K možnosti zapojenia obcí a miest do jednotlivých schém. Ak si 

pamätám správne sme hovorili, aby sa netlačili obce a nevytláčali občiansky sektor, že budú 

mať určenú samostatnú výzvu, územnú. A nakoniec tohto roku vyplynulo aj z toho, že niektorí 

to rešpektovali, niektorí nie a žiadali aj tam, aj tam. Čiže pre budúci rok, je to prosím vás 

zjednotené? Že teda obce a mestá budú len z územnej a už sa nebudú zapájať do týchto 

ostatných? Kultúrnej, športovej a tak ďalej? 

Juraj Droba 

Ďakujem. Budeme reagovať asi až na záver spolu. Takže ďalšou prihlásenou do rozpravy je 

pani vicežupanka Pätoprstá, nech sa páči.  

Elena Pätoprstá 

Ja si pamätám, že k tejto výzve bolo, neboli to vôbec jednoduché rokovania. Každý mal nejakú 

predstavu, sme tam všeličo pretláčali. Ale ja chcem upozorniť na jednu vec. Že vôbec nie je 

samozrejmé, že dneska schvaľujeme túto výzvu. Župa kľudne mohla v čase kedy sme 

z parlamentu dostali obmedzenie príjmu, znížením dane a rôznych populistických opatrení 

alebo zákonov, ktoré nám znížili takmer o osem miliónov rozpočet naozaj zrušiť celú túto 

výzvu. Tento krok župy považujem za veľmi dôležitý. Veľmi dôležitý a strašne si to vážim 

a oceňujem, pretože naozaj župa mohla kľudne celú výzvu zrušiť a tie financie rozložiť tam, 



kde nám tieto financie chýbali. Pán župan sa rozhodol aj vedenie, že to zachová a preto sme 

dostali možnosť sa trochu handrkovať o tých detailoch. Ale naozaj stále majme na pamäti, že 

táto župa ide príkladom všetkým ostatným práve v tom, že rozvíja ten občiansky postoj 

a zapája ľudí do aktivít. Toto je mimoriadne dôležité, najmä v tomto čase. Takže ja sa chcem 

poďakovať a to, že sa nám podarilo, alebo nepodarilo niečo, je to super a ja to považujem 

také, že fajn, že môžeme o tých veciach vôbec hovoriť.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Dušan Dvoran. 

Dušan Dvoran 

No stalo sa mi, že včera firma, ktorá vraj používala tú Btičku, biologickú ochranu komárov, 

prišla ku mne pre podpis, že striekali jazerá, alebo niečo. Ja som s nimi nič nemal, zmluva 

medzi mnou nebola, neviem prečo by som im podpisoval niečo, čo som presvedčený, že sa 

asi ani neudialo. V rámci interpelácie cez tie komáre som dostal teda, že chemický postrek 

Bratislavská župa podporovať nebude. Ja len viem, že na komisii bolo navrhnuté kultúrnej, aby 

sa vôbec prostriedky Bti na komáre zrušili a išli na envirovýchovu. Ale každá táto akcia 

reštrikčná. Každá reštrikcia robí protiopatrenia. Ja sa za seba priznám, mne ešte ostalo z tohto 

roku bolo komárov veľa, mám tam liter kontaktu, to je päťkrát dvadsaťlitrové striekanie, aby 

som pri tom altáne, pri tom bazéne a v tej záhrade a v tom svojom ekosystéme mohol vlastne 

žiť. Aby som pri tridsiatich stupňoch nemusel mať prešívák, alebo tepláky a nemusel som na 

seba repelenty striekať. Lebo my keď odmietneme, to najlepšie čo je, ten letecký postrek, kde 

za 15 minút je všetko rozptýlené, tak vlastne do toho ekosystému cez tých ľudí, čo sú nútení 

omnoho viacej tých chemických, tej chemikálii dostávame ako bolo. Takže ja sa chcem, jak 

tam boli spomenuté tie komáre, či platí ten návrh, ktorý bol na kultúrnej komisii, že tá biologická 

ochrana, niektorí navrhovali ochranári aby sa zrušila a bola presunutá na envirovýchovu, 

neviem či to tam je. To je všetko. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka pani poslankyňa Pätoprstá. 

Elena Pätoprstá 

Samozrejme pán Dvoran, že sme to tam zachovali, veď je to veľmi dôležitá vec a chceme 

podporovať práve to, aby sa začala používať. Čiže je to teraz trošku inak nastavené ako to 

bolo, ale župa bude spolupracovať po tej odbornej stránke pomocou obciam a poskytneme aj 

financie. To znamená tá dotácia, o tú dotáciu môžte žiadať. Je tam termín, treba si to ustrážiť. 

Ale samozrejme, že to nešlo na úkor komárov. A čo sa týka firmy, ktorá vám chce striekať 

jazero, všade tam kde sú rybičky, žaby, tam nie sú komáre, pretože oni sa tým živia. Takže 

pozor na takéto špecializované firmy.  

Juraj Droba 

Ďakujem. S druhou faktickou poznámkou pán poslanec Šibl, nech sa páči.  

Jaromír Šibl 

Ja by som len chcel informovať pána kolegu poslanca Dvorana. Ten návrh bol v tom zmysle, 

že by sa vynechali dotácie na postreky Bti z dotačnej schémy a v rovnakom, alebo aj väčšom 



objeme by sa dostali riadne do rozpočtu, tak ako to bolo tento rok. Ten návrh neprešiel, ale 

v žiadnom prípade to nebolo myslené tak, že by sa postreky biologické mali úplne zrušiť. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Neevidujem ďalšie prihlášky do rozpravy, takže odovzdávam slovo na reakciu 

jednotlivým dámam.  

Barbora Lukáčová 

Ja naozaj doplním iba a odpoviem pánovi poslancovi. Ten návrh ako keby bol, skôr bol ale 

technologický, že aby sa to nenachádzalo v dotáciách. Nebolo to na kultúrnej komisii, ale na 

životného prostredia. Nakoniec komisia hlasovala tak, že zachová aj systém pre teda dotknuté 

obce v Pomoraví a zároveň vytvorí priestor aj pre ekovzdelávanie. Čiže biologická regulácia 

komárov je predmetom  podpory v rámci dotačnej schémy, ktorú som prezentovala. Odpoveď 

pánovi poslancovi Říhovi, tá debata bola medzi participatívnym rozpočtom a územnými 

dotáciami. Teraz debatujeme k BRDS. BRDS ako v systéme, ktorý je objemovo najsilnejší 

z pohľadu dotácie, máme podporu pre napĺňanie našich strategických cieľov v rámci 

sektorových politík a tam podľa charakteru dávame podporu tomu, ktorý to má buď 

v kompetencii, alebo tomu ktorý to vie najlepšie robiť. Čiže v časti vodozádržné zariadenia pri 

cestách nebudeme podporovať mimovládne organizácie, ale práve sú oprávnení tí, ktorí to 

majú v popise práce, to tak v jednoduchosti povedané mestá a obce. Samozrejme pri 

kultúrnych je viacej oprávnených žiadateľov z mimovládneho sektoru. Ale tá debata, ktorú vy 

ste pomenovali bola medzi územnými dotáciami a participatívnym rozpočtom, nie schémy 

BRDS, ktorá sa skladá zo štyroch podschém. Neviem, či som na niekoho zabudla. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickými poznámkami pani vicežupanka Pätoprstá.  

Elena Pätoprstá 

Keďže som cítila tú zodpovednosť voči zníženému rozpočtu, tak ja osobne napriek tomu, že 

ekovýchovu veľmi podporujem som trošku sprísnila tie podmienky čerpania tých financií a to 

tým, že je tam zameraná tá téma na príklady zodpovedného enviromentálneho správania 

vzhľadom, v čase klimatických zmien. To znamená, že to nie je iba na možno nejaké, niekto 

hovorí motýliky alebo vtáky, ale je to naozaj na nakladanie s vodou, šetrenie energiou, 

cirkulárna ekonomika, čiže veľmi dôležité veci, ktoré naozaj podporujú to zodpovedné 

enviromentálne správanie. Čiže na toto budú sústredené tie financie.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšia faktická poznámka pani poslankyňa Kisková, nech sa páči.  

Mária Kisková 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela sa veľmi pekne poďakovať celému kolektívu, ktorý 

pracoval na župe, na všetkých častiach výzvy a zároveň sa poďakovať za špeciálne stretnutie, 

ktoré sme mali zorganizované a kde sme všetky problémy, ktoré sme okolo BRDS mali, mohli 

rozobrať a nemusíme ich rozoberať tu. A ešte si dovolím formálne len ešte raz pripomenúť 

a poprosiť, aby sme materiály dostali včas, alebo teda oveľa skôr ako to bolo minulý rok. A ak 

by bolo možné, keby materiály sme dostali v papierovej podobe tak, ako sme to 



pripomienkovali, pretože sledovať ich na malej obrazovke, tie veľké tabuľky bolo naozaj pre 

nás veľmi ťažké. Takže ešte raz veľmi pekne ďakujeme.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Do diskusie sa prihlásila pani poslankyňa Rattajová.  

Zuzana Rattajová 

Ďakujem pekne za slovo. Ja len v krátkosti chcela by som tiež nadviazať na to, že boli 

vyčlenené nejaké financie na územné dotácie. Ja som dostala materiál, kde je vyčíslené koľko 

peňazí bolo a nebolo vyčerpaných. Tak by som len chcela poprosiť, že boli tie dotácie 

vyčlenené na to aby sa čerpali a ostalo to tam tento rok približne 30 percent, tak chcem 

poprosiť, aby ste apelovali na mestské časti, obce, príspevkové organizácie aby sa tie peniaze 

čerpali, na to sú určené a na to aby sa robili z nich dobré projekty. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem, myslím, že na to netreba reagovať a fakt je v záujme nás všetkých aby sa to, čo sa 

rozdelí, aj vyčerpalo. Myslím si, že rozprava je uzavretá. Ja len na záver poviem, že ďakujem 

veľmi pekne všetkým poslancom za podporu BRDS. Je to naozaj niečo revolučné, v čom sme 

o míle ďalej ako ktorýkoľvek iný kraj, dokonca samospráva. Osobne považujem za jednu 

z funkcií a úloh nášho úradu a župy podporu občianskej spoločnosti a presne toto robíme tým, 

čo robíme. Takže dovoľte, aby som odovzdal slovo návrhovej komisii a budeme hlasovať 

jednotlivo. Začíname bodom číslo 16. Je to návrh výzvy na predkladanie žiadostí o poskytnutie 

dotácii Bratislavskej regionálnej dotačnej schémy na podporu kultúry na rok 2020. Nech sa 

páči. 

Lucia Vidanová  

Ďakujem veľmi pekne pán župan. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, 

ako bolo doručené spolu s materiálom. Uznesenie k bodu 16. 

Hlasovanie č. 20 

Ďakujem. Poprosím, aby sme o ňom hlasovali teraz. Nech sa páči. Ďakujem. Konštatujem, že 

ZA bolo 43 hlasov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté. 

Ukončujem ten bod číslo 16.  

Bod č. 17 

Pristupujeme k bodu číslo 17. Je to Návrh výzvy v rámci BRDS na podporu turizmu. Poprosím 

o uznesenie. 

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem, poprosím aby sme hlasovali teraz. 

 

 



Hlasovanie č. 21 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 45 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uznesenie bolo prijaté, ukončujem bod číslo 17. 

Bod č. 18 

Pristupujeme k bodu číslo 18. Je to návrh výzvy v rámci BRDS na podporu mládeže na rok 

2020. Poprosím vás o formuláciu uznesenia. 

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem, poprosím vás, aby sme hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 22 

Ďakujem, konštatujem, že ZA bolo 45 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 

Uzatváram bod číslo 18 a prechádzame na bod číslo 19.  

Bod č. 19 

Tým je výzva na predkladanie žiadostí v rámci BRDS na podporu športu. Poprosím, aby 

návrhová komisia predložila návrh uznesenia. 

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba  

Ďakujem, poprosím aby sme hlasovali teraz.  

Hlasovanie č. 23 

Ďakujem. Uznesenie bolo prijaté štyridsiatimi štyrmi hlasmi ZA, nikto nebol PROTI, nikto sa 

NEZDRŽAL. Uzatváram bod číslo 19 a otváram bod číslo 20, ktorým je hlasovanie o výzve 

BRDS na podporu životného prostredia a rozvoja vidieka na rok 2020. Opäť odovzdávam slovo 

návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Prosím vás, aby sme hlasovali teraz.  

 

 

 



Hlasovanie č. 24 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 45 poslankýň a poslancov, nikto nebol PROTI, nikto 

sa NEZDRŽAL. Uznesenie bolo schválené v jeho predkladanom znení. Uzatváram bod číslo 

20 a otváram bod číslo 21.   

Bod č. 21 

Tým je Informácia o rozpočtovom hospodárení Bratislavského samosprávneho kraja za 

obdobie od 1. 1. 2019 do 30. 9. 2019 a o úvodné slovo poprosím Mareka Vlčeja, vedúceho 

oddelenia rozpočtu. Nech sa páči.  

Marek Vlčej 

Ďakujem pekne pán predseda, vážené pani poslankyne, vážení pani poslanci. Táto informácia 

je pravidelným materiálom, ktorý predkladáme každé tri mesiace a v ktorom odpočtujeme vývoj 

príjmov a výdavkov. Tentokrát ide o príjmy a výdavky za prvé tri kvartály, konkrétne do 

30. septembra 2019. Na strane príjmov, bežné príjmy, či už sú to daňové alebo nedaňové 

alebo aj bežné granty a transfery sa vyvíjali podľa plánu. Takisto na strane výdavkov bežná 

časť rozpočtu tiež podľa plánu, tak ako bolo naplánované, alebo ako je to zvyklé v tomto 

období. Čo sa týka kapitálových grantov a transferov, tam sa čerpajú v nižšej miere, čo je 

spôsobené skutočným vývojom v oblasti eurofondov. A takisto časť zníženého čerpania je na 

strane výdavkov kapitálových je spôsobená aj efektívnejším verejným obstarávaním. Celkovo 

vývoj rozpočtu k 30. 9. je v štandardnom režime. Výdavky z ročného rozpočtu k 30. 9. sa 

čerpali zhruba na 60 percent v celkovej výške zhruba 120 miliónov eur. Tento materiál 

obsahuje aj podrobný zoznam kapitálových výdavkov, kde sú jednotlivo popísané a je tam 

možné vlastne si pozrieť každý jeden výdavok z kapitálového rozpočtu, ktorý už sa uskutočnil 

za prvé tri kvartály. Ďakujem pekne. 

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pánovi Vlčejovi za úvodné slovo. Otváram k tomuto bodu diskusiu. Keďže nemáme 

nikoho prihláseného, uzatváram diskusiu. Slovo má návrhová komisia.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem pekne. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené 

spolu s materiálom.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem pekne. Hlasujeme teraz kolegyne a kolegovia  

Hlasovanie č. 25 

ZA bolo 40 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL hlasovania, štyria nehlasovali. 

Uznesenie bolo prijaté.  

Bod č. 22 

Pristúpime k ďalšiemu bodu a tým je bod číslo 22, Návrh rozpočtu Bratislavského 

samosprávneho kraja na roky 2020-2022. Predkladaný návrh nám bližšie priblíži pán Marek 

Vlčej, vedúci oddelenia rozpočtu, následne poprosíme pána Štefana Marušáka, hlavného 

kontrolóra o prednesenie stanoviska k návrhu rozpočtu a potom má slovo predseda Finančnej 

komisie pán István Pomichal. Nech sa páči pán Vlčej, máte slovo.  



Marek Vlčej  

Ďakujem pekne, vážené pani poslankyne, vážení pani poslanci. V roku 2020 budeme pracovať 

celkovo so sumou 210 miliónov eur, čo je historicky najviac. Keď to porovnám s týmto rokom, 

tento rok sme hospodárili približne so sumou približne 190 miliónov. Toto všetko aj napriek 

tomu, že návrh rozpočtu na roky 2020 až 2022 musel reagovať na zásadné legislatívne zmeny, 

ktoré jednak ovplyvnili výšku príjmov, ale aj výdavkov všetkých samospráv. Tu by som 

narýchlo zopakoval, že na strane príjmov sme sa museli vysporiadať so zvýšením 

nezdaniteľnej časti základu dane, čo v rámci Bratislavskej župy znamená stratu asi 5 miliónov 

eur. Na druhej strane, na strane výdavkov sme riešili 10 percentné navýšenie miezd 

zamestnancov a takisto navyšujeme príspevky na neverejných poskytovateľov sociálnych 

služieb. Súhrn všetkých týchto zmien predstavuje zásah do rozpočtu zhruba vo výške 

11 zhruba 10 percent. S týmito istými problémami bojovali aj mestá a obce, čo aktuálne 

vyústilo do celoslovenskej vlny zvyšovania dane z nehnuteľností. My však ako kraje takýto 

nástroj k dispozícii nemáme a nemáme ani iných veľa možností, ako by sme mohli  zásadným 

spôsobom ovplyvniť vlastné príjmy, preto sme vlastne návrh rozpočtu museli riešiť z iného 

pohľadu. V prvom kroku sme začali pri tvorbe návrhu výrazným spôsobom zefektívňovať 

prevádzku samostatného úradu, zreálnili sme výdavku na správu svojho majetku, jednak čo 

sa týka našich budov a takisto aj čo sa týka výdavkov na informačné technológie. V rámci 

miezd už bol spomínaný motivačný prvok v podobe osobných príplatkov a takisto sme výrazne 

prestavali aj rozpočet týkajúci sa organizácie podujatí a komunikácie s verejnosťou. Celkovo 

najviac financií, asi 75 miliónov eur ide do oblasti školstva, medziročne je to zhruba 

o 6 miliónov viac, kde okrem navýšenia tarifných platov o 10 percent, pokračujeme aj 

v opatreniach na podporu vyučovacieho procesu. To sú tie spomínané ciele odmeňovania 

učiteľov v rámci mimoškolských aktivít. Pokračujeme takisto v podpore pracovných a životných 

jubileí. Tu by sme ešte doplnili, že takisto nebudeme zabúdať na občianske vzdelávanie 

žiakov, kde sa budeme venovať najmä témam extrémizmu, holokaustu a totalitných režimom. 

V sociálnej oblasti, čo je taká druhá veľká položka, sa výrazným spôsobom navyšujú rozpočty 

na naše zariadenia a aj na neverejných zariadenia. To sú vlastne tie navýšenia platov 

o 10 percent a v rámci neverejných ide o zmenu výpočtu príspevku krajov na ich náklady. 

V rámci dopravy vďaka vyššej efektivite nastavenia obehov v prímestskej doprave sme 

zastabilizovali výdavky hlavne na Slovak Lines, ktoré medziročne nebudú rásť, zostanú zhruba 

na úrovni tohto roka, čo je úroveň zhruba 20 miliónov eur. V oblasti cestnej infraštruktúry 

pokračujeme s podobnými zdrojmi, ktorých je 13 miliónov. Z týchto 13 miliónov je 6 miliónov 

určených na kapitálové výdavky. Tu by som zopakoval, že stále ide iba o plán, lebo táto časť 

bola najčastejšie diskutovaná na komisiách. Čiže tak, ako to bolo doteraz aj tomto roku, 

investičný plán vieme počas roka revidovať, vieme o ňom diskutovať a v prípade potreby aj 

meniť. Ďalšou oblasťou čo máme k dispozícii je oblasť kultúry a cestovného ruchu, tam sa 

hýbeme s financiami okolo šiestich miliónov eur, kde takisto rátame s navýšením tarifných 

miezd v našich zariadeniach o 10 percent. Potom veľkou a ambicióznou položkou je oblasť 

územného rozvoja, alebo teda v skratke eurofondy, kde rátame s výdavkami viac než 

17 miliónov. Ťažiskové témy v tejto oblasti budú predovšetkým centra odborného vzdelávania, 

kde by v roku 2020 malo ísť zhruba 6 miliónov eur. Ďalšie 3 milióny eur by mali ísť na projekty 

deinštitucionalizácie. Potom v rámci vlastných výdavkov na rekonštrukcie našich budov, čo sa 

týka teda školských zariadení, sociálnych alebo kultúrnych máme naplánovaných viac než 

12 miliónov eur. V rámci týchto 12 miliónov eur máme dve významné akcie, ktoré by sa mali 

v budúcom roku rozbehnúť a to sú rekonštrukcie Bratislavského bábkového divadla a Divadla 

Aréna. Hodnota týchto dvoch rekonštrukcií je spolu viac než 9 miliónov eur a z týchto deviatich 



miliónov eur v roku 2020 by sme chceli použiť zhruba 2 a pol milióna. Celý investičný plán zo 

všetkých oblastí je aj prílohou materiálu je rozdelený na oblasti, je na konci teda materiálu. 

Úpravy rozpočtu, tohto návrhu prebiehali do poslednej chvíle, čiže dostali ste poslednú verziu 

zrejme včera. Ešte nakoniec by som povedal, že rozpočet sme postavili na reálnych číslach, 

hlavne čo sa týka daňových príjmov, nejdeme ani na doraz, čiže máme tam nejakú rezervu 

a budeme vedieť reagovať v prípade potreby v ďalšom roku, ak by prišla nejaká hlbšia kríza, 

alebo iné podmienky. Ďakujem pekne, prosím o podporu tohto materiálu. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Poprosím pána hlavného kontrolóra Marušáka, aby dal svoje 

stanovisko k predkladanému rozpočtu. 

Štefan Marušák 

Ďakujem veľmi pekne za slovo vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení pani 

poslanci. Želám vám príjemné ešte stále predpoludnie. V prvom rade chcem sa ospravedlniť 

za to, že ste stanovisko dostali neskoro. Nie je to našou chybou, my sme včera dostali viac 

zmien a posledná informácia prišla o 16:15, ale skrátka stávajú sa veci. Nechcem tým hovoriť, 

že za to môže odbor financií, určite nie, lebo tá spolupráca s odborom financií je perfektná. 

Preto len stručne. Stanovisko je vlastne také zhrnutie prehľadu rozpočtu. Ak ho máte pred 

sebou, tak na druhej strane v podstate sa venujeme vývoju príjmov a výdavkov v kocke, kde 

porovnávame obidva roky. Tento vývoj príjmov my nevieme nejako ovplyvniť, pretože tú hlavnú 

úlohu hrá štát a podielové dane. Len teda si možno treba všimnúť, že historicky po prvý raz 

v našej župe tento rozpočet prekročil hranicu 200 miliónov eur. Na tej istej strane uvádzame 

v tabuľke 2 ešte aj očakávanú skutočnosť tohto roka. Takže tam sme na hodnote 190 zhruba 

2 miliónov. Na nasledujúcej strane je tá tabuľka asi najzaujímavejšia, je rozpočet rozdelený do 

programov. Tam prišlo k určitej zmene v programe číslo 5, ktorý sa premenoval na starostlivosť 

o krajinu, ktorý predtým bol bodom 1.9. Teraz je to bod 5. Preto je tam ten skok, že predtým 

to bola bezpečnosť, kde bolo 500 eur a dnes je tam 308 tisíc. To je asi taká podstatná zmena. 

Je tam aj vidieť, vlastne čo vlastne kraj podporuje. Preferujeme vzdelávanie, tam je vidieť 

nárast, preferujeme sociálne zabezpečenie, ale tam môžu byť aj tie spomínané už vplyvy, 

zmeny zákonov. Na štvrtej strane si všímame zloženie príjmu, v podstate pozeráme sa na tie 

príjmové finančné operácie. Tam je vidieť aj tie úvery, ako sa vyvíjali. Je tam zachytený rok 

dokonca 2017 až po súčasnosť. Najkomplexnejšou tabuľkou je vlastne rozdelenie rozpočtu do 

programov a podprogramov, kde sú vlastne tie všetky globálne čísla rozdelené. Vidno tam 

vlastne kde chceme pridať a s čím vlastne rozpočet počíta. Tá tabuľka je veľmi rozsiahla, 

pokračuje na ďalšej strane. Takže myslím, že dáva pomerne rozsiahly prehľad a porovnáva 

roky 19 a 20. Nasleduje potom komentár k tejto tabuľke. Neviem či ste mali možnosť si to 

prečítať, ale v podstate je tam spracovaný každý jeden program a podprogram. Ja by som ale 

prešiel na stranu 10, kde sú výdavkové finančné operácie. Môžeme sa pozrieť na príjmy 

a príjmové finančné operácie, napríklad na rozdiel. Rozdiel v podstate máme zvýšenie príjmu 

o 20 miliónov. To nám vlastne umožnilo prekročiť tú hranicu 200 miliónov v rozpočte. V návrhu 

rozpočtu samozrejme sa dočítate väčšie podrobnosti, ale s tým vás v tomto stanovisku 

nechcem veľmi zdržiavať. Skôr sa pozrime na to, že čo musí tento rozpočet spĺňať a načo som 

mal vlastne zamerať hlavne svoju pozornosť a to síce, či plníme niektoré kritéria. Jedno 

z kritérií je zakotvené v paragrafe 17 odsek 6 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy a síce mali by sme na prijatie návratných zdrojov financovania dodržať kritérium 

a neprekročiť 60 percent skutočných bežných príjmov predchádzajúceho rozpočtového roka. 

A zároveň musíme ešte aj spĺňať druhú podmienku, kedy suma splátok týchto návratných 



zdrojov financovania a suma splátok záväzkov z investičných dodávateľských úverov nesmie 

prekročiť 25 percent. Toto všetko je splnené, teraz tam nemám tú tabuľku, čo zvyčajne dávam, 

pretože sa trošičku menila, ale stále sme niekde, pohybujeme sa niekde okolo 41 percent. 

Teraz hovoríme o roku 2020. Trošku horšie to bude v roku 2021, kde to presne vychádza na 

41,56 stotín percenta. Čiže stále sme v tom limite a spĺňame tieto kritéria. Rozpočet som 

posudzoval podľa niekoľkých zákonov, okrem toho už spomínaného Zákona o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy aj podľa zákona 302 o samospráve vyšších územných celkov. 

Alebo aj podľa zákona 493 o rozpočtovej zodpovednosti. Rozpočet je teda vyrovnaný, je tam 

celková výška, má číslo 210 708 035 eur a 37 centov. Ešte snáď spomeniem jedno prísnejšie 

kritérium, ktoré nám ukladá Európska investičná banka a síce 15 percent, čiže suma ročných 

splátok návratných zdrojov financovania nesmie prekročiť 15 percent bežných príjmov 

predchádzajúceho roka. Je to teda špecifikovaná podmienka Európskej investičnej banky a my 

spĺňame aj túto podmienku. Takže aby som to celé zhrnul, na základe vyššie uvedeného 

odporúčam poslancom Bratislavského samosprávneho kraja predložený návrh rozpočtu na 

roky 2020 až 2022 schváliť. Ďakujem za pozornosť. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, poprosím teraz o slovo pána poslanca Istvána Pomichala ako šéfa 

Finančnej komisie. 

István Pomichal 

Už ide, ďakujem. Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo. Dovoľte mi aby som sa 

poďakoval hlavnému kontrolórovi za jeho stanovisko k rozpočtu a nedá mi aby som na úvod 

hneď nepovedal, že tento rozpočet historicky sa tvoril za neobyčajných podmienok a od 

začiatku, keď sme mali prvé sedenie ešte s pánom predsedom, bývalým riaditeľom pánom 

Bošňákom a vedeli sme už jasne očakávané príjmy na rok 2020. Boli sme skutočne pred veľmi 

veľkou dilemou, že ako tých 11 miliónov 300 tisíc euro, ktoré tvorili deficit v príjmovej časti na 

rok 2020, ako budeme nahrádzať a toto sedenie bolo veľmi vážne za účasti všetkých 

referentov a všetkých odborníkov, ktorí sa na rozpočte podieľajú. Chcem sa poďakovať nie len 

pánovi Drobovi, ale hlavne pani riaditeľke, ktorá nastúpila do funkcie v neľahkom období 

a musela hneď vstúpiť do takejto problematiky a vydávať rozkazy a príkazy jednotlivým 

riaditeľom aby pristúpili k hospodáreniu v roku 2020 zodpovedne a prerábali svoje požiadavky 

tak, aby ten rozpočet bol vyvážený a realizovateľný a včas predkladaný na schválenie 

zastupiteľstvu. Celkovo ďalších dvanásť referentov pracovalo na tomto rozpočte a do toho 

zasiahli potom všetky komisie, všetci poslanci mali k tomu prístup, dali svoje pripomienky 

a námety. A skutočne musíme konštatovať, že aj naša finančná komisia k tomuto bodu ako 

samostatne vedela zísť až na tretí pokus, kedy sme dopodrobna celý rozpočet vrátane 

investičného plánu prerokovali a všetky časti, ktoré boli nastolené, sme sa snažili vyjasniť. 

Ešte boli vážne diskusie. Už som to spomenul na komisii školstva, kde sa niektoré veci chceli 

presadzovať a presadzovali a vyjasňovali. Ja si myslím, že tá konzultácia bola vecná 

a pochopená zo strany ostatných. Takže ja si myslím, že tento rozpočet, ktorý je pred nami, 

obsahuje všetky náležitosti, ktoré rozpočet má a dokonca rozpočet obsahuje aj históriu. Takže 

máme v tom rozpočte aj historický nábeh a máte tam jednu kolónku označenú ako OS 2019 

a chcem na to upútať pozornosť z jedného dôvodu, že to je očakávaná skutočnosť 

k 31. 12. a táto očakávaná skutočnosť v určitých číslach není totožná s našim prijatým 

rozpočtom na rok 2019. A to z dôvodu, že v priebehu roka nastalo zhruba 260 niekoľko 

rozpočtových opatrení, ktoré všetky jedny sú písomné a zapracované v priebehu roka a tieto 

rozpočtové opatrenia prinášali to, že očakávaný výsledok neni stopercentne rovnaký s tými 



číslami, ktoré sme mali v rozpore 2019. Na tieto rozpočtové opatrenie mali právomoc jednotlivý 

pán predseda, tieto presuny medzi jednotlivými programami a podprogramami a všetko má 

písomné pozadie. Pán hlavný kontrolór to môže potvrdiť, že v priebehu roka tieto rozpočtové 

opatrenia boli vznesené. Takže tento náš materiál komplexný v kolónke 2019 OEC 1 jednak 

je aj v podstate sumár úprav rozpočtu za rok 2019. Takže toto vám dávam do pozornosti 

a preto nemáte ako zvyklo byť iné roky samostatný materiál na úpravu rozpočtu k roku 

2019, tak tento materiál v podstate už máte pred sebou a prekonzultované tak, že máme 

historicky čerpanie pri nákladov a prijímanie príjmov v časovom kontexte posledné tri roky 

a uvedenú skutočnosť 2019, ktorá je výsledkom úprav rozpočtu priebehu roka. Takže ja veľmi 

pekne ďakujem za tento rozpočet a chcem ešte upútať pozornosť, že tie bežné výdavky, ktoré 

teda pán hlavný kontrolór spomínal, na to nadväzujúce kapitálové výdavky vždy vyvolávajú 

diskusiu. Dneska už sme tu diskusiu mali. Že čo je to akčný plán a čo je investičný zámer. Naši 

investičári mali veľmi ťažkú prácu odhadnúť reálne ako budeme čerpať kapitálové výdavky 

v roku 2020 a v ďalšom období 2021 a 22. A skutočne nevieme odhadnúť, že ktoré naše 

aktivity, ktoré máme v akčnom pláne dokážeme na sto percent uzavrieť v roku 2020. A boli 

sme obmedzení aj určitým limitom investičným a dokonca nikdy nemáme istotu, že už 

realizované dotácie alebo výzvy, do ktorých sa prihlásime ešte v danom roku ukončíme, či 

verejné obstarávanie, ktoré už dneska sa zdá byť, že je ukončené alebo vyhlásené, dokážeme 

za budúcich 12 mesiacov urobiť. A netreba si mýliť, že máme projekt na projektovú 

dokumentáciu a potom je projekt na investície a pokiaľ niektorá aktivita nebola zahrnutá 

v akčnom pláne a niektorí poslanci chceli zaradiť do investičného plánu, fyzicky je nemožné 

v rámci postupu získavania finančných zdrojov to zaradiť do investičného plánu roku 

2020. Takže všetci už vieme, že máme nejaký politický zámer, máme nejaký akčný plán 

a zmeniť tento akčný plán môže len zastupiteľstvo svojim uznesením a každý štvrťrok je 

k tomu príležitosť, keď akčný plán sa vyhodnocuje a dneska to pani Lukáčová dopodrobna 

vysvetlila. Ďalej by som chcel upútať pozornosť, že ešte by bolo ďalších námetov, ale rozpočet 

je živý materiál a tento živý materiál môže byť v priebehu roka upravovaný a vaše námety 

môžu byť zapracované. Ja sa prikláňam takisto k názoru hlavného kontrolóra, že aby sme 

tento rozpočet prijali a schválili. Ďakujem. 

Juraj Droba  

Ďakujem veľmi pekne. Týmto otváram rozpravu k téme rozpočet, nech sa páči. Ako prvého 

prihláseného evidujem pána poslanca Vlačikyho, nech sa páči. 

Martin Vlačiky 

Ďakujem pekne. Ako sme aj my avizovali na rade, my máme trocha problém s tými 

investičnými projektami a rekonštrukcie ciest druhej a tretej triedy, ktoré má pre nás vykonávať 

RCB-čka a radi by sme získali nad tým ako poslanci nejakú väčšiu kontrolu. Tak sme si dovolili 

viacerí teda poslanci predložiť takýto návrh na doplnenie navrhnutého uznesenia. Je to teda 

za náš klub, potom pán poslanec Buocik, Dolinay, Pekár, Kovarik. A žiadame teda doplniť do 

uznesenia bod E v ktorom žiadame, aby pri realizácii verejného obstarávania položiek 

v investičnom pláne pre cesty druhej a tretej triedy zabezpečil Úrad BSK dohľad zástupcov 

poslaneckých klubov. Aby sme aspoň takto získali nejakú väčšiu kontrolu nad tým, čo sa ide 

diať a za aké sumy a za akých podmienok sa to vysúťažilo. Takže poprosím kolegov o podporu 

tohto nášho uznesenia a zároveň ho teda idem predložiť návrhovej komisii. Ďakujem. 

 



Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka pán poslanec Říha, nech sa páči. 

Juraj Říha 

Už som si myslel, že na tému RCB nedojde. Ale ak už sa otvorila, ja som naopak chcel 

vyzdvihnúť tú proporčnosť zastúpenia jednotlivých regiónov v tvorbe investičného plánu na 

rekonštrukciu ciest. Myslím si, že to je správna cesta. Takto ako bolo prezentované nejaké 

doplňujúce uznesenie nemôžem podporiť, už len z principiálneho dôvodu, pretože úplne 

devalvuje dozornú radu tejto spoločnosti. Vážení, to nie je príspevková organizácia. Je to raz 

samostatná spoločnosť, ktorá podľa zákona má svoje orgány na to zriadené, aby kontrolovali 

a to je dozorná rada. Tak prosím vás tam choďte teda všetci, celý klub do dozornej rady 

a vykonávajte kontroly od rána do večera. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S ďalším príspevkom do rozpravy.  Faktická poznámka na pána Říhu je pán Štekláč.  

Juraj Štekláč 

Ďakujem pekne za slovo. Ja sa nebránim akémukoľvek dohľadu, len chcel som sa spýtať. 

Pozeral som si stanoviská komisií a finančná komisia jednomyseľne a prakticky bez 

pripomienok schválila tento návrh rozpočtu. A teda by som sa spýtal, že či tam poslanci za váš 

klub nevzniesli nejaké námietky, alebo čo bol dôvod vlastne nejakým spôsobom tej náhlej 

zmeny. Aby sme mali viac informácii. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktická poznámka na pána Vlačikyho, pani Hudáková.  

Mária Hudáková 

Ja len chcem k tej finančnej komisii, ja som tam jasne povedala, že tie sumy, ktoré sú 

vyčlenené na jednotlivé investičné akcie RCB proste nie sú v poriadku, alebo nie sú dostatočne 

vysvetlené. Takže tým, že Finančná komisia nezapisuje niektoré námietky poslancov, tak to 

tam nie je vidieť. Myslím si, že na dopravnej komisii o tom bola tiež veľká debata. Ďakujem. 

Juraj Droba 

S faktickou poznámkou nasleduje pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran  

Navrhnutý bod E dehonestuje celý ten rozpočet na tých 214 stranách, aby sme sa, si 

predstavte že by sme ku každému išli, niekomu by sa nepáčilo sociálne a podobné veci. 

Prejednali sme to a dávať to teraz, ja teda určite to nebudem podporovať, lebo mal som ten 

návrh uznesenia ako takého, s ktorým som sa stotožnil a kvôli jednej jedinej časti rozpočtu 

dávať ďalšie body, sa mi to nezdá zmysluplné. 

Juraj Droba  

Ďakujem. Ďalšia faktická, pardon, áno faktická poznámka na pána Vlačikyho pán Pomichal.  

 



István Pomichal 

Ja by som potvrdil slová pani Hudákovej, že bola veľká diskusia, ale finančná komisia není 

odborná komisia, ktorá má spochybňovať návrhy referentov na jednotlivé finančné aktivity. 

Keď my nezaradíme určité finančné aktivity, ktoré sú v záujme rozvoja kraja, tak jednoducho 

sa neuskutoční tá realizácia a nedošiel od pani Hudákovej konkrétny návrh, že prečo a jako 

a podložený s materiálmi. Nebolo to odkonzultované a ja som povedal, tých 13 a pol milióna, 

ktoré tam sú, to je rámec a každý jeden projekt môže byť kontrolovaný. A my sme všetci za to, 

aby sa kontrola prebehla, my sme všetci za to, aby sme naše peniaze strážili. Ale keď nedáme 

ten rámec, tak jednoducho ďalej to strážiť nemôžme a toto je finančný plán. A iná vec je 

odbornosť, ktorá dáva projekty, výzvy a tak ďalej. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou poznámkou pán poslanec Tydlitát. 

Peter Tydlitát 

Ďakujem za slovo pán predseda. Myslím, že pán predseda Finančnej komisie pán Pomichal 

to už načal, ja to len doladím. Čo sa týka tvorby rozpočtu, rozpočet je de facto vo vzťahu 

k samotným cenám, alebo sumám pre RCB z nejakých predpokladaných súm hodnoty 

zákazky. Samotná suma sa musí vygenerovať z verejnej súťaže. To znamená, že toto je 

presne tak, ako povedal pán predseda finančnej komisie, finančný plán, ktorý si musíme 

osvojiť a živý dokument a potom sa upravuje na základe výsledkov a výstupov verejného 

obstarávania. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Do rozpravy ďalší prihlásený je pán poslanec Dvoran. 

Dušan Dvoran 

Ďakujem pekne. Ja sa dostanem už aspoň k rozpočtu. Daňové príjmy, to znamená podielové 

dane, sú tam 104-500. Ja môžem povedať, že som v pondelok, v utorok ešte sedel nad svojim 

rozpočtom. V stredu sme ho schvaľovali. Myslím, že pre Bratislavský kraj už Ministerstvo 

financií konečne vyhodilo, je tam 900 tisíc plus tuším, 105 miliónov 400 tisíc. Ale povedzme si 

úprimne, že my tu hovoríme 210 miliónov, ale to je tak žalostne málo pre to, čo sa od toho 

kraja vyžaduje, že len tie podielové dane na úrovni 30 percent pre tie kraje je málo a keď si 

uvedomíme že zhruba 140 miliónov teraz pri zvýšení nezdaniteľnej časti obce a kraje prišli. 

Pre kraje je to asi 42 miliónov, delené 8, zhruba 5 miliónov, už bolo konštatované, že prišiel 

Bratislavský kraj. Ja by som sa len chcel opýtať, v rámci transferov ja som ešte nedostal 

z Ministerstva školstva, v rámci prenesených kompetencií, koľko dostanem na základnú školu. 

Včera sa objavilo Ministerstvo školstva, originálne kompetencie, to znamená podielové dane, 

ktoré dostanem, musím spraviť škôlku, školský klub, jedáleň. Ale nemám zatiaľ z Ministerstva 

školstva financie pre základnú školu. Ja by som sa chcel opýtať, minulý rok sme mali na 

školstvo zhruba 67 miliónov, teraz máme o 6 miliónov viacej, je to nejakých 73, či sú to údaje, 

že sme odhadovali? Doteraz sa odhadovalo celkom dobre, alebo je to už potvrdené 

z Ministerstva školstva, že ten transfer taký bude. Inak k rozpočtu ako takému nemám nič, 

úplne súhlasím s tým Béčkom a prajem pánovi predsedovi, že určite bude musieť robiť tak, jak 

starostovia tie presuny sprava doľava, aby sme si po tých kvartáloch vyšli, že tento rok veľmi 

jednoduchý nebude a dúfam, že nepríde k takému niečomu jak prišlo v roku 2010, 11, že tie 

podielové dane pre vyššie územné celky išli z tých 30 percent o 2 a pol percenta dole, čo by 



pre nás robilo pri 30 na 2 a pol zhruba 10 miliónov eur. Tak dúfam, že nebude sa to používať 

na kraje a ten rozpočet podporím a dúfam, že sa mi nepodarí to, čo v roku 2018, keď som 

stláčal zelené tlačítko prihlásenie do diskusie namiesto aby som zatlačil ZA. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihlásený pán poslanec Vladimír Dolinay.  

Vladimír Dolinay 

Ďakujem za slovo. Ja práveže oceňujem aj tento návrh, ktorý prišiel zo strany Martina 

Vlačikyho, ktorý oslovil aj zvyšných ďalších poslancov. V istom zmysle je to o tom, teda budem 

len reagovať na dozornú radu, ako tu zaznela, že má byť tým kontrolným orgánom. No ako to 

funguje bežne, že do dozornej rady sa dostane len to, čo chce predstavenstvo. A to by ste 

museli možno niekedy čítať aj z takej vešteckej gule, aby ste si tie materiály nejaké ďalšie 

vypýtali, ktoré môžu byť práve tie problémové v rámci dozornej rady. Ale inú vec chcem, aj za 

vzdelávanie. Nemilo som bol prekvapený, že opäť sa nedostala na rad rekonštrukcia 

komplexná Gymnázia Alberta Einsteina. Oceňujem, že je tam aspoň nejaká časť vyčlenená 

peňazí na projektovú dokumentáciu, no je to žiaľ zase na ďalšiu projektovú dokumentáciu. 

Lebo oni už konkrétny projekt majú, práve dokonca aj so stavebným povolením. A je to teraz 

vyčlenených pár peňazí na novú projektovú dokumentáciu, na tie nevyhnutné zásahy, ktoré 

by do tohto gymnázia mali ísť v menšej miere, než tá projektová dokumentácia pôvodná, lebo 

tá bola na dosť veľa peňazí, to na to by sme asi až tak nemali. Ale naozaj tá fasáda 

a hydroizolácia, ktorá tam by mala sa riešiť nevyhnutne, by sa mala riešiť. Preto som rád, že 

tu zaznelo, že je to aj živý dokument, kde snáď počas roka práve túto vec ešte prehodnotíme. 

Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. S faktickou pani zástupkyňa župana Elena Pätoprstá. 

Elena Pätoprstá 

Vlado, ja len doplním. Dozorná rada má veľkú zodpovednosť a na jej pleciach je aj značná 

kritika ak niečo neurobí, alebo niečo neustráži, ale ak má akýkoľvek poslanec nejaký problém, 

alebo chce sa niečo spýtať, práve je to dozorná rada, ktorej sa pýta. Keďže som bola 

v dozornej rade v Bratislavskej vodárenskej, my sme dokonca ako dozorná rada dávali aj 

podnet na NKÚ. Čiže ona má veľmi veľké kompetencie a my sme aj ako dozorná rada vždycky 

upozorňovali aj pána primátora na niektoré nezrovnalosti, ale zároveň sa nás aj poslanci pýtali, 

ak im niečo nebolo jasné. Práve toto je ten orgán, takže skúsme ísť tak ako keby systémovo. 

Máme tu nejaké pravidlá hry nastavené, samozrejme všetci chceme kontrolovať, ale nech to 

má nejaký systém. Nech to nie je živelné, nech to má hlavu a pätu, nech je to naozaj trošku aj 

zodpovedné a slušné voči nejakým pravidlám hry. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Faktickou poznámkou reaguje pán poslanec Dvoran.  

Dušan Dvoran 

Chyba sa stala už v roku 2007, keď sa pripomienkovalo obdobie 2007-13, keď aj Milan Ftáčnik 

vtedy bol starosta Petržalky, Vlado Bajan bol predseda VÚC. Stala sa tam jedna zásadná 

chyba. Bratislavský kraj v rámci škôl sme boli vylúčení Bratislava včetne tých troch okresov 



z čerpania. Kvôli tomu sa stane, že takú istú školu jakú mám ja, majú vo Vysokej nad Kysucou, 

tí si k tomu spravili ešte aj bazén a saunu a opravili, ja nemôžem zohnať peniaze na haváriu. 

Toto je problém Bratislavy, toto hovorím dvom vládam po sebe, že na nás zvysoka kašlú, toto 

som hovoril predsedovi vlády jednému aj druhému. Čakal som, že v rámci výjazdných 

zasadnutí povie vláda, Bratislavský kraj, tu máte 20 miliónov na stredné školy a okresy máte 

3 až 5, šak Juro bol pritom keď sme toto hovorili, máte 5 a skúste keď nemôžte čerpať, niečo 

s tými školami robili. Skončilo to tak jak to skončilo. Ja ešte stále dúfam, že aspoň za dva 

mesiace tá vláda ešte zdvihne prdel a príde do toho Bratislavského kraja a tieto peniaze, ktoré 

žiadame aby boli účelovo, my sme ich žiadali na obnovu škôl. Na základe toho, že nemôžeme 

čerpať tieto peniaze, aby nejaké peniaze z rezervy vlády išli. A hovoríme pre Bratislavský kraj, 

bez toho, aby som sa hanbil, 30 miliónov eur. A nie je to požiadavka dnešná, toto už tlačím 

pred sebou 6 rokov. A to je aj chyba potom, že my musíme tuna potom z nášho rozpočtu lepiť, 

aby sme niečo pre tie školy spravili. Tam komplet zlyháva školstvo a vláda s financiami.  

Juraj Droba 

S faktickou poznámkou pani poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

Mária Hudáková 

Na príspevok pani Pätoprstej. Na niektoré háklivé veci ohľadom RCB sa už pýtam rok. Najprv 

podpredsedu predstavenstva pána Viskupiča, potom pani predsedníčky dozornej rady, potom 

hromadne celej dozornej rady. Doteraz na to nemám odpoveď. Takže toľko k tomu procesu 

fungovania dozornej rady. A ešte teda keď som si prečítala zápisnice z dozorných rád, v roku 

2016 bol zisk, v roku 2017 mala RCB strata a po kontrole hlavného kontrolóra bolo teda 

oznámené, že v roku 2017 boli fakturované niektoré veci z roku 2016. Čo je čisté krátenie daní 

z príjmu. Takže toľko k dozornej rade, ktorá by naozaj mala fungovať ako dozor a prosím ťa 

Elenka nečuduj sa, že poslanci chcú nejakú väčšiu kontrolu, keď veci tam fungujú tak, ako 

fungujú.  

Juraj Droba  

Ďakujem. S faktickou poznámkou pani poslankyňa Augustinič. 

Katarína Augustinič  

Ďakujem za slovo. Chcem reagovať na pani Hudákovú, pretože my sme sa jej podnetom 

zaoberali na dozornej rade. Ja som ten mail dostala a predsedníčkou dozornej rady sme boli 

ubezpečení, že ste dostali všetky materiály, ktoré ste požadovali. A ja verím, že Betka sa 

k tomu aj vyjadrí, pretože ja nemám za to, že by vám nebolo niečo poskytnuté.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ja by som len doplnila, že na tej dozornej rade, čo sme mali 19. novembra sme požiadali 

vedenie RCB, aby sa okamžite spojilo s pani poslankyňou Hudákovou a všetky materiály, ktoré 

nedostala, aby dostala. Neviem, či sa spojili, alebo nespojili. Boli sme tam všetci členovia 

v dozornej rade. Áno, bavili sme sa o tom a máme o tom aj zápis, takže ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem, faktická poznámka Štefan Gašparovič.  

 



Štefan Gašparovič 

Ja by som chcel ako občan pezinského regiónu poďakovať Regionálnym cestám za promptnú 

údržbu zimnú ciest, komunikácii. Včera zareagovali, Baba bola posypaná, cesty boli posypané, 

takže ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, teraz odovzdávam, posledná faktická poznámka pani poslankyňa 

Hudáková. Reagujeme na pána poslanca Vlačikyho, len aby sme boli v obraze. Nech sa páči.  

Mária Hudáková 

Ja len chcem, aby to tu odznelo nahlas, že tie doklady som nedostala. Dobre? Ani ma nikto 

nekontaktoval v tejto veci.  

Juraj Droba 

Ďakujem. K téme rozpočtu odovzdávam teraz slovo pani riaditeľke úradu Patrícii Mešťan.  

Patrícia Mešťan 

Ja sa ešte vyjadrím k tejto téme kontroly od poslancov, teda navrhovanej kontroly pre RCB. 

Chcem len znovu dať do pozornosti, že dodatok zmluvy servisnej, alebo zmluvy o údržbe je 

už na stole, je podpísaný zo strany druhého akcionára. V tom dodatku, ktorý tu bol 

prezentovaný, neviem, že či ste všetci vnímali všetky témy, ale v tomto dodatku presne to, čo 

žiadate, je. To znamená, že úrad kedykoľvek, hlavný kontrolór kedykoľvek, môže kontrolovať 

procesy od začiatku po koniec verejného obstarávania na RCB a bez špeciálneho poverenia. 

Toto doteraz nebolo v tejto servisnej zmluve, takže nepochopila som presne tiež toto zadanie 

nové na uznesenie, ale toto už máme v existujúcej podpísanej zmluve v dodatku.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Sfaktickou poznámkou pán poslanec Vlačiky. Nech sa páči.  

Martin Vlačiky 

Ďakujem. Ja akože toto vítam, viem o tom, len ako to môže kontrolovať úrad, ako to môže 

kontrolovať hlavný kontrolór. My sme tam tiež chceli byť ako zástupcovia poslancov, to je 

všetko, netreba za tým vidieť nič ďalšie. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ja teda osobne nevidím žiadny problém. A mojim prvoradým záujmom je, aby tam bola 

maximálna miera kontroly, tak aby sme si po roku nového fungovania vedeli povedať, že to 

funguje perfektne, čisto a ekonomicky. Nič viac, nič menej. Čiže plne podporujem vašu aktivitu. 

K rozpočtu sa vyjadrí ako ďalší pán poslanec Buocik. 

Ján Buocik 

Ďakujem pekne pán predseda. Myslím, že ty si to celkom správne a vecne dobre rozsekol túto 

debatu, nakoľko teda bol som aj ja medzi tými poslancami, ktorí tento návrh podporili. Ja si 

dovolím k tomu len jednu poznámku. Pokiaľ je mi známe je to asi najväčšie verejné 

obstarávanie, ktoré je v podstate mimo úradu BSK, takže je úplne na mieste ak tam aj tí 

poslanci budú. Ja samozrejme o tom novom texte servisnej zmluvy, alebo dodatku k servisnej 



zmluve viem a to je jedna z vecí, ktoré som tiež tu chcel spomenúť. Vo vzťahu k rozpočtu je 

dôležité to, že už na rok 2020 sa podarilo zakomponovať do plánu práce RCB to, čo schválila 

čo schválila komisia dopravy ako úseky, ktoré sa majú opravovať. Toto považujem tiež za 

dobrý posun vpred, nakoľko teda doteraz to tak nebolo a myslím, že aj tiež to reflektuje teda 

jednotlivé rozdelenie, rozdelenie po jednotlivých okresoch. To, čo by som spomenul ešte vo 

vzťahu k doprave a k rozpočtu, možnože si niektorí kolegovia všimli, v prípade Slovak Linesu 

dochádza k poklesu kilometrov. Nechcem tým povedať, že to je dobrá správa. Dobrá správa 

je to vo vzťahu k tomu, že dochádza konečne k plánovanému medziročnému poklesu 

výdavkov na prímestskú autobusovú dopravu. Pretože ak si dobre pamätáte, ja som to tu 

niekoľkokrát hovoril, toto je tuším tretí rozpočet, ktorý schvaľujeme. Tie medziročné nárasty 

boli okolo dvadsiatich percent, čo teda bolo naozaj, že extrémne veľa. Vieme, čím to bolo 

spôsobené, aj novým grafikonom, nárastom tých vstupov. Ale znova k tejto zmluve mi nedá 

nepovedať to, že je to kontrakt, ktorý je tu dlhé roky starý, on má viacej ako desať rokov. 

Možnosti kontroly vynakladania týchto prostriedkov zo strany BSK sú v podstate veľmi 

limitované. Takže je úplne na mieste, keď budeme mať teda nový tender a v tom novom tendri 

to už bude naozaj úplne inak. Ako ružinovskému poslancovi, alebo poslancovi zvolenému za 

Ružinov, veľmi ma teší, že je v tom rozpočte, vyčlenené sú peniaze aj na projektovú 

dokumentáciu športového areálu na Gymnáziu na Ostredkovej. V tomto roku sme tam schválili 

majetkoprávne usporiadanie tých pozemkov. Je to skvelý krok na to, aby sme tam urobili 

naozaj korektný, pekný, veľký, športový areál, skrátka niečo, čo si športové gymnázium zaslúži 

a dávno to malo mať, dávno to malo mať. V neposlednom rade a to považujem za možnože 

aj takú nadstavbu k tomu nášmu rozpočtu. Po debate s pánom županom, po debate s pani 

riaditeľkou úradu pani Mešťan, sa mi podarilo do toho rozpočtu vyčleniť sumu zhruba 30 tisíc 

euro na boj proti extrémizmu na školách v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK. Preto hovorím 

o nadstavbe, lebo si myslím, že aj ostatné kraje by si od nás mohli zobrať inšpiráciu. Vieme 

teda, že aké sú prieskumy, alebo čo hovoria prieskumy verejnej mienky vo vzťahu k tomu, 

koho by volili mladí ľudia, respektíve prvovoliči. Skrátka to, čo sme ešte pred pár rokmi 

považovali za úplne jasné a zrejmé, tak už v dnešnej spoločnosti tak úplne jasné nie je. A ja 

v tejto súvislosti chcem povedať, že to o čom sa rozprávame je to, že v Seredi máme múzeum 

holokaustu, kde Úrad BSK bude refinancovať náklady škôl na to, aby tam tie decká išli, aby 

videli o čom sa naozaj bavíme a aké sú dôsledky extrémizmu a totalitných režimov. Za veľmi 

dôležité považujem aj to, že dôjde k takzvanému občianskemu vzdelávaniu na školách 

v zriaďovateľskej pôsobnosti BSK a to prostredníctvom občianskeho združenia Living 

Memory. To sú ľudia, ktorí pracovali na Ústave pamäti národa a sú to aj ľudia, ktorí pomáhali 

alebo boli súčasťou tímu obvinenia Štrougala a Jakeša v Česku zo zločinov proti ľudskosti. 

Napriek tomu, že to možno niekomu príde ako keby zbytočná téma, ja to za zbytočnú tému 

nepovažujem. A je veľmi dôležité, že úrad si toto osvojil, ja sa tomuto teším, považujem to za 

naozaj za nadstavbu a pevne verím, že podobných projektov a nápadov bude pribúdať. 

A samozrejme rozpočet podporím. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Faktická poznámka pani vicežupanka Ožvaldová.  

Alžbeta Ožvaldová 

Ďakujem za slovo. Všetko čo povedal pán Buocik môžem potvrdiť. Ja takisto podporujem tento 

rozpočet a nemám žiadny problém ako členka dozornej rady, aby sme podporili aj bod E. Aby 

sme pri realizácii verejného obstarávania položiek v investičnom pláne pre cesty druhej a tretej 

triedy, úrad zabezpečil aj dohľad zástupcov poslaneckých klubov.  



Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším do rozpravy prihláseným je pán poslanec Šíbl. Nech sa páči. 

Jaromír Šíbl 

Ďakujem. Chcel by som sa poďakovať kolektívu, ktorý pripravoval tento rozpočet, osobitne 

pánovi Vlčejovi za zaradenie osobitného programu číslo 5 Starostlivosť o krajinu, prírodné 

zdroje a územné plánovanie. Táto požiadavka bola vznášaná opakovane od začiatku čo sme 

tu, poslanci na župe, našim klubom aj mnou osobne a som rád, že sa konečne naplnila. Je to 

dôkazom aj pre mňa osobne, že vytrvalosť sa vypláca. Je to zmena, ktorá nestála alebo 

nebude stáť úrad zrejme ani euro, ale niekedy to nie je len o peniazoch, ale je to aj tom ukázať, 

že naozaj je to pre nás priorita a trošku zviditeľniť. Pokiaľ ide o obsahovú náplň tohoto 

programu číslo 5, chcel by som zdôrazniť, že tak, ako to máme teraz nastavené aj s financiami 

na realizáciu akčných plánov, ktoré pomôžu riešiť problémy, ktoré súvisia so zmenou klímy, 

súvisia s ochranou zdrojov pitnej vody a s ochranou lesov. Tak v kombinácii s už schváleným 

akčným plánom, naozaj to dáva reálnu šancu na to, že ak sa toto naplní v budúcom roku, tak 

táto župa sa môže stať lídrom v rámci krajov Slovenska aj v tejto oblasti životného prostredia 

a starostlivosti o krajinu. Takže ešte raz by som poďakoval aj kolektívu, ktorý pripravoval tento 

rozpočet, aj kolegom a kolegyniam z odboru stratégie za to, že v tejto oblasti ochrany lesov, 

ochrany vôd a ochrany krajiny, všetky naše doplňujúce návrhy boli zaradené aj do rozpočtu, 

aj do akčného plánu. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Pán poslanec ďakujem. Ubezpečujem vás aj za seba, že pôjdeme presne touto cestou ako 

úrad aj naďalej. Ďalším do rozpravy je prihlásený pán poslanec Pilinský.  

Peter Pilinský 

Ďakujem. V prvom rade ďakujem pani vicežupanke a predsedníčke dozornej rady za tento 

návrh tak, ako bolo prednesené. Ja si myslím, že to je správna cesta a určite nikto z nás 

poslancov s tým problém mať nebude. K samotnému rozpočtu, ja tento rozpočet 

Bratislavského samosprávneho kraja na roky 2020 a výhľadovo až do roku 2022 považujem 

za rozvojový, investičný, ktorý má zlepšiť život obyvateľov nášho regiónu tak, ako to je 

uvedené v tom materiále. Napriek tomu, že ten spomínaný výpadok nastal v priebehu roka, ja 

som rád, že odborní pracovníci a vedenie župy zostavilo rozpočet, ktorý je vyrovnaný. O to 

viac ma teší, že napriek teda, že sa pokračuje v tých investičných aktivitách, ktoré sú v mojom 

domovskom okrsku, to znamená v Rači a vo Vajnoroch. To znamená rekonštrukcia DSSky, 

ktorú sme tu aj dneska riešili, rekonštrukcie stredných škôl. A osobitne ma teda teší, že po tých 

dlhých rokoch sa pristúpilo aj k plánovanej rekonštrukcii obnovy Gymnázia Hubeného. Ja 

verím pán župan, že ako absolventi tejto školy spoločne tento projekt dotiahneme aj do konca. 

Ja myslím, že budúci rok bude skutočne prípravný na to, aby sa tak ako to je uvedené v tom 

výhľadovom investičnom pláne v roku 2021, skutočne mohlo začať s realizáciou zateplenia 

a opláštenia tejto budovy, ktorá skutočne v tých Krasňanoch už je jedna z posledných budov, 

ktorá je zvonku v takom stave v akom je. A ja si myslím, že nie len tá budova, ale aj 

pedagógovia a hlavne teda naše deti, žiaci si určite zaslúžia zlepšenie tohto komfortu. 

Ďakujem. 

 

 



Juraj Droba  

Ďakujem pán poslanec. Musím vás ubezpečiť, že sa budem starať ale o všetky školy rovnako, 

čiže bez ohľadu na to, či je to moja alma mater alebo není, tak budeme makať na tom, aby 

všetky školy v Bratislavskom kraji vyzerali lepšie. Ďalšia v rozprave je prihlásená pani 

poslankyňa Kisková, nech sa páči.  

Mária Kisková 

Ďakujem veľmi pekne. Ja by som chcela poďakovať, že napriek podmienkam, ktoré pri tvorbe 

rozpočtu boli, je ten rozpočet taký aký je a že je na školstvo vyčlenených viac prostriedkov, 

dokonca aj na sociálne veci je vyčlenených viac prostriedkov, ako to bolo v minulosti. Ja mám 

len poznámku k tomu čo tu bolo povedané a to k proporčnosti. Hlavne čo sa týka toho školstva, 

áno, prostriedky idú do školstva vo vyššej miere, ale ja sa obávam, že nie proporčne. To 

znamená, niektoré školy dostávajú prostriedkov stále viac a iné školy nedostávajú vôbec. Dva 

roky tu hovorím o škole v Bernolákove, ktorá prostriedky nedostáva napriek tomu, že je 

v katastrofálnom stave. A tu už len poznámka na koniec, dúfam, že sa to zmení a že tak ako 

pán Pomichal povedal, stále je cesta na zmenu rozpočtu a že v priebehu roka dôjde k tomu, 

že i táto škola, pretože sa jej zvýšil počet študentov, čo bolo podmienkou, dostane prostriedky 

na to, aby mohla lepšie fungovať. Čo sa týka uznesenia a bodu E, určite ho podporím 

a ďakujem všetkým, ktorí ho podporia. My sme tu boli zvolení na to, aby sme strážili 

a proporčne rozdeľovali finančné prostriedky a ak sme sa na minulom zastupiteľstve dozvedeli, 

že sa to takým spôsobom nedeje, je našou povinnosťou aby sme sa do procesu zapojili a aby 

sme tie prostriedky dokázali ako poslanci aj takýmto spôsobom kontrolovať. Takže dúfam, že 

nás čo najviac poslancov v tomto smere podporí. Inak veľká vďaka celému úradu, hlavne teda 

za školstvo, sociálne veci a čo sa týka dopravy, pravdaže nejde nám o to, aby do regionálnej 

dopravy išlo menej prostriedkov, práve naopak. My sme tu poslanci z regiónu v menšine, je 

nás 15, napriek tomu župa dáva 13 a pol milióna. Nám ide o to len o to, aby tie prostriedky boli 

využité tak, ako majú byť. Či investičné, alebo prostriedky na údržbu. Veľmi pekne ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším poslancom prihláseným do rozpravy je Juraj Jánošík. 

Juraj Jánošík 

Ďakujem pán predseda, ja v krátkosti. V prvom rade chcem poďakovať vedeniu župy za 

pripravený materiál, v druhom rade riaditeľom BSK a v treťom rade súhlasím s pánom 

Pomichalom a s pánom Říhom a v štvrtom rade podporím ten rozpočet v takom znení, v akom 

je. Ďakujem veľmi pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím teraz pána poslanca Pomichala, ďalší v poradí. 

István Pomichal 

Vážené zastupiteľstvo, ďakujem za vaše diskusné príspevky a podnety k tomuto rozpočtu. 

Chcel by som však upozorniť na jednu vec a faktickú vec. Tento materiál má 114 strán, je za 

ním kopu roboty, je tam naštýlované uznesenie a k uzneseniu ako takému neprišli v priebehu 

roka žiadne ďalšie doplnky, ďalšie pripomienky. Určite uznesenie príde, ktorý do tohto 

materiálu nepatrí. Ja by som podporil pána poslanca Vlačikyho. Súhlasím s tým, čo on 

povedal, ale treba vypracovať samostatný materiál k tejto téme, čo on povedal aj s uznesením 



samostatným, prerokovať v komisiách a schváliť. Toto je cesta a nie tento materiál dopĺňať 

ďalším materiálom, ktorý celý rok používame ako základný materiál pri čerpaní nákladov 

a dajme tam ďalšie uznesenie, ktoré rieši dielčiu nejakú úlohu a veľmi dôležitá. K tomu dajme 

samostatný materiál, vypracujme aj personálne to odsúhlasme, čo ako chceme urobiť s tými 

kontrolami a je to jasný materiál. Ale semka dáme jednu vetu, ktorá celý tento materiál dá do 

nejakej pozície, nie rozpočtovej. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalším prihláseným do rozpravy je pán poslanec Švaral. 

Peter Švaral 

Ide alebo nejde, ako ktorá, niektorá možno áno, niektorá nie. Kolegyne, kolegovia, ten 

prijímanie rozpočtu má to je nejaký proces, príprava, prijímanie. My sme v tom finále, v tom 

finále kde je naozaj už je čas poďakovať za tú robotu, ktorá bola urobená. Všetky pripomienky, 

ja verím, že rokovania boli tvrdé a každý sa snažil z toho rozpočtu vydolovať to, čo mohol. 

Možno tam nie všetci vidíme to, čo by sme tam chceli vidieť tak, ako by sme to tam chceli 

vidieť. Ale rozpočet má nejaké možnosti, župa má nejaké finančné možnosti, má nejaké 

povinnosti, kde proste tudy cesta nevede, urobiť sa musia, zafinancovať sa musia. Tie hlavné 

pôsobnosti, školstvo, sociálne veci, regionálne cesty, to sú tie hlavné balíky. Šak regionálne 

cesty doprava. Plus doprava ako verejná doprava, plus samozrejme župa zabezpečuje možno 

zjednodušene servis pre zbytok kraja aj pre samú seba pri strategickom rozvoji. Je to tam 

namiešané tak, ako keď sa varí polievka, aké suroviny mám, koľko veci mám, taká polievka je 

urobená. Veľmi si tu nepomôžeme, ak boli návrhy počas prípravy rozpočtu, že niekto potrebuje 

peniaze viacej, my čo robíme rozpočty na mestách, na obciach, tak vieme, že okej chceš 

viacej, tak ukáž odkiaľ tie peniaze vezmeš, lebo ako vždy musí byť zachovaná nejaká bilancia. 

Teraz už nie sme asi v štádiu, aby sme tu otvárali a rokovali a dohadzovali ako na trhu, že 

zober z tejto položky a z tejto strany a presuň tuna. Je to, bolo to viackrát povedané, živý 

dokument s ktorým sa robí a ktorý je. Verím, že pracovníci z úradu ho robili s najlepším 

vedomím a svedomím a nemyslím si, že by mali záujem na tom, aby ten kraj nefungoval, skôr 

naopak. Ďakujem za tú ich prácu a verím, že všetci ho podporíme tak, ako bol predložený.  

Juraj Droba 

Ďakujem pán poslanec. Faktická poznámka pán poslanec Pekár. 

Dušan Pekár 

Ďakujem za slovo pán predseda. Pôvodne som sa nechcel prihlásiť do diskusie, ale ja som 

nepostrehol, žeby niekto navrhoval niekde zobrať a niekde pridať. Čiže naozaj je to tak, že pri 

tých zmenách rozpočtu uvidíme aké bude aj reálne čerpanie rozpočtu a tam potom bude 

priestor na to, aby sme niektorým školám, ktorým je menej dané, ako teraz v tomto návrhu 

rozpočtu, aby sme im pridali. Len toľko, tento rozpočet podporím. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Posledným prihláseným do rozpravy je pán poslanec Drotován. 

Michal Drotován 

Ďakujem. Ja by som chcel poprosiť v rámci tých opráv, ktoré sú dané, vždy sa spomínajú tie 

väčšie opravy komunikácii, žeby sa nezabudlo aj na prístupové komunikácie k zariadeniam, 



župným školám a podobne, ktoré sú v správe a vo vlastníctve pozemkovo a podobne župy. 

Lebo na tie väčšinou, tie tak ostávajú, lebo to sú také malé priestory, to sú možno 400 metrov 

a podobné komunikácie, takže nie sú v tom veľkom investičnom balíku, takže aby sa na ne 

nezabúdalo, aby sa postupne nejako opravili. To sú není veľké rozpočtové položky, nikdy to 

tam ani nie je, môže to byť aj bežná údržba. Takže to by som poprosil. A čo sa týka teda toho 

návrhu, ktorý prečítal pán Vlačiky, niekedy keď tuna poslanci sa o ňom bavili, tak ja som ho 

videl tak ako teda aj pán župan povedal, úplne bezbolestná vec, ktorú keby moji poslanci 

chceli, tak nemám s tým problém, doplníme, vybavené. A vôbec nezasahuje na rozpočet. 

A som práveže veľmi rád, kebyže takto dostanem, že tým pádom rozpočet ako som predložil 

prejde bez problémov, bez žiadnych zmien a doplní sa tam tento bod. Takže ja by som to 

práveže videl ako najmenší problém. Takže nerozumiem úplne kolegom, keď vlastne majú 

zásadný problém s týmto bodom, ktorý. Ja by som to naozaj tak ako starosta bral, že som 

šťastný, že prejde mi rozpočet bez problémov, bez zmien, doplním to tam, vybavené. A je kľud 

v dome. Takže ja naozaj nerozumiem tomu. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Faktická poznámka, pani vicežupanka Ožvaldová, nech sa páči.  

Alžbeta Ožvaldová 

Absolútne s tebou súhlasím pán starosta, nehovoriac o tom, čo si spomínal, tam tie všetky 

príjazdové cesty tam k tým župným školám, opravy, tak to sú bežné výdavky, takže budeme 

si na to pamätať. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba  

Ďakujem. Záverečná reč, poprosím pána kolegu Vlčeja, nech sa páči.  

Marek Vlčej 

Ďakujem pekne. Ja by som najprv zareagoval na pána Dvorana, na jeho konkrétnu otázku 

ohľadom prenesených kompetencií. My to navrhujeme tak, že vychádzame zo skutočností 

tohto roku, k tomu pridáme to, čo sa plánuje, tých 10 percent a takto vlastne odhadneme ten 

rozpočet. Potom v roku, hneď na začiatku roku 2020 budú ministerské čísla z Ministerstva 

školstva a upravíme skutočnosť aj na strane príjmu aj na strane výdavku. A potom čo sa týka 

všetkých otázok z investičného plánu, tak trikrát ročne pripravujeme aktualizáciu investičného 

plánu, čiže tam tá diskusia je otvorená a možná, takže s tým by nemal byť problém so žiadnou 

položkou. To bola otázka napríklad na školu v Bernolákove, takže tam mohla by prísť diskusia 

aj o tomto. Ďakujem pekne. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Uzatváram diskusiu k rozpočtu. Mám pre vás ešte pred hlasovaním jednu 

informáciu. Tou je, že v rámci úradu sme dospeli k tomu, že vieme uvoľniť 20 tisíc eur na 

riešenie krízovej situácie v Prešovskom samosprávnom kraji, respektíve v meste Prešov. 

Vieme to urobiť ešte z tohtoročného rozpočtu. Chcem sa spýtať, že či je všeobecný súhlas na 

to, aby sme to urobili. Ďakujem, beriem to ako súhlas, čiže BSK bude prispievať Prešovu na 

sanáciu krízy dvadsiatimi tisícmi eur. Teraz by som chcel poprosiť návrhovú komisiu s tým, že 

ak môžem ako župan vstúpiť do toho, tak odporúčam prijať pozmeňujúci návrh bodu E pána 

poslanca Vlačikyho a prosím vás formulujte uznesenie v tomto zmysle. A ideme o ňom 

hlasovať. Nech sa páči.  



Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Tak predkladám na schválenie návrh uznesenia, 

alebo pozmeňovací návrh bod E žiada aby pri realizácii verejného obstarávania položiek 

v investičnom pláne pre cesty druhej a tretej triedy, zabezpečil Úrad BSK dohľad zástupcov 

poslaneckých klubov. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím hlasujte za predložené uznesenie teraz. 

Hlasovanie č. 26 

Ďakujem. Konštatujem že ZA bolo 43 poslancov, ZDRŽALI SA traja. Pozmeňovák prešiel. 

Prejdeme teraz k hlasovaniu o celom návrhu rozpočtu. Poprosím návrhovú komisiu 

o prednesenie uznesenia.  

Lucia Vidanová 

Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo doručené spolu 

s materiálom aj s pozmeňovacím, schváleným pozmeňovacím návrhom ako celok. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Dámy a páni teraz vyhlasujem najdôležitejšie hlasovanie tohto roka. Hlasujeme 

o rozpočte BSK ako celku. Poprosím, prezentujte sa a hlasujte teraz. 

Hlasovanie  č. 27 

Veľmi pekne ďakujem všetkým. Veľká vďaka kolegovi Marekovi Vlčejovi za mravenčiu prácu. 

V konečnom výsledku je to jeho maslo a jeho výsledok. Takže ďakujeme veľmi pekne. Ideme 

ďalej. 

Bod č. 23 

Ďalším bodom programu je Návrh plánu kontrolnej činnosti Útvaru hlavného kontrolóra BSK 

na prvý polrok 2020. Návrh máte pred sebou, poprosím pána hlavného kontrolóra Štefana 

Marušáka, aby nám materiál uviedol. 

Štefan Marušák 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení pani 

poslanci. Materiál prešiel komisiami, je oproti ostatným polrokom pomerne stručný, krátky. 

Vyskytujú sa tam, nachádzajú sa tam kontroly, ktoré musíme vykonať zo zákona a konkrétne 

síce plnenie úloh z uznesení, kontroly vybavovania sťažností a vypracovania stanoviska 

k záverečnému účtu za rok 2019. Ďalším bodom je kontrola hospodárenia s majetkom 

a finančnými prostriedkami BSK v akciovej spoločnosti Regionálne cesty a síce posledné 

znenie tohto bodu bolo, že tá kontrola má prebehnúť od roku 2012 do súčasnosti. Bolo prijaté 

uznesením číslo 201 z tohto roku. A z finančnej komisie prišla jedna pripomienka na doplnenie 

plánu a síce o kontrolu hospodárenia s verejnými prostriedkami zo štátneho rozpočtu na 

zabezpečenie financovania a realizácie, rekonštrukcie a modernizácie stavby, revitalizácia 

cesty 2/503 Senec-Viničné-Pezinok na základe zmluvy o poskytnutí prostriedkov štátneho 

rozpočtu medzi Slovenskou republikou zastúpenou Ministerstvom dopravy a výstavby 

Slovenskej republiky a Bratislavským samosprávnym krajom zo dňa 1. 10. 2018. Samozrejme, 

vždy hovorievam a pripomínam to aj teraz, že tento plán nie je tabu, že kedykoľvek môžete do 



tohto plánu vstúpiť na ktoromkoľvek zastupiteľstve, doplniť ho, zmeniť a tak ďalej. Len na 

poslednom stretnutí, pracovnom stretnutí predsedov politických klubov a komisií, sme riešili 

otázku trošku kolízie snáď uznesení s týmto navrhovaným uznesením, uznesenia číslo 

201 z roku 2019 a s tým, ktoré bolo v komisiách. My sme sa stretli aj s pánom Matúšom 

Šarayom, respektíve vymieňali sme si včera niekoľko mailov aj telefonátov a ja som preto 

rozhodol sa predložiť iný návrh uznesenia, samozrejme je možné o všetkom diskutovať stále 

a síce okrem tých kontrol, ktoré som menoval vrátane tej poslednej, v bode B, ten zostáva ako 

bol, ale bod C mení vo svojom uznesení 201 z roku 2019 8. 11. body B a C v nasledujúcom 

znení. Vypúšťa písmeno B doplniť správu o kontrole priamo v spoločnosti RCB Bratislava. 

S tým, že vlastne ako sme už viackrát hovorili, túto správu, ktorá je skončená na úrade BSK, 

nie je možné doplniť. Zákon o kontrole a audite nie je, v podstate neumožňuje dopĺňať túto 

kontrolu nejakou ďalšou alebo nejakými ďalšími dodatkami. Preto si myslím, že je čistejšie 

a právne čistejšie tento bod vypustiť a v podstate on je nahradený tou kontrolou číslo 4 v tom 

bode A. Ďalej číslo 6 sa označuje ako písmeno B a znie, do plánu kontrolnej činnosti na prvý 

polrok 2020 zaradiť komplexnú kontrolu hospodárenia s majetkom a finančnými prostriedkami, 

pardon, Bratislavského samosprávneho kraja v akciovej spoločnosti Regionálne cesty 

Bratislava a všetkých touto spoločnosťou dodaných služieb od roku 2016 do súčasnosti. Preto 

tam hore, ak teda dúfam, že máte tento návrh uznesenia, sme dali presne, že od roku 2016  do 

8. 11. 2019. Práve z tohto dôvodu. Ale samozrejme, toto nechávam vám na zváženie a ako, 

čo prijmete, tak to v tom pláne samozrejme bude. Toľko z mojej strany. Ďakujem pekne.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram diskusiu k tomuto bodu programu, nech sa páči. Nehlási sa, hlási sa 

s faktickou poznámkou na pána hlavného kontrolóra, dobre tomu rozumiem? A nech sa páči, 

pán poslanec Bajan.  

Vladimír Bajan 

Aby nám bolo jasné, čiže schvaľujeme jednak plán práce a v tom návrh na príslušnú zmenu 

uznesenia 201, aby sme tomu rozumeli, dobre. 

Juraj Droba 

Ďakujem, pán poslanec Vlačiky. Po ňom bude hovoriť pán Matúš Šaray. 

Martin Vlačiky 

Ďakujem. Ja sa chcem len opýtať, že keď sa to takto tam zmenilo, vlastne, že budeme 

kontrolovať hospodárenie s finančnými prostriedkami, nakladanie s majetkom za roky 

2016  do  8. 11. 2019 na akciovej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava, nemám s tým vôbec 

žiadny problém, vítam to. Len v podstate tú kontrolu, ktorú sme mali na úrade, tak tá bola za 

roky 17 a 18, takže ten devätnásty rok nemáme vlastne s čím porovnať tým pádom, že či by 

sme to tam nedoplnili nejakým spôsobom. Ale tú kontrolu teda, aby sme mali to spárované, 

lebo bola tá kontrola na úrade za roky 16 až, nie 17 a 18 a teraz ideme kontrolovať RCB-čku 

aj za rok 19. Ale za rok 19 nemáme tu kontrolu na úrade a v podstate ani za ten rok 16, že či 

to nevadí nejakým spôsobom. Lebo bolo by fajn, keby sme to mali spárované z obidvoch strán. 

Ďakujem.  

Juraj Droba  

Ďakujem. Dám slovo pánovi Šarayovi, nech sa páči. 



Matúš Šaray 

Ďakujem veľmi pekne. Pani poslankyne, páni poslanci, áno budem reagovať na stredajšie 

sedenie predsedov poslaneckých klubov a komisií, pretože tam o tom prebehla diskusia. 

Vymenili sme si nejakých pár mailov, ja z tých, z toho, z mojej právnej stránky si dovolím 

zacitovať z toho stanoviska, pretože osobne, môj názor je, že sa mi nie celkom páči takáto 

zmena. Aj poviem prečo. Dovolím si odcitovať len z tej správy. Pozdravujem ťa pán hlavný 

kontrolór, v prílohe zasielam upravený návrh. Z diskusie 8. 11. vzišlo uznesenie, ktoré bolo 

výsledkom niekoľkohodinovej rozpravy a bol to výstup, ktorý chceli poslanci ako svoju reakciu 

na uvedenú správu, tak tá ktorá bola predložená správa o kontrole. Preto som zásadne proti 

tomu, aby sa vypúšťala celá časť bodu B uznesenia, nakoľko má v tejto podobe svoje 

opodstatnenie, ktoré odzrkadľuje túto dlhú diskusiu. Poslanci vyjadrili svoj jednoznačný názor, 

že chcú mať kontrolu vo vzťahu k RCB kompletnú a teda v úvodzovkách doplniť, to slovo 

doplniť sme si to vysvetľovali už trikrát, už vykonanú kontrolu, ktorá bola na úrade BSK 

o ďalšiu, takzvanú krížovú kontrolu priamo v RCB-čke. To bol zámer, to bola filozofia. 

Akceptovať sa dá zmena rozsahu z roku 2012 až 16, čo bolo opakovane vysvetlené z hľadiska 

uchovávania dokladov. Nevidím žiaden problém v tom, aby formulácia z bodu C uznesenia 

201 je iná ako v súčasnosti navrhnuté uznesenie, ktorým sa schvaľuje plán kontrolnej činnosti. 

Ten to len precizuje, cizeluje. Osobne som po včerajšom rokovaní komunikoval aj s pani 

vicežupankou ohľadom rozsahu tej kontroly, keď navrhla práve roky 16-18, to je to, čo hovorí 

pán poslanec Vlačiky, aby tam bola tá krížová kontrola, ktoré už korešpondujú s vykonanou 

kontrolou a teda návrh je možné, ak by sme chceli ďalší rozsah dať do druhého polroku alebo 

do ďalších kontrol. To znamená ešte raz keď to zhrnieme, tá dvestojednotka si myslím, že 

naozaj presne odzrkadlila to, aká tu tá diskusia bola a bola naozaj veľmi dlhá, veľmi, veľmi 

dopodrobna sme išli. To znamená, nepopierajme teraz to, na čom ste sa tu vtedy zhodli 

a vyšperkujme len ten návrh toho plánu kontrolnej činnosti. To znamená tam áno, nie je 

problém, 16 až 18, lebo taký bol návrh a tak ho ja mám poznačený aj na kluboch. To znamená, 

tu je návrh že až do 8. 11. 2019. Nie, na kluboch padlo 16-18 zo strany pani pani vicežupanky 

a následne potom by sa môj predložený návrh, ktorý bol, že v tom bode C, ktorý chce teda 

pán kontrolór úplne zmeniť a preformulovať, že by sa len číslovka 2012, to znamená to bol ten 

začiatok kontroly, ktorý ak sa pamätáte navrhla pani vicežupanka Pätoprstá, zmenil na rok 

16. To znamená, mali by sme presne tak ako to bolo, kontrola bude od šestnásteho, teraz 

poverujete kontrolóra v pláne na prvý polrok urobiť kontrolu 16 až 18. Takýto by bol záver 

a korešpondovalo by to s tou celou filozofiou, celou tou diskusiou. Toto bol môj návrh 

a pripomienka vo vzťahu k hlavnému kontrolórovi, to čo sme si včera komunikovali. Takže je 

teraz na vás, či vám toto dáva zmysel a či je to kontinuita toho, čo sme sa tu bavili na 

predchádzajúcich zastupiteľstvách. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram teda rozpravu ďalej, pán poslanec Vlačiky, nech sa páči.  

Martin Vlačiky 

Ja by som to nechal akože do súčasnosti na obidvoch stranách, teda do roku 2019, od roku 

16 do roku, do 8. 11. 2019. A na obidvoch stranách, na úrade aj na RCB-čke. Hotovo.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Slovo má Matúš Šaray. 



Matúš Šaray 

My sme sa tu bavili aj s pánom predsedom teraz presne o tom, že procesne, aby sme to nešli 

teraz po každej z tej veci kúskovať. Moja otázka, alebo prosba na pána kontrolóra, či si nevie 

tento návrh, ktorý sme si my odkomunikovali, osvojiť autoremedúrou, aby nám to nadväzovalo 

jedno na druhé. Ďakujem. 

Juraj Droba 

S faktickou pán poslanec Bajan, bude nasledovať s faktickou pani poslankyňa Hudáková.  

Vladimír Bajan 

Ďakujem pekne. Nechcem nejak skracovať tú diskusiu, ale nejak sa začínam v tých doplnkoch 

strácať toho uznesenia. Podľa mňa nič by sa nestalo, keby ste naozaj prišli s tým, že rušíme 

dvestojedničku alebo teda tú časť a kľudne to môžme urobiť v januári, lebo neverím tomu, že 

sa pôjde v januári do tej kontroly. Čiže pripraviť to naozaj na stôl tak, aby sme mali komfortný, 

pri tom hlasovaní, aby vedeli čo je Ačko, Béčko, Céčko, jednoducho, nenaháňajme sa s týmto, 

nič nestratíme, lebo vieme čo chceme. To, čo si Matúš povedal, myslím, že kluby súhlasia. 

Len to treba takto dať na papier, aby sme tu neboli dve hodiny sa presviedčali a potom 

schválime zas nejakú vec, ku ktorej sa budeme musieť vrátiť.  

Juraj Droba 

Ďakujem, pani poslankyňa Hudáková. 

Mária Hudáková 

No, toto sme dlhšie rozoberali na rade, ja by som podporila tak, ako to má teraz pripravené 

pán kontrolór, alebo teda úrad ako to pripravil. Už to teraz nerozoberajme, pretože sme to 

rozoberali dlho na rade. Na tomto sme sa zhodli a už nič na tom prosím vás nemeňme. Lebo 

sa tu zamotáme. 

Juraj Droba  

Ďakujem, ďalším v poradí do rozpravy je pán poslanec Pomichal. 

István Pomichal 

Vážené zastupiteľstvo, vypočuli sme názor pána riaditeľa, pána Šaraya. Presne zadefinoval 

ako to má byť a na čom sme sa dohodli v stredu. Ten jeho názor je taký, ako sme ho dohodli. 

Nevidím tam iný názor. A tá kontrola není ako doplnenie už uzavretej kontroly. Je to nová 

kontrola. Nikto nechce tu uzavretú kontrolu už riešiť a doplnenie sa myslí slovom, že nová 

kontrola dá nový výstup. Ale není to tak brané, že existujúcu kontrolu dopĺňa. Takže ten názor, 

čo pán Šaray právne odprezentoval, podľa mňa je správny.  

Juraj Droba 

Ďakujem, faktická pán poslanec Pekár.  

Dušan Pekár 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Zasa tu je taká nejednoznačnosť. Keď sme si 

raz schválili o deviatej, tak podľa mňa by to malo byť o deviatej. Tak právnici asi by to tak mali 

rešpektovať. Ďalej doplnenie, nerobme si tu výklad slova doplnenie, že to nie je vlastne 



doplnenie, ale nová kontrola. Ja si myslím, ak som dobre pochopil aj pána poslanca Bajana, 

nevytvárajme tu zbytočné zmätky a hlasujme buď o tých dvoch návrhoch, ak teda sú dva 

návrhy alebo potom o predloženom návrhu, ktorý sme dostali upravený aj mailom a hlasujme 

o tom. Lebo naozaj tu bude zmätok. Nechajme to do 2019, tak ako povedal pán poslanec 

Vlačiky, lebo tu vytvárame znova zmätok. Ja si myslím, že sme sa nedohodli na tom stretnutí, 

zostalo to otvorené s tým, že pán kontrolór s riaditeľom právneho odboru to vicezelujú. Pán 

kontrolór predložil návrh a poďme o ňom hlasovať. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem, ešte s faktickou pán poslanec Vlačiky a potom prídeme s návrhom, ako by to mohlo 

prebehnúť procedurálne.  

Martin Vlačiky 

Ďakujem. Ja teda sa prikláňam k tomu názoru, že poďme hlasovať o tom, čo je predložené. 

Akože, tým nič nepokazíme. Ďakujem pekne, poďme hlasovať o tom, čo je predložené. 

Juraj Droba 

Ďakujem, dám slovo ešte pánovi hlavnému kontrolórovi, nech sa páči.  

Štefan Marušák 

Ďakujem pekne vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení pani poslanci. Ja 

som vychádzal len z toho, že v podstate ak nič nezmeníme, tak zostane stále v platnosti jednak 

nevykonateľné uznesenie alebo respektíve bod toho uznesenia 201 a jednak stále zostane 

v platnosti ten ďalší bod C, kde sa hovorí o rokoch až dokonca 2014 až do súčasnosti. Ale 

samozrejme všetko závisí od vás. Ako som povedal, plán nie je tabu, vždy ho môžete zmeniť 

a môžete doň vstúpiť. Ďakujem. 

Juraj Droba  

Dobre, ďakujem. Uzatváram diskusiu, odovzdávam slovo návrhovej komisii. 

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne. Ja predkladám, návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie, 

ktoré bolo doručované, doručené, aktualizované včera večer s doplnením. Predkladám, 

predkladáme na hlasovanie uznesenie tak, ako bolo včera večer doručené. Nie, len to jedno, 

čo sme včera dostali na mail. S tým bodom C. Len tam sa, dobre, tak keď ma chcete počuť, 

nech sa páči. Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu 

po A schvaľuje plán kontrolnej činnosti na prvý polrok 2020 v štruktúre, kontrola plnenia úloh 

z uznesení Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja za rok 2019 na Úrade BSK, 

kontrola vybavovania sťažností a petícii na Úrade BSK za rok 2019, vypracovanie stanoviska 

hlavného kontrolóra k záverečnému účtu BSK za rok 2019, kontrola hospodárenia 

s finančnými prostriedkami a nakladania s majetkom za roky 2016 do 8. 11. 2019 na akciovej 

spoločnosti Regionálne cesty Bratislava. Kontrola hospodárenia s verejnými prostriedkami 

poskytnutými zo štátneho rozpočtu na zabezpečenie financovania a realizácie, rekonštrukcie 

a modernizácie stavby realizácia cesty 2/503 Senec-Viničné-Pezinok na základe zmluvy 

o poskytnutí prostriedkov štátneho rozpočtu medzi Slovenskou republikou zastúpenou 

Ministerstvom dopravy Slovenskej republiky so sídlom na Námestí slobody 6 v Bratislave 

a Bratislavským samosprávnym krajom so sídlom na Sabinovskej 16 v Bratislave zo dňa 



1. 10. 2018. Po B splnomocňuje hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja 

určovať výkon kontroly v konkrétnych subjektoch podľa tematického zamerania a požiadaviek 

Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja. A po C mení vo svojom uznesení číslo 

201/2019 zo dňa 8. 11. 2019 body B a C v nasledujúcom znení. Vypúšťa písmeno B, doplniť 

správu o kontrole priamo v spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a. s.. Doterajšie písmeno 

C sa označuje ako písmeno B a znie, do plánu kontrolnej činnosti na prvý polrok 2020 zaradiť 

komplexnú kontrolu hospodárenia s majetkom a finančnými prostriedkami Bratislavského 

samosprávneho kraja v akciovej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava a všetkých touto 

spoločnosťou dodaných služieb od roku 2016 do súčasnosti.  

Juraj Droba  

Ďakujem za prednesenie uznesenia a teraz vás prosím, aby ste sa prezentovali a hlasovali. 

Hlasovanie č. 28 

Ďakujem. Konštatujem, že ZA hlasovalo 42 poslancov, PROTI nebol nikto, ZDRŽAL SA  jeden 

poslanec. Uznesenie bolo prijaté v jeho predkladanom znení. Ukončujem bod číslo 

23 a prechádzame k bodu číslo 24.  

Bod č. 24 

Tým je voľba hlavného kontrolóra BSK podľa paragrafu 11 odsek 2 písmena L v spojitosti 

s paragrafom 19 zákona číslo 302/2001 o samosprávnych krajoch. Zastupiteľstvo BSK volí 

a odvoláva hlavného kontrolóra na 6 rokov a určuje jeho odmenu. Šesťročné funkčné obdobie 

súčasného hlavného kontrolóra BSK končí 17. januára 2020. V súlade s vyššie citovanými 

ustanoveniami vyhlásilo Zastupiteľstvo BSK 20. septembra 2019 uznesením číslo 

172/2019  voľbu hlavného kontrolóra na 13. decembra v priestoroch úradu Bratislavského 

samosprávneho kraja. V stanovenej lehote podalo svoje prihlášky 5 kandidátov. Určená 

komisia na posúdenie splnenia formalít doručených prihlášok skonštatovala, že nasledujúci 

traja uchádzači doručili všetky požadované dokumenty v stanovenej forme. Prvým je pán 

JUDr. Milan Galanda, druhým je pán inžinier Štefan Marušák a tretím je pán inžinier Milan 

Slezák. Zostávajúci dvaja kandidáti, ktorí zaslali prihlášku, pán magister Ján Komara a pani 

inžinierka Iveta Rybanská, oznámili tento týždeň Úradu BSK, že sa nebudú uchádzať 

o pozíciu. Úrad BSK po sfunkčnení elektronického systému na strane Generálnej prokuratúry 

získal výpisy z registra trestov v súlade s ktorými kandidáti spĺňajú podmienku bezúhonnosti. 

V zmysle článku 10, bod 10 a 11 rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK sa tajne hlasuje 

spravidla pri personálnych návrhoch a vždy ak o tom rozhodne zastupiteľstvo nadpolovičnou 

väčšinou prítomných poslancov. Tajné hlasovanie riadi päťčlenná volebná komisia, 

zastupiteľstvo ju zvolí pred vykonaním hlasovania. Volebná komisia si určí svojho predsedu, 

ak nedôjde k dohode, určí sa predseda žrebom. Na tajné hlasovanie sa použijú hlasovacie 

lístky, ktoré vydajú členovia volebnej komisie poslancom. Na priebeh hlasovania dozerajú 

členovia volebnej komisie, ktorí spočítajú hlasy a vyhotovia zápisnicu o výsledku tajného 

hlasovania. Predseda volebnej komisie oznámi počet vydaných hlasovacích lístkov, zároveň 

vyhlási výsledok hlasovania. Zápisnica o výsledku tajného hlasovania, alebo o výsledku voľby, 

bude súčasťou zápisnice z dnešného rokovania. Podľa paragrafu 19 odsek 3 zákona 

o samosprávnych krajoch na zvolenie hlavného kontrolóra v prvom kole je potrebný súhlas 

nadpolovičnej väčšiny všetkých poslancov zastupiteľstva, to znamená 26. Ak ani jeden 

z kandidátov takúto väčšinu nezíska, ešte na tej istej schôdzi zastupiteľstvo vykoná druhé kolo 

volieb, do ktorého postupujú dvaja kandidáti, ktorí získali v prvom kole najväčší počet hlasov. 



V prípade rovnosti hlasov postupujú do druhého kola volieb všetci kandidáti s najväčším 

počtom hlasov a v druhom kole volieb je zvolený ten kandidát, ktorý získa najväčší počet 

platných hlasov. Pri rovnosti hlasov v druhom kole voľby sa rozhoduje žrebom. Pristúpme teda 

ku krokom, ktoré budú smerovať k zvoleniu hlavného kontrolóra BSK na ďalších 6 rokov. 

V prvom rade poprosím aby sme hlasovali o tajnej voľbe, poprosím aby ste sa prezentovali 

a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 29 

Ďakujem. ZA hlasovalo 38 poslancov, nikto sa NEZDRŽAL, nikto nebol PROTI. Takže podľa 

rokovacieho poriadku riadi tajné hlasovanie päťčlenná volebná komisia.  

Juraj Droba 

Druhé hlasovanie bude o zložení volebnej komisie. Zposlaneckých klubov máme tieto 

nominácie. Pani poslankyňa Oráčová, pán poslanec Buocik, pán poslanec Vlačiky, pán 

poslanec Zaťovič a pán poslanec Pomichal. Má niekto nejaký iný návrh? Neevidujem žiadny 

iný návrh, takže poprosím, aby sme sa prezentovali a hlasovali o návrhu zloženie päťčlennej 

volebnej komisie. Ďakujem. 

Hlasovanie č. 30 

ZA hlasovalo 38 poslancov, PROTI ani nikto iný sa NEZDRŽAL. Konštatujem, že volebná 

komisia bude pozostávať z nasledovných poslancov. Pani poslankyňa Oráčová, páni poslanci 

Buocik, Vlačiky, Zaťovič, Pomichal. Teraz by som poprosil kandidátov na hlavného kontrolóra 

BSK, aby sa nám po jednom predstavili. Tak, ako sme si schválili v septembri pri hlasovaní 

voľby hlavného kontrolóra, každý kandidát dostane priestor 5 minút na predstavenie sa. 

Zároveň by som po každom kandidátovi rád poskytol priestor poslancom na ich otázky smerom 

k jednotlivým kandidátom a na záver po predstavení posledného kandidáta a zodpovedaní 

otázok, môžme ešte v spoločnej rozprave vyjadriť svoj názor, ak by bol záujem. Hlasovať na 

vystúpení kandidátov nedávam z dôvodu ako som spomínal vyššie. Uznesenie o vyhlásení 

voľby v septembri bolo prijaté s tým, že každému kandidátovi bude v deň voľby poskytnutý 

päťminútový priestor na prezentáciu svojej kandidatúry. Začneme podľa abecedy, preto by 

som rád teraz poprosil pána Milana Galandu, aby sa prišiel odprezentovať. 

Milan Galanda 

Ďakujem za slovo. Vážený pán predseda, milé poslankyne, ctení poslanci, som rád, že môžem 

medzi vami vystúpiť a budem sa snažiť byť maximálne stručný. Na úvod mi ale nedá, aby som 

pánovi županovi a slovenskej delegácii nezagratuloval k tomu dobrému výsledku v Rade 

Európy a k stanovisku k metropolitným regiónom. Čo sa týka môjho predstavenia, k dispozícii 

ste dostali jednak môj životopis aj nejaké ďalšie podklady. Ak ste mali záujem o mne niečo 

zistiť, myslím, že toho dosť je na internete. Zjednoduším to, som vyštudovaný právnik. Vyše 

30 rokov sa živím tým, čo som vyštudoval. Polku svojho života som strávil na voľnej nohe ako 

komerčný právnik a ako advokát. Druhú časť väčšinou tým, že som robil pre verejnú správu, 

pre magistrát, pre Úrad vlády, pre okresný úrad. Ale v zásade tvrdím jednu vec, že moja 

srdcovka je samospráva a to tak územná alebo stavovská. Teda okrem územnej samosprávy 

sú to aj advokátska komora. Ponúkam teda svoje viac ako 30 ročné skúsenosti, ponúkam aj 

kontakty, vzťahy, ktoré som nadobudol. A v prípade, že mi dáte dôveru, rád by som využil 

napríklad moje vzťahy s Najvyšším kontrolným úradom, s Úradom vlády, Ministerstvom vnútra, 

Ministerstvom financií, aby to, čo oni robia pri kontrolnej činnosti metodiky a podobne, sme 



vedeli využiť aj pri činnosti Útvaru hlavného kontrolóra na Bratislavskom samosprávnom kraji. 

Mal som možnosť poznať aj nebohého Jarka Števove, ktorý bol prvý kontrolór tu na na BSK. 

Celkom dobre sa poznám aj s pánom Marušákom, tak si myslím, že robia tu dobrú robotu 

a útvar je funkčný a dobrý. Ďakujem, ak máte otázky a budem vedieť odpovedať, rád 

odpoviem.  

Juraj Droba 

Ďakujem pekne. Otváram priestor na otázky na pána Milana Galandu. Pani vicežupanka 

Pätoprstá, nech sa páči.  

Elena Pätoprstá 

Pán Galanda, ja vás poznám ako jedného z autorov zákona o informáciách, aj keď som bola 

aktivistka veľmi často ste mi radil vo veciach legislatívy, nemusel ste. Takže ja mám k vám 

veľkú dôveru. Ale chcem sa vás spýtať, chcem sa vás spýtať aj na nejakú takú pre mňa len 

zaujímavú informáciu, že keď sa robil zákon o informáciách, to bola vôľa koho, to bola vôľa 

vtedy ako keby občianskeho sektoru? 

Milan Galanda  

Nepovažujem sa za autora, dokonca ani spoluautora. Ono pravda je taká, že ten zákon bol 

pôvodne pripravovaný ako vládny návrh zákona. Ministerstvo vnútra pripravilo pôvodnú verziu, 

ale následne sa toho potom chopili poslanci, vznikli dve pracovné verzie. Jednu vypracoval 

Ján Langoš a tím okolo neho, druhú poslanec Ivan Šimko a na základe toho až potom bol 

urobený ten výsledný návrh, ktorý následne potom bol aj v Národnej rade schválený a potom 

publikovaný ako dvestojednotka. Ja som potom sa venoval tomu, že asi jeden a pol roka som 

trošku prezentoval niektoré aplikačné praxe a podobné veci. Ale určite som sa nikdy 

nepovažoval za autora, ani spoluautora, aj keď nejakú publikáciu sme o tom napísali spolu 

s pár ľuďmi a tá bola k dispozícii, potom poskytnutá všetkým úradom miestnej štátnej správy 

a všetkým samosprávnym úradom.  

Juraj Droba  

Ďakujem veľmi pekne. S ďalšou otázkou pán poslanec Vlačiky. 

Martin Vlačiky 

Ďakujem pekne za slovo. Ja som sa vo vašom životopise dočítal, že v rokoch 2015 až 2018 ste 

pôsobili ako poradca primátora Nesrovnala, tak by ma zaujímalo, že v akých oboroch ste mu 

radili. Ďakujem.  

Milan Galanda 

Pán primátor Nesrovnal ma oslovil a požiadal ma, aby som robil jeho poradcu. Na základe 

toho potom sme si dohodli aj ten rozsah činnosti. Moja agenda bola primárne zameraná na to, 

že hlavné mesto Bratislava je v Únií miest, je v K8-čke a v ZMOSe, tak to bola hlavná agenda 

a následne potom, aj keďže bohužiaľ v roku 2015 zomrel Marián Minarovič a pán Nesrovnal 

bol aj prezident Únie miest, tak som bol požiadaný, aby som prebral funkciu generálneho 

sekretára Únie miest. Popritom som mu radil samozrejme v ďalších veciach, ako všeobecne 

v legislatíve. Podarilo sa nám presadiť napríklad návrh zákona o poplatku za miestny rozvoj 

v Národnej rade, za pomoci dvoch ďalších poslancov, primátorov krajských miest, pánov 

Chomu a Rašiho.  



Juraj Droba 

Ďakujem. Neevidujem žiadne ďalšie otázky. Pán Galanda veľmi pekne ďakujeme za 

prezentáciu. Ďakujeme za pochvalu. Gro toho úspechu patrí nášmu odboru stratégiu a našim 

dvom kolegom v Bruseli, ktorí na tom makali a takisto ich nadriadeným tuna z Bratislavy. 

Ďakujem. Ďalším, podľa poradia abecedy je pán inžinier Štefan Marušák. Nech sa páči.  

Štefan Marušák  

Ďakujem za slovo vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, milí 

hostia. Áno, som spomedzi kandidátov najstarší. Ale ako sa uvádza v jednej z marketingových 

a manažérskych príručiek, starý kôň síce ťahá pomalšie, ale do cieľa príde aj poslepiačky. 

Pred sebou máte môj profesijný životopis a keďže poznáte mňa aj moju prácu, niektorí z vás 

dokonca už dvanásť rokov. Môj časový limit využijem na iné detaily z mojej práce. V životopise 

nájdete, teda nenájdete informáciu o mojej príslušnosti k žiadnej strane. Nijaká nebola, takže 

som zo žiadnej ani nemusel vystupovať. Po mojom nástupe do funkcie hlavného kontrolóra, 

som si stanovil tri oblasti. A síce vzdelávanie kontrolórov, prevencia a perspektíva kontroly. 

Teraz by som v podstate chcel urobiť odpočet tohto môjho takého predsavzatia a plánu. 

O vzdelávanie kontrolórov útvaru sa starám pravidelne. Prakticky všetci absolvovali 

vzdelávanie, ktoré robí Ministerstvo financií Slovenskej republiky pre auditorov a kontrolórov. 

A pravidelne moji kolegovia absolvujú aj vzdelávanie k novelám zákonov, ktoré potrebujeme 

na výkon kontroly. Pokiaľ ide o prevenciu, najmä mám na mysli najmä to, aby sa nevyskytovali 

časté porušenia a zbytočne časté porušenia, ktoré zisťujeme počas našich kontrol. Preto som 

napríklad okrem iného po nadobudnutí účinnosti zákona o kontrole a audite usporiadal 

vzdelávanie alebo seminár pre riaditeľov všetkých organizácii v našej zriaďovateľskej 

pôsobnosti a pre ich ekonomických zamestnancov. Pokiaľ ide o perspektívu kontroly, podarilo 

sa mi dobudovať útvar tak, aby mal desať kontrolórov, z ktorých už možno vytvoriť päť 

kontrolných skupín. Keďže zo zákona zodpovedám za útvar, vždy som doň vyberal odborníkov 

s praxou vo finančnej kontrole a v účtovníctve. Preto u nás nájdete kolegov z NKÚ, z bývalej 

správy finančnej kontroly, ale aj z ústredných orgánov štátnej správy a daňových orgánov. Ak 

mi dáte vážené pani poslankyne a páni poslanci dôveru v budovaní vysoko odborného 

a apolitického tímu, budem pokračovať aj naďalej. Ako som už spomenul, podarilo sa nám 

v rozpočte prekročiť takú imaginárnu líniu 200 miliónov euro, takže je to obrovský objem 

financií, ktorý naozaj treba kontrolovať s veľkou odbornou zdatnosťou, kompetenciou, 

skúsenosťou a praxou. Ako mi pred rokmi povedala moja rakúska kolegyňa, riaditeľka 

dolnorakúskeho krajinského účtovného dvora doktorka Goldeband, našim politikom 

pripomínam, že kontrola je nevyhnutná aj pre nich aby im chránila financie i chrbát, ale aj preto, 

aby ich vlastné kauzy a prešľapy nedobehli, pretože verte, že tie vás skôr či neskôr vždy 

dobehnú. Koniec citátu. A o pravdivosti týchto slov sa denne presviedčame vlastne aj u nás. 

Keď som spomenul spoluprácu s Rakúskom, musím podčiarknuť, že trvá už celých 12 rokov. 

Začala okamžite ako som nastúpil do funkcie hlavného kontrolóra. Veľmi úzke kontakty 

kontrolórov najmä z Dolného Rakúska, Burgenlandu a Viedne, ale postupne aj z ďalších 

spolkových krajín, sa dnes už viac prehĺbili. Dnes vieme o fungovaní ich regionálnych 

kontrolných orgánov veľa. Stále výrazne pociťujeme roky totality, ktorá sa dodnes podpisuje 

pod to, že v nezávislosti naša regionálna kontrola oproti rakúskej zaostáva minimálne o jeden 

level. Pritom máme na čom budovať, pretože kontrolný systém u nás má, tak ako v Rakúsku, 

základy v dvornej účtovnej komore, ktorú pred takmer dvestošesťdesiatimi rokmi zriadila Mária 

Terézia. Aby sme toto naše zaostávanie odstránili, ešte viac sme zintenzívnili medzinárodnú 

spoluprácu. V tomto roku sa združenie hlavných kontrolórov všetkých ôsmich VÚC-iek, čiže 



HK8, ktorého som aj ja členom, aj vďaka mojim kontaktom stalo členom, pozorovateľom 

EURORAI, čo je organizácia združujúca regionálne kontrolné orgány z celej Európy.  

Juraj Droba  

Poprosím, čas.  

Štefan Marušák 

Na desiatom kongrese EURORAI v Rakúsku 17. a 18. októbra som predstavil náš kraj, ale aj 

naše združenie. To je zhruba všetko, ďakujem pekne za vašu pozornosť a verím vo vašu 

podporu.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Nech sa páči, otváram priestor na otázky. Neevidujem žiadne otázky, takže ďakujem 

veľmi pekne pánovi hlavnému kontrolórovi Marušákovi a pozývam tretieho kandidáta pána 

Milana Slezáka.  

Milan Slezák  

Dobrý deň, vážený pán predseda, vážené poslankyne, vážení poslanci, vážení prítomní. Moje 

meno je Milan Slezák, v súčasnej dobe pracujem na oddelení vnútorného auditu 

Bratislavského samosprávneho kraja. Vyštudovanú mám Vysokú školu ekonomickú, fakultu 

hospodárskej informatiky, odbor účtovníctvo a auditorstvo. Na úvod celého chcem povedať, 

že výkon kontroly je mi blízky, už 15 rokov aktívne pracoval som vo finančnej správe, na 

Najvyššom kontrolnom úrade, ako miestny kontrolór mestskej časti Bratislava-Devínska Nová 

Ves. V súčasnej dobe na oddelení vnútorného auditu, ako som spomínal. To znamená, že 

kontrolné postupy veľmi dobre poznám. Väčšina toho času bola strávená kontrolami 

v samospráve, na to bola moja činnosť zameraná. Svoju dnešnú prezentáciu výkonu funkcie 

hlavného kontrolóra by som chcel zahrnúť do troch bodov. Za prvé, dodržiavanie platnej 

legislatívy, za druhé spolupráca s Úradom BSK a za tretie metodická činnosť. Čo sa týka 

dodržiavania platnej legislatívy, to by som asi skrátil, tam budem vychádzať z tej skutočnosti, 

že všetci dobre poznáte predpisy hlavného kontrolóra, ja ich tiež veľmi dobre poznám, som 

povinný ich dodržiavať a som povinný zabezpečovať ich dodržiavanie. Pristúpim teda rovno 

k bodu 2, spolupráca s Úradom Bratislavského samosprávneho kraja, keďže veľmi dobre 

poznám činnosť hlavného kontrolóra, tak v podstate by som vytkol, upravil len tri body, na 

ktoré by som sa zameral v rozdielnosti od súčasného stavu. Za prvé už samostatný plán 

kontrolnej činnosti považujem za znak určitej spolupráce hlavného kontrolóra a zastupiteľstva 

a vedenia Bratislavského samosprávneho kraja ako takého. To znamená, že plán kontrolnej 

činnosti podľa môjho názoru, keď to je súčasť finančného riadenia, by mal vzniknúť 

v spolupráci s vami, poslancami, v spolupráci s vedením. Nie je to podľa môjho názoru 

narušenie žiadnej integrity ani suverenity hlavného kontrolóra. Hlavný kontrolór má svoju 

nezávislosť dokázať pri samotnom výkone kontroly. Druhý bod, v porovnaní so súčasným 

stavom, by som chcel zdokonaliť zameranie a efektívnosť. Som toho názoru, že kontroly typu 

auditu, to jest na nejakom kontrolnom subjekte celý rok a všetky oblasti nevedú nikam. Je to 

akási opakujúca sa činnosť. Skôr som za tematické kontroly, konkrétne na niečo zamerané. 

Tu dávam do pozornosti a chválim hlavného kontrolóra a je to typická ukážka toho, čo 

rozprávam, posledná kontrola ktorú vykonal, bola konkrétne zameraná, mala konkrétny zmysel 

a boli prijaté opatrenia na to, aby sa takáto činnosť už neopakovala. Posledný bod, aktualizácia 

kontrol. Nie som zástanca toho, že kontroly by sa mali vykonávať roky 15,16 s výnimkou 



takýchto zistení samozrejme, ako bolo v poslednej dobe dané. Podľa mňa riadiacej činnosti 

úradu pomôže taká kontrola, ktorá je aktuálna, venuje sa aktuálnej veci a jej výsledky možno 

aplikovať. Posledná metodická činnosť, viem, že hlavný kontrolór ako taký by nemal vydávať 

nejaké metodické usmernenia. Následne by kontroloval sám seba. Ide mi o to, že tá metodická 

činnosť by mala vychádzať z tej skutočnosti, že má možnosť v rámci odporúčaní dostatočným 

spôsobom kontrolovanému subjektu vysvetliť činnosť, ktorou sa má zaoberať a ako má 

postupovať. A myslím si, že naše zariadenia to potrebujú. A druhá je tá skutočnosť, že prijaté 

opatrenia by nemali byť nejakým určitým len formálnym aktom, ale mal by to byť akt, ktorý 

pomôže danú situáciu napraviť a tak ju realizovať. Na záver by som chcel všetkým poďakovať 

za pozornosť. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Otváram priestor na otázky na pána Slezáka, nech sa páči. Poslanec 

Drotován. 

Michal Drotován 

Ďakujem. Ja by som sa chcel opýtať, mňa zaujalo vo vašom životopise, že vlastne ste v roku 

2017, popritom ako ste na Bratislavskom samosprávnom kraji zamestnaný ako referent na 

oddelení vnútorného auditu. Začali ste byť aj kontrolór na mestskej časti Devínska Nová Ves. 

A chcel by som sa opýtať na aký to je úväzok, tu je že čiastočný, ale že koľko teda štvrtinový 

alebo aký typ a že ako teda ho vykonávate, pretože predpokladám, že na BSK máte plný 

úväzok, to znamená máte tu klasický pracovný pomer a to znamená, ako teda vykonávate túto 

kontrolu a teda ako si myslíte, že by ste mohli túto pracovnú pozíciu naďalej, myslím, že ju ani 

nebudete môcť v prípade zvolenia vykonávať, hej. 

Milan Slezák 

Na to odpoviem jednoducho. Na trvalý pracovný úväzok som na tomto úrade, tento úrad som 

neoklamal ani o jednu hodinu alebo nejaký iný časový priestor. Pracovný úväzok v Devínskej 

Novej Vsi mám štvrtinový a áno, v prípade že by som bol zvolený do tejto funkcie, tento 

problém zaniká, lebo nemôžem mať žiadny iný príjem z inej činnosti než z funkcie hlavného 

kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Nech sa páči, pani poslankyňa Hudáková.  

Mária Hudáková 

Po kontrole hlavného kontrolóra s nakladaním financií BSK vo vzťahu teda k RCB, som 

obdržala vyjadrenie Bratislavského samosprávneho kraja a keď som si ho teda prečítala, tak 

som bola v niektorých častiach naozaj zhrozená, pretože to vyjadrenie svedčí o tom, že veci 

na RCB neboli účtované správne, dokonca som presvedčená o tom, že sa tam stali aj trestné 

činy krátenia dane z príjmu jednoznačne. A bola som zvedavá, kto teda písal tento, to 

vyjadrenie za Bratislavský samosprávny kraj a bolo mi odpovedané, že ste to bol aj vy. Vy ste 

už niekoľko rokov auditorom na Bratislavskom samosprávnom kraji. Chcela by som sa vás 

opýtať, koľko auditov ste vykonali na oddelení dopravy vo vzťahu k fakturácii k Regionálnym 

cestám Bratislava. Predpokladám, že auditor, vnútorný kontrolór, teda vnútorný auditor sa 

zaoberá aj metodickými usmerneniami. A ako fungovali tieto veci na oddelení dopravy bolo 

jednoznačne metodicky nesprávne. Preto sa pýtam, prečo ste za tie roky na tieto nesprávnosti 



nedošli. A ako je možné, že tento stav, ktorý tam bol, tam dlhodobo je. Ja budem poukazovať 

aj na interpelácii na absolútnu poddimenzovanosť oddelenia dopravy. Nie je to len vo vzťahu 

v kontrolách, fakturácii, ale hlavne vo vzťahu k vyjadreniam, k rôznym konaniam, ktoré 

presahujú jedno volebné obdobie. A tieto vyjadrenia, ktoré častokrát nemali šancu na odbore 

dopravy písať naozaj kompetentne, možnože sa ani nevyjadrili, alebo zaslali len súhlas bez 

pripomienok, majú na celý región veľký ekonomický dopad. 

Juraj Droba 

Pani poslankyňa prosím formulovať otázku. Toto je priestor na otázky na kandidátov. Ďakujem. 

Mária Hudáková 

Dobre, takže chcem sa opýtať, koľko kontrol ste teda robili na útvare dopravy, s akým 

výsledkom, aké metodiky ste teda navrhli a ja osobne teda chápem to, že ste dlhodobo na 

Bratislavskom samosprávnom kraji a teraz by ste mal kontrolovať niečo, čo ste vy kontrolovali 

predtým, ako konflikt záujmov.  

Milan Slezák 

Na to odpoviem jednoducho. Všetky naše kontroly na oddelení vnútorného auditu sú 

vykonávané v zmysle zákona o finančnej kontrole. To znamená, že ich môžem realizovať len 

na základe poverenia predsedu a nikoho iného. Ja si sám nemôžem voliť kontrolu, sám sa 

nemôžem zúčastňovať na kontrole bez poverenia predsedu. To znamená, že som realizoval 

len tie kontroly, ku ktorým som bol poverený, či súčasným alebo prechádzajúcim predsedom. 

Áno, žiadne poverenie na kontrolu na oddelení dopravy som nedostal, preto som ju tam 

nevykonával. Čo sa týka konfliktu záujmov, takýmto pohľadom si myslím, že by sa hlavným 

kontrolórom v podstate nemohol stať skoro nikto, ani predchádzajúci kontrolór, ktorý tiež bude 

kontrolovať veci, ktoré kontroloval. Áno, možno ani ja, kontrolór, ktorý som veci kontroloval. 

Ešte raz, veci som kontroloval na základe poverení. Tieto som nenastavil, takže ja si nemyslím, 

ako nevidím tam skutočne konflikt záujmov. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Nech sa páči, priestor na ďalšie otázky. Nehovoríme o diskusii pani poslankyňa, čiže 

s faktickou už nie. Neevidujem žiadne ďalšie prihlášky do rozpravy, takže veľmi ďakujem 

pekne aj pánovi Slezákovi ako tretiemu v poradí, ktorý sa tu prezentoval. Po predstavení 

kandidátov teraz bude nasledovať zasadnutie volebnej komisie. Poprosím aby sa stretla, 

zvolila svojho predsedu a odobrala sa do miestnosti určenej pre prácu volebnej komisie. 

Ďakujem. Ostatných vás chcem poprosiť, zotrvajte ešte na svojich miestach. Viem, že dnes 

diskutujeme trošku dlhšie, ale dva mesiace budete mať pokoj. Členovia komisie keby boli takí 

dobrí a mohli sa sústrediť tuna vpredu pri stole. 

Juraj Droba 

Poprosím pána predsedu volebnej komisie alebo predsedníčku. Máme volebnú komisiu 

s predsedom. Takže volebná komisia si za svojho predsedu zvolila pána Istvána Pomichala, 

ktorému teraz odovzdávam slovo. Poprosím poslancov, aby si sadli na svoje miesta. Poprosím 

poslancov, poslankyne, aby si sadli na svoje miesta. Poprosím poslancov, poslankyne sadnúť 

si na svoje miesta. Poprosím o kľud v sále. Poprosím o kľud v sále. Ďakujem. Odovzdávam 

slovo novozvolenému predsedovi volebnej komisie, pánovi Pomichalovi. Nech sa páči.  

 



István Pomichal  

Vážené zastupiteľstvo, takže prvým krokom bude vydanie hlasovacích lístkov volebnou 

komisiou prítomným poslancom. Podpisom, aby ste sa podpísali na osobitnú prezenčnú listinu 

určenú pre túto voľbu. Na základe vášho podpisu vám bude vydaný jeden hlasovací lístok. 

Svojim podpisom tak zároveň potvrdzujete prevzatie hlasovacieho lístka. Tento krok 

uskutočníme tu vpredu, kde máte pánov poslancov, ktorí majú prezenčnú listinu pred sebou, 

pán Buocik a vedľa pán starosta. Tak, druhým krokom bude samotné hlasovanie, ktoré sa 

uskutoční takisto v tomto miestnosti. Máme tu pult postavený. Janka, pult? Ale kde? Takže 

pult bude tu postavený, kde stojím, tu je samostatný stôl. Tento pult sa upraví, bude tu záclona, 

za ktorou tu označíte hlasovací lístok. Poslanec označí hlasovací lístok zakrúžkovaním 

poradového čísla kandidáta, ktorému dáva svoj hlas. Ak odovzdáte hlasovací lístok, ktorý 

nijako neupravíte, len ho vložíte do obálky znamená, že ste pri hlasovaní sa zdržali. Akékoľvek 

iné zásahy do hlasovacieho lístka budú znamenať, že hlasovací lístok sa stáva neplatným. 

Označený hlasovací lístok vložený do obálky vhodíte do urny, ktorá bude umiestnená tu 

vpredu na viditeľnom mieste. Poprosím teraz spoluprácu všetkých členov volebnej komisie 

a prikročíme k odovzdaniu hlasovacích lístkov. Nech sa páči. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Vážené panie poslankyne, páni poslanci, zahajujem týmto voľbu hlavného 

kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja v súlade s usmerneniami, ktoré nám 

predniesol  pán predseda volebnej komisie. Ešte raz zrekapitulujem, že krúžkujete jedného 

kandidáta, konkrétne jeho číslo poradové. Ďakujem a nech sa páči, môžte začať voliť.  

Juraj Droba 

Poprosím o kľud v miestnosti, zaujmite svoje miesta. Ctené pani poslankyne, páni poslanci, 

poprosím o kľud v miestnosti, zaujmite svoje miesta. 

István Pomichal 

Vážené zastupiteľstvo, poprosím aby ste stíchli, chcem vám prečítať výsledky voľby hlavného 

kontrolóra. Prvé kolo. Takže, volebná komisia vydala 44 hlasovacích lístkov, odovzdaných 

bolo 44 hlasovacích lístkov, z toho 44 platných hlasovacích lístok. Neplatných bolo nula. Jeden 

z poslancov sa zdržalo hlasovania odovzdaním prázdneho hlasovacieho lístka. Predseda 

volebnej komisie uviedol nasledovné výsledky hlasovania. Prvý kandidát Galanda Milan JUDr., 

7 hlasov. Druhý kandidát Marušák Štefan, inžinier, 17 hlasov. 14 hlasov. Kandidát 

číslo 3,  Slezák Milan inžinier, 22 hlasov. Predseda volebnej komisie konštatoval, že v prvom 

kole voľby nezískal žiadny z kandidátov hlasy nadpolovičnej väčšiny všetkých hlasov 

zastupiteľstva, poslancov zastupiteľstva, pričom v zmysle paragrafu 19 A odstavec 3 zákona 

číslo 302 z roku 2001 Zbierky zákonov o samospráve vyšších územných celkov do druhého 

kola postupujú títo dvaja kandidáti s najvyšším počtom hlasov. Inžinier Slezák Milan, inžinier 

Marušák Štefan. Zápisnicu podpísali všetci piati členovia volebnej komisie. Teraz by som 

poprosil, otvárame druhé kolo. Podmienky v druhom kole sú obdobné ako boli v prvom kole, 

to znamená, prevezmete znovu oproti podpisu hlasovací lístok. Hlasovací lístok, ktorý 

poslanec prevzal v zástupe z pravej strany príde, označí takisto zakrúžkovaním buď číslo 

1 alebo buď číslo 2 a odovzdá do urny v obálke hlasovací lístok. Takisto hlasovací lístok 

neoznačený bude vyjadrovať zdržanie sa hlasovania. Sme pripravení, takže poprosím 

poslancov, aby prišli prevziať hlasovacie lístky do druhého kola.  



Juraj Droba 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, poprosím vás o návrat do rokovacej sály. 

Chcem vás upozorniť, že po vyhlásení výsledkov máme ešte dva body, ktoré treba prebrať. 

Cením si, že ostávate dnes dlhšie ako inokedy, ale budete mať svätý pokoj až do 28. februára, 

takže skúste ešte 15 minút vydržať. Dovoľte, aby som odovzdal slovo predsedovi volebnej 

komisie, ktorý nám oznámi výsledky voľby. Ďakujem. 

István Pomichal  

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo. Zápisnica volebnej komisie zo dňa 

13.12. v  druhom kole hlavného kontrolóra. Predseda volebnej komisie vás informuje, že 

volebná komisia vydala 43 hlasovacích lístkov. Odovzdaných bolo 43 hlasovacích lístkov, 

z toho 43 platných, nula neplatných a nula poslancov sa zdržalo hlasovania odovzdaním 

prázdneho hlasovacieho lístku. Predseda volebnej komisie uviedol nasledovné výsledky 

hlasovania. Marušák Štefan inžinier, 16 hlasov, Slezák Milan inžinier, 27 hlasov. Predseda 

volebnej komisie konštatoval, že pán Slezák Milan inžinier získal v druhom kole voľby 

27 hlasov, to je najväčší počet platných hlasov poslancov zastupiteľstva a bol zvolený za 

hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja. Podpísaní všetci piati členovia 

volebnej komisie. Gratulujem. 

Juraj Droba 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci. Konštatujem, že za hlavného kontrolóra BSK 

bol zvolený v súlade s rokovacím poriadkom zastupiteľstva BSK a zákona číslo 302/2001 

Zbierky zákonov o samosprávnych krajoch pán Milan Slezák. Ďakujem pánovi kontrolórovi 

Marušákovi za dvanásť rokov poctivej práce pre Bratislavský samosprávny kraj a pánovi 

Slezákovi želám šťastia a úspechov do jeho ďalšej práce pre Bratislavský samosprávny kraj. 

Ďakujem za prácu aj predsedovi volebnej komisie a jej členom. Blahoželám hlavnému 

novozvolenému hlavnému kontrolórovi BSK. Teším sa na ďalšiu spoluprácu. Dovoľte, aby som 

ukončil bod číslo 24 a prešiel na bod číslo 25. Čakajú nás ešte dva dúfam, že rýchle body. 

Bod č. 25 

Prvým na Návrh na uzatvorenie dodatku číslo 3 nájomnej zmluvy zo dňa 2. 1. 2009, ktorá bola 

uzatvorená medzi BSK a nájomcom Regionálne cesty Bratislava a. s. z dôvodu hodného 

osobitného zreteľa. Predkladaný návrh nám bližšie priblíži pán Emil Pavlík. Nech sa páči pán 

Pavlík 

Emil Pavlík 

Ďakujem pekne za slovo pán predseda. Predložený návrh je absolútne totožný s návrhom, 

ktorý sme schvaľovali na poslednom zastupiteľstve. Je predkladaný len z hľadiska formálneho 

dodržania zákonných lehôt, nakoľko na minulom zastupiteľstve ešte nebola ubehnutá zákonná 

15 dňová lehota na vyvesenie osobitného zreteľa. Tým pádom, vtedy ste to len brali na 

vedomie. V tomto istom znení je predkladaný aj dnes na formálne schválenie tak, aby následne 

mohol byť zo strany vedenia úradu podpísaný a mohol vstúpiť do platnosti. Je to dodatok 

k nájomnej zmluve RCB. Podstatná zmena, všetky sme vám už naposledy prezentovali, tá 

podstatná zmena je predĺženie len do 30. 6. 2020. Bližšie otázky kľudne nech sa páči, všetko 

ostatné v materiále myslím že bolo predložené a hlavne vydiskutované na poslednom 

zasadnutí zastupiteľstva. 



Juraj Droba 

Ďakujem. Otváram rozpravu k tomuto bodu programu. Neevidujem žiadnu prihlášku, takže 

odovzdávam slovo návrhovej komisii, nech sa páči. Ešte vás chcem upozorniť, že je to návrh, 

ktorý potrebuje trojpätinovú väčšinu hlasov. Tak dúfam, že nás bude dosť, uvidíme pri 

hlasovaní. Nech sa páči.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo pán predseda. Návrhová komisia predkladá na schválenie 

uznesenie tak, ako bolo doručené spolu s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Nech sa páči, prezentujme sa a hlasujme teraz.  

Hlasovanie č. 31 

Ďakujem, ZA bolo 34 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZRŽAL. Konštatujem, že 

uznesenie bolo prijaté tak, ako bolo predstavené. Ukončujem bod číslo 25, pokračujeme 

k bodom číslo 26. 

Bod č. 26 

Je to Informácia o pláne zasadnutí zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja na rok 

2020 a s úvodným slovom poprosím moju pani riaditeľku kancelárie Lysákovú, aby vám k tomu 

povedala pár slov.  

Jana Lysáková 

Vážené pani poslankyne, vážení páni poslanci, máte pred sebou tradičný plánovací materiál. 

Okrem navrhovaných termínov rokovaní Zastupiteľstva BSK obsahuje aj rámcový program 

zasadnutí v jednotlivých termínoch. K plánovaným bodom programu budú priebežne 

samozrejme pribúdať aj aktuálne materiály potrebné na prerokovanie zastupiteľstvom. 

Predložený návrh obsahuje sedem termínov zasadnutí Zastupiteľstva BSK navrhovaných na 

budúci kalendárny rok 2020. Tabuľka už vám je dobre známa, ja si dovolím iba podotknúť, že 

príprava jedného rokovania zastupiteľstva z harmonogramu zaberie zhruba celý jeden mesiac 

príprav od zberu materiálov, cez expedície, zasadnutie komisií až po termín rokovania 

zastupiteľstva. Pri jej zostavovaní prihliadneme na, prihliadame teda na mnohé okolnosti tak, 

aby sme čo najviac vyšli v ústrety vám poslancom. Zohľadňujeme štátne sviatky, prázdniny, 

termíny rokovaní mestských častí a obcí a zahraničný program pána župana a samozrejme 

ešte ak niečo iné vystane. Materiál bol pôvodne predložený so šiestimi navrhovanými 

termínmi, následne však z komisií vyšla požiadavka, aby prvé rokovanie zastupiteľstva v roku 

2020 bolo posunuté na niektorý termín v prvom, alebo druhom mesiaci v roku. Preto máme 

v plánovacej tabuľke nový termín rokovania, konkrétne je to 28. február a marcový termín sme 

aj z technických dôvodov, zvlášť kvôli dotáciám posunuli na začiatok apríla, konkrétne na 

3. apríl. Ďakujem, za mňa toľko. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne, ten návrh prvého termínu je 28. február. Je to deň pred voľbami, už 

máme moratórium, takže aj tí z vás, ktorí kandidujú, tak nemôžu vypisovať už ani maily, ani 

esemesky podľa nového zákona. Takže sa tešíme na vás a možno keď budem mať dobrú 

náladu, tak usporiadam tipovaciu súťaž na výsledok parlamentných volieb medzi poslancami. 



Ďakujem. Dovoľte teraz, aby som odovzdal slovo návrhovej, respektíve otvoril rozpravu, nech 

sa páči. Nikto sa nehlási, návrhová komisia nech sa páči.  

Lucia Vidanová 

Ďakujem veľmi pekne za slovo. Návrhová komisia predkladá na hlasovanie uznesenie tak, ako 

bolo doručené spolu s materiálom. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Poprosím vás, aby ste sa prezentovali a hlasovali teraz. 

Hlasovanie č. 32 

Konštatujem, že ZA hlasovalo 33 poslancov, nikto nebol PROTI, nikto sa NEZDRŽAL. 

Kalendár na budúci rok máme schválený.  

Bod č. 27 

Dovoľte aby som teraz otvoril bod číslo 27, sú ním interpelácie.  

Juraj Droba 

Vážení páni poslanci, nech sa páči, dámy poslankyne, chcete niekto vystúpiť s interpeláciou? 

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Pomichal, nasledovať bude pani poslankyňa Hudáková 

a pani poslankyňa Kisková. Nech sa páči. 

István Pomichal  

Vážený pán predseda, vážené zastupiteľstvo, dovoľte mi aby som v mene Klubu siedmich 

strán vám všetkým zablahoželal príjemné prežitie vianočných sviatkov a zaprial vám všetkým 

šťastlivý nový rok. Ďakujem.  

Juraj Droba 

Ďakujem. Pán poslanec preskočili ste priamo do bodu Rôzne, ale odpúšťame vám to. Pani 

poslankyňa Hudáková, nech sa páči. 

Mária Hudáková 

Ja mám dve interpelácie, ktoré sa týkajú dopravy a prvá je teda neuspokojivý stav plnenia 

priority BSK kruhový objazd Pezinská diaľničná v Senci a kolabujúca doprava v smere 

Bratislava-Senec a perspektívy jej zlepšenia. Text interpelácie v rozpočte, akčnom pláne aj 

programových prioritách má BSK rozšírenie kruhového objazdu, respektíve križovatky 

Pezinská diaľničná Senec. Chcem vedieť teda, ako je možné, že práce na uvedenom úseku 

v roku 2019 nezaznamenali progres, napriek schválenému rozpočtu akčného plánu 

roku 2019. Ďalej, v akom časovom horizonte dôjde k rozšíreniu Starej Seneckej cesty, ktorá 

bola prezentovaná ako náhrada za kolektory. To je ďalší kanál kadiaľ náš smer chodí do 

Bratislavy. Či sa Úrad BSK, či si Úrad BSK preveroval deklarovanú rezervu na kolektory pri 

D1, z akých dokladov urobil kontrolu a s akým výsledkom. Ono možno za 30 rokov ich raz 

budeme potrebovať, takže je potrebné, aby tam bola tá rezerva. Aký bude mať vplyv na 

plynulosť premávky napojenie križovatky Triblavina na Starú Seneckú a na D1. Akým 

spôsobom bude križovatka Triblavina prepojená na D1 a na Starú Seneckú a v akom časovom 

horizonte. Ďakujem. Druhá interpelácia, apelujem už viackrát na poddimenzovaný stav odboru 

dopravy a z toho vyplývajúce nedostatky a pochybenia s vysokým dopadom na rozpočet kraja 



a celého regiónu. Vzhľadom na výsledky kontroly a priznané nedostatky procesov kontroly na 

odbore dopravy, koľko teda interných auditov bolo uskutočnených vo vzťahu k dodávkam 

služieb od roku 2014 a s akým výsledkom. Prosím o odôvodnenie, prečo má odbor dopravy 

len 7 zamestnancov a spravuje rozpočet o výške 35 miliónov eur a odbor komunikácie 

a propagácie má 14 zamestnancov a spravuje rozpočet pol milióna eur. Tu sa chcem teda 

prihovoriť aby odpor dopravy bol značne posilnený. Uvedomila som si to na stretnutí na RCB, 

kde v podstate BSK bude musieť sanovať z vlastného rozpočtu chyby, ktoré sa stali pri 

konaniach, keď sa povoľovali cesty pre developerov. Tí už majú hotové a my teraz po rokoch, 

pomaly po troch volebných obdobiach, budeme mať obrovské výdavky, aby sme toto dali do 

poriadku. Takže treba fungovať preventívne, kontrolovať všetky doklady, mať na to ľudí 

a predchádzať takýmto výdavkom. Ďakujem. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Ďalšou pani poslankyňou s interpeláciou je pani poslankyňa Kisková. Nech sa páči.  

Mária Kisková 

Ďakujem veľmi pekne. Ja mám tiež viacero interpelácii a všetky sa týkajú odboru dopravy. Ak 

by sa niektoré prelínali, vopred sa ospravedlňujem. Interpelujem teda pána Halabicu, ale 

myslím, že sa to bude týkať aj odboru integrovanej dopravy. Tento podnet som obdržala od 

občana a vysvetľuje všetko, čo požaduje, vo svojom liste. List som priložila, takže nebudem to 

tu rozoberať. Interpeláciu odovzdávam na odbor dopravy. Druhá interpelácia, interpelujem 

pána Halabicu a pani Lukáčovú ohľadom železničného koridoru Vajnory-Chorvátsky Grob. 

Žiadam o písomnú odpoveď na túto interpeláciu, či bol zachovaný železničný koridor z Vajnor 

okolo D1 smerom na Chorvátsky Grob. Ak nie, žiadam písomne zdôvodniť, ako sa to mohlo 

stať a čo je dôvodom, že si župa koridor neustrážila. Zároveň žiadam o sprístupnenie všetkých 

stanovísk, ktoré župa k uvedenému koridoru a zámeru s ním vydala. Ďalšia interpelácia, 

interpelovaná je pani vicežupanka Ožvaldová a pán Halabica. Cesta, ktorú má vybudovať župa 

ako pripojenie križovatky Triblavina na cestu 1/61 teda seneckú, ktorá dodnes vlastne 

neexistuje. Týmto žiadam oboch interpelovaných o písomné vyjadrenie sa k najnovším 

informáciám, ktoré nám poskytla Národná diaľničná spoločnosť. Za posledné dva týždne sa 

uskutočnili dve takéto závažné stretnutia. Žiadam o odpoveď na otázky, aké stanovisko 

a žiadam aj o jeho sprístupnenie, vydala župa v súvislosti so stykovým napojením križovatky 

Triblavina na cestu 1/61, teda Seneckú cestu. Ďalej žiadam o jasnú odpoveď, ako je možné, 

že sme boli dva roky ubezpečovaní, že križovatka Triblavina sa bude napájať na Seneckú 

cestu iba mimo úrovňovou križovatkou, nikdy nie stykovou, keď župa v tom istom čase jednala 

o úrovňovom napojení bez informovania poslancov. Pána Halabicu zároveň žiadam o presnú 

informáciu ako a kto postupuje v jednaniach ohľadom prevzatia stavby, či teda výstavba 

napojenia križovatky bola prevzatá župou a či župa jedná o mimoúrovňovom napojení. Žiadam 

sprístupniť všetku súvisiacu dokumentáciu. Ďalšia interpelácia na pani vicežupanku 

Ožvaldovú a pána Halabicu. Aktuálna situácia pri budovaní križovatky D1/D4 v súvislosti 

s napájaním na 1/61 Seneckú cestu. Situácia s dostavbou križovatky D1/D4 a s odľahčením 

cesty 1/61 teda Seneckej cesty je podľa aktuálnych informácii z Národnej diaľničnej situácie, 

spoločnosti kritická. Žiadny zo sľubovaných termínov nebude dodržaný. Diaľnica D4 v tomto 

úseku nebude v dohľadnej dobe napojená na diaľnicu D1. NDS ešte len vyhlásila súťaž na 

zhotoviteľa mostného objektu, ktorý by umožnil prejsť diaľnicu D4 popod existujúce D1 

a podotýkam počas prevádzky. Celá výstavba sa tak významne posúva, najskorší termín 

prepojenia, ktorý nám poskytla Národná diaľničná spoločnosť je 2023. Optimisticky. Situácia 

na 1/61 Seneckej ceste sa bude rapídne zhoršovať, čo skonštatovali aj pracovníci Národnej 



diaľničnej spoločnosti, pretože výstavba za plnej prevádzky bude znamenať prevedenie veľkej 

časti dopravy z diaľnice na cestu 1/61 Seneckú cestu, jeden pruh. Nerozšírenú. Žiadam 

kompetentných na župe, teda pána župana, ale aj pani vicežupanku pre dopravu a riaditeľa 

odboru dopravy, aby okamžite po novom roku zahájili aktívne rokovania s Národnou diaľničnou 

spoločnosťou a predložili nám poslancom, hlavne na Komisii dopravy plán, ako chce župa túto 

situácia riešiť. Dúfame, že sa tiež dočkáme dozoru polície a policajnej helikoptéry v čase 

špičiek na Seneckej cesty a počas prerušenia dopravy na diaľnici D1, tak ako je to dnes pri 

ceste druhej alebo tretej triedy, ktorá sa rekonštruuje, takzvanej opileckej cesty. Interpelujem 

pani Ožvaldovú a pána Halabicu v ďalšej interpelácii. Situácia na Seneckej ceste 

1/61, rozšírenie Seneckej cesty. Opäť na základe informácii získaných na stretnutí na 

Národnej diaľničnej spoločnosti ohľadom rozšírenia cesty 1/61 Seneckej cesty, žiadam 

kompetentných na župe o okamžitý aktívny prístup k zisteným informáciám. Nesúhlasíme totiž 

s navrhovanými turbo kruhovými križovatkami pri ovocných sadoch vo Vajnoroch a ani pri 

logistickom centre Ivanka pri Dunaji. Ide o turbo kruháče s prepletmi, ktoré by ešte viac 

komplikovali už teraz neúnosnú dopravnú situáciu na Seneckej ceste. Rekonštrukcia 

a rozšírenie cesty 1/61 sa opäť posúva a termín, ktorý vidia ako reálny na Národnej diaľničnej 

spoločnosti je o 15 rokov. Žiadam preto župu o prípravu opatrení ako zmierniť a obmedziť 

katastrofálnu situáciu na severovýchod od Bratislavy. Prvé návrhy očakávame keď môžme, 

hneď po novom roku. Národná diaľničná spoločnosť nás informovala, že na žiadny z projektov, 

ktoré som tu spomenula, teda ani na rozšírenie 1/61 Seneckej cesty, ani na premostenie D1 na 

prepojenie s D4 nemá financie a má krátený rozpočet o 54 miliónov. A napokon, tu som sa 

zhodla s kolegyňou pani poslankyňou Hudákovou, interpelujem pána župana o zvýšenie počtu 

zamestnancov odboru dopravy na župe. Vzhľadom na závažnosť situácie v doprave a to 

v súvislosti so zisteniami na RCB, ďalej v súvislosti s výstavbou, ktorá čaká župu pri napojení 

1/61 s križovatkou Triblavina a s križovatkou D1 a D4 sa domnievame, že je nevyhnutné 

posilniť odbor dopravy na župe nie o jedného, ale hneď o niekoľkých zamestnancov. Podrobne 

môžeme našu požiadavku rozobrať na mimoriadnej komisii dopravy, ktorú vzhľadom na 

vzniknutú situáciu navrhujeme hneď začiatkom nového roka 2020. Veľmi pekne ďakujem za 

pozornosť. 

Juraj Droba 

Ďakujem. Všetkými interpeláciami sa samozrejme budeme zaoberať. Dovolím si iba 

podotknúť, že mnohé z tých, ktoré odzneli, nijako nesúvisia s Bratislavským samosprávnym 

krajom v zmysle jeho kompetencií. Ale tam, kde bude vôľa väčšiny poslancov, aby kraj 

vstupoval aktívne do kompetencií iných orgánov, tak som ochotný to urobiť, aj keď budem 

vždy nad tým veľmi dôsledne rozmýšľať, že či sa ideme niekomu inému miešať do kapusty. 

Ďakujem, ďalším prihláseným je pán poslanec Vlačiky.  

Martin Vlačiky 

Ďakujem. Ja mám iba jednu interpeláciu na vás pán predseda. V súvislosti s výsledkom 

kontroly hospodárenia s majetkom vloženým a zvereným BSK v akciovej spoločnosti RCB 

a kontroly vynakladania finančných prostriedkov BSK za poskytnuté služby za obdobie 

2017 a 18 na Úrade BSK vás žiadam o nasledovné informácie. Po prvé, ktorí pracovníci 

menovite za ktoré útvary úradu podpísali jednotlivé žiadanky na vykonanie služieb akcií. A po 

druhé, ktorí pracovníci menovite za ktoré útvary, podpísali na jednotlivých faktúrach vecné 

plnenie, poskytnutie služieb akcií. Vyššie uvedené žiadam poskytnúť za roky 2017, 18 a za 

rok 2019 do 31.11. 2019. Ďakujem pekne.  



Juraj Droba 

Ďakujem, konštatujem, že nie sú žiadni ďalší poslanci prihlásení do rozpravy v bode 

interpelácie. Týmto bod interpelácie uzatváram. 

Bod č. 28 

A prechádzam do bodu 28, ktorým je Rôzne. Nech sa páči. 

Juraj Droba 

Neevidujem žiadnu prihlášku v bode Rôzne. Pardon, prepáčte, pán kontrolór, pán hlavný 

kontrolór Marušák, nech sa páči, hlásil sa o slovo ešte predtým. Nech sa páči. 

Štefan Marušák 

Ďakujem veľmi pekne za slovo vážený pán predseda, vážené panie poslankyne, vážení páni 

poslanci. Chcel by som vám len poďakovať zo srdca za všetky hlasy, ale aj za viacročnú 

spoluprácu s vami. Želám vám požehnané vianočné sviatky, veľa relaxu a všetko dobré do 

nového roka. Ešte raz vďaka. 

Juraj Droba 

Ďakujeme veľmi pekne. (potlesk) Ďalšia v poradí je pani poslankyňa Kisková, nech sa páči.  

Mária Kisková 

Ja by som sa chcela poďakovať na oplátku pánovi kontrolórovi za jeho prácu, za jeho odvahu, 

ktorú prejavil pri odhaľovaní toho, čoho sme boli svedkom pri Regionálnych cestách Bratislava. 

Zaželať jemu tiež príjemné sviatky a všetkým nám príjemné, požehnané, ale hlavne aj veselé 

a prežité v kruhu rodiny. Veselé príjemné sviatky. 

Juraj Droba 

Ďakujem veľmi pekne. Neevidujem žiadnu ďalšiu prihlášku do rozpravy. Dovoľte, aby som vám 

ešte dal pár organizačných informácii. Prvá je personálna zmena na našom úrade, na Odbore 

územného plánu a GIS a životného prostredia chcem privítať novú pani riaditeľku, inžinierku, 

architektku Máriu Rajeckú. Myslím, že je ešte stále s nami, nech sa páči. Pani Rajecká sa na 

Bratislavský samosprávny kraj vracia a myslím, že je to prínos aj pre ňu aj pre nás a tešíme 

sa z toho, že sa vracia. Budem pokračovať pár poďakovaniami, prvé by som smeroval všetkým 

kolegom, zamestnancov na úrade. Ja mám subjektívny pocit z vašej komunikácie s úradom, 

že vo väčšine prípadov ste spokojní, úrad je otvorený a akonáhle sa ozvete ako poslanci, tak 

sa vám venujeme a naši ľudia robia všetko pre to, aby ste dostali informácie a dostali 

súčinnosť, ktorú potrebujete. Takže nie vždy tomu tak býva. Vo verejnej správe, evidujem 

medzi našimi kolegami väčšinu takých, ktorí sú naozaj ochotní a tvrdo pracujú. Takže toto je 

moje poďakovanie všetkým kolegom úradu Bratislavského samosprávneho kraja. Ďalej chcem 

veľmi pekne poďakovať všetkým, ktorí ste preukázali úctu k vzácnym ľuďom, ktorí svoj život 

zasväcujú pomáhajúcim profesiám. Ďakujem aj poslancom, ktorí prišli podporiť aktivity úradu, 

ktoré k tomu smerovali. Zároveň by som chcel dnes veľmi rád poďakovať za dlhoročnú prácu 

na Úrade BSK, ako aj za našu dvojročnú fantastickú spoluprácu vedúcej oddelenia 

zahraničných vzťahov, protokolu a európskych záležitostí, pani inžinierke Matilde Kropáčkovej, 

ktorá je tiež zamestnankyňou Úradu BSK s poradovým číslom 001. Takže pán župan Roman 

prijal ako prvú zamestnankyňu pani Kropáčkovú. Je tu ešte medzi nami? Pani Kropáčková je 

hore, takže chcem povedať, že sa s nami lúči, ide do dôchodku a bol to naozaj ten pracant, 



intelektuál a milý človek v jednom. Strašne sme sa tešili z tej spolupráce a budeme na ňu veľmi 

v dobrom spomínať a držíme jej palce. Ďalej chcem povedať, ako som už na úvod avizoval, 

na stole máte brožúry. Jedna z nich je Dva roky na župe. Presne s týmto názvom bude spojená 

aj diskusia našich výsledkov, ktorú by sme radi urobili 17. decembra v roku 2019, teda o týždeň 

od 13:30 tu v rokovacej sále. Bude to taká verejná prezentácia výsledkov a práce župy. Ja 

budem samozrejme rád ak sa zúčastnite aj vy ako poslanci, minimálne vedúci komisií, ktorí sa 

budú môcť zapájať aj do diskusie. Neni to čisto píárová záležitosť, je to zároveň aj taká nejaká 

diskusia ľudí, ktorí chcú ku kraju a k jeho ďalšiemu chodu niečo povedať. Takže budem veľmi 

rád ak sa toho zúčastnite a budete tu s nami. Na záver chcem povedať, že sme prerokovali 

všetky body dnešného zasadnutia, vyčerpali sme program a preto mi dovoľte, aby som vás 

pozval na obed, ak niekto z vás ešte náhodou jesť nebol, tak ponúkame krémovú zeleninovú 

polievku, vyprážaný bravčový rezeň so šalátom a kiš s brokolicou a syrom niva. Úplne na záver 

to najdôležitejšie, dovoľte aby som vám želal požehnané vianočné sviatky v kruhu svojich 

najmilších a do nového roka nech všetci vykročíme spolu tou správnou nohou. Krásne 

Vianoce. Dovidenia.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Príloha: Menný zoznam poslancov, zamestnancov Úradu BSK a vystupujúcich: 

 

Adamec Igor, Mgr. 

Aufrichtová Zuzana, Ing. arch. 

Augustinič Katarína, Ing. 

Bajan Vladimír, Ing. 

Borguľa Martin, Ing., MBA 

Buocik Ján, Mgr. 

Buzáš Peter, Mgr. 

Dolinay Vladimír, Mgr. 

Drotován Michal, Mgr. 

Dvoran Dušan 

Fitz Peter, Mgr. 

Gašparovič Štefan, JUDr. 

Greksa Marian 

Gujber Ladislav, Ing. 

Hochschorner Peter 

Hrehorová Jana 

Hudáková Mária, Ing. 

Chren Martin, Ing. 

Jánošík Juraj, PaedDr. 

Káčer Juraj, Ing. 

Karman Ján, Ing. 

Kisková Mária, PhDr. 

Kovarik Andrej, Mgr. 

Krippel Mikuláš, Mgr., PhD. 

Krúpa Jozef, Ing. 

Machata Marek, Mgr. et Mgr. 

Oráčová Barbora, PaedDr., PhD. 

Ovečková Lýdia, Ing. 

Ožvaldová Alžbeta, PhDr. 

Pátek Juraj, Ing. 

Patoprstý Ivan, Ing. 



Patoprstý Martin, Ing. 

Pätoprstá Elena, Ing. arch, Mgr. art. 

Pekár Dušan, Ing., Mgr. 

Pilinský Peter, Mgr. 

Poláchová Lívia, Mgr. 

Pomichal István, Ing., PhD. 

Rattajová Zuzana, Ing. 

Říha Juraj, JUDr., Ing., PhD. 

Schwartzová Zuzana, Ing. 

Smeja Martin, Ing., PhD. 

Solga Oliver, Mgr. 

Šíbl Jaromír, RNDr., PhD. 

Štekláč Juraj, MUDr., PhD., MPH 

Švaral Peter, Mgr. et Mgr. 

Tydlitát Peter, Ing. 

Uhler Jozef, JUDr., Mgr. 

Vidanová Lucia, Ing., PhDr. 

Vlačiky Martin, Mgr., PhD. 

Zaťovič Martin, RNDr. 
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Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór BSK 

Ing. Agáta Mikulová, riaditeľka Odboru cestovného ruchu a kultúry 

Mgr. Emil Pavlík, zástupca riaditeľky Úradu BSK 

JUDr. Matúš Šaray, vedúci právneho oddelenia 

Ing. Milan Slezák, kandidát na hlavného kontrolóra BSK 

PhDr. Marica Šiková, riaditeľka Odboru sociálnych vecí 

Ing. Marek Vlčej, vedúci oddelenia rozpočtu 

Mgr. Jana Zápalová, riaditeľka Odboru školstva, mládeže a športu 

 


